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Gmina Zaniemyśl. Sesja Rady Gminy 

RO.0002.7.2023 

Protokół   

LVII Sesja Rady Gminy w dniu 29 czerwca 2023 r.  

Obrady rozpoczęto 29 czerwca 2023 r. o godz. 09:00, a 

zakończono o godz. 16:14 tego samego dnia 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Bartosz Biskup 

2. Alina Frąckowiak 

3. Katarzyna Gomułkiewicz 

4. Tomasz Grabowski 

5. Jerzy Grześkowiak 

6. Jolanta Jóźwiak 

7. Kamila Kołacka 

8. Paweł Kurpik 

9. Zbigniew Łyszczarz 

10. Michał Maliński 

11. Michał Marciniak 

12. Ewaryst Pankowski 

13. Marek Stroiwąs 

14. Ewa Wiatr-Gawlak 

Nieobecni 

1. Bartłomiej Mieloch 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1. Justyna Dąbrowska, Wójt Gminy Zaniemyśl 

2. Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy 

3. Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska, Radca Prawny 

4. Danuta Sobkowiak, Sekretarz Gminy – Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich 

5. Kinga Boguła, Kierownik Referatu Organizacyjnego 

6. Marcin Baraniak, kierownik Referatu inwestycji i Gospodarki Komunalnej 

7. Marcin Kropiński, Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa 

8. Przemysław Łukaszyk, Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej sp. z o.o  

9. Magdalena Haberland, Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej 

10. Justyna Teichman, Dyrektor CUW Zaniemyśl (w zastępstwie) 

11. Beata Świt, Dyrektor Szkoły Podstawowej w Śnieciskach 

12. Sołtysi Sołectw (lista obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu) 
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1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

otwieram 57 sesję Rady Gminy Zaniemyśl, na samym wstępie bardzo serdecznie witam 

Państwa Radnych, Panie i Panów Radnych, witam Panią Wójt Panią Justynę Dąbrowską, 

witam Sekretarz Gminy Panią Danutę Sobkowiak, witam naszego Radcę Prawnego Panią 

Aleksandrę Kupczyk-Zajączkowską, witam Państwa Sołtysów, Panie i Panów Sołtysów, witam 

Kierowników Referatów Urzędu Gminy, serdecznie witam Panią Dyrektor Gminnego Ośrodka 

Kultury Panią Kicinską-Pajchrowską Katarzynę, witam Prezesa naszej spółki Komunalnej Pana 

Przemysława Łukaszyka, witam także Panią Radną Powiatową Panią Małgorzatę Fertałę, 

witam mieszkańców, którzy są obecni, obserwują sesję naszej Gminy na żywo czy na sali, 

witam także wszystkich mieszkańców obserwujących sesję naszej Gminy, naszej Rady Gminy 

w Internecie 

 

2. Stwierdzenie quorum Radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

stwierdzam, że w sesji uczestniczy 13 Radnych, co jest liczbą wystarczającą do 

podejmowania prawomocnych uchwał 

 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

 

1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

2. Stwierdzenie quorum Radnych. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 

5. Interpelacje i zapytania Radnych. 

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Zaniemyśl wotum zaufania: 

a) prezentacja Raportu o stanie Gminy, 

b) debata nad Raportem o stanie Gminy Zaniemyśl, 

c) głosowanie uchwały; 

2) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem                                   

z wykonania budżetu Gminy Zaniemyśl za 2022 rok: 

a) rozpatrzenie sprawozdania, finansowego za 2022 rok oraz wykonania 

budżetu Gminy Zaniemyśl za 2022 rok wraz z informacją o stanie mienia 

komunalnego, 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu                                       

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Zaniemyśl za 2022 rok wraz                                   

z informacją o stanie mienia i objaśnieniami, 

c) dyskusja nad sprawozdaniami, 

d) głosowanie uchwały; 
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3) w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Zaniemyśl za wykonanie 

budżetu Gminy Zaniemyśl za 2022 rok: 

a) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zaniemyśl w 

sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Zaniemyśl, 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o 

wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zaniemyśl w sprawie udzielenia 

absolutorium dla Wójta Gminy Zaniemyśl z tytułu wykonania budżetu 

Gminy Zaniemyśl za 2022 rok, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

8. Wolne głosy i wnioski. 

9. Zamknięcie sesji. 

informacja RODO jest wywieszona na, przed wyjściem do sali Gminnego Ośrodka Kultury 

także znajduje się wEsesji w Biuletynie Informacji Publicznej, każdy kto chce może się z nią 

zapoznać, Drodzy Państwo chciałem do porządku obrad wprowadzić, wprowadzić projekt 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi, proponuję w punkcie siódmym czyli podjęcie 

uchwały w punkcie siódmym, podpunkt czwarty rozpatrzenie skargi w sprawie częściowego 

rozpoznania skargi z dnia 27 marca 2023 roku na działanie Wójta Gminy Zaniemyśl oraz 

uznania się za organ niewłaściwy do rozpatrzenia skargi w części dotyczącej ochrony dóbr 

osobistych, przepraszam to jest, chwileczkę, jeszcze raz chwileczkę, w sprawie częściowego 

rozpatrzenia skargi z dnia 27 marca 2023 roku na działanie Wójta Gminy Zaniemyśl oraz 

uznania się za organ niewłaściwy do rozpatrzenia skargi w części dotyczącej ochrony dóbr 

osobistych oraz dostępu do informacji publicznej 

w paragrafie pierwszym, uznaje się skargę za, na działanie Wójta Gminy Zaniemyśl za 

bezzasadną w części dotyczącej przekazania administrowania świetlicą wiejską w 

Lubonieczku z przyczyn wskazanych w uzasadnieniu uchwały stanowiącym jej integralną 

część, paragraf drugi, Rada Gminy Zaniemyśl uznaje się za organ niewłaściwy do rozpatrzenia 

skargi na działalność Wójta Gminy Zaniemyśl w przedmiocie naruszenia dóbr osobistych 

skarżącej i wskazuje, że organem właściwym do rozpoznania roszczeń w tym zakresie jest sąd 

powszechny, paragraf trzeci, Rada Gminy Zaniemyśl uznaje się za organ niewłaściwy do 

rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Zaniemyśl w przedmiocie udostępnienia 

informacji publicznej i wskazuje, że organem właściwym do rozpatrzenia skargi w tym 

zakresie jest Wojewódzki Sąd Administracyjny w Poznaniu, paragraf czwarty, wykonanie 

uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Gminy Zaniemyśl, paragraf piąty, uchwała 

wchodzi w życie z dniem podjęcia i uzasadnienie do projektu uchwały, zgodnie z artykułem 

18b ustawy o samorządzie gminnym Rada Gminy rozpatruje skargi na działanie Wójta i 

gminnych jednostek organizacyjnych w tym celu powołuje komisję skarg, wniosków i petycji, 

również zgodnie z artykułem 229 punkt 3 Kodeksu postępowania administracyjnego 

organem właściwym do rozpatrzenia skargi dotyczącej zadań lub działalności wójta i 

kierowników gminnych jednostek organizacyjnych jest rada gminy z wyjątkami określonymi 

wymienioną ustawą, jeżeli przepisy szczególne nie określają innych organów właściwych do 

ich rozpatrzenia, natomiast zgodnie z artykułem 231 paragraf 1 kpa jeżeli organ, który 
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otrzymał skargę nie jest właściwy do jej rozpatrzenia obowiązany jest niezwłocznie nie 

później jednak niż w terminie siedmiu dni przekazać ją właściwemu organowi zawiadamiając 

jednocześnie o tym skarżącego, aby wskazać mu właściwy organ gdy skarga dotyczy sprawy, 

która nie podlega rozpatrzeniu według przepisów kodeksu albo nie należy do właściwości 

organów administracji publicznej, przepisy artykuł 233 do 239 stosuje się odpowiednio z 

zastrzeżeniem, że w miejsce pozostałych przepisów kodeksu stosuje się przepisy 

postępowania właściwego dla danej sprawy o czym stanowi artykuł 240 kpa, w dniu 27 

marca 2023 roku do Rady Gminy Zaniemyśl wpłynęła skarga na działanie Wójta Gminy 

Zaniemyśl, w dniu 24 kwietnia 2023 roku Rada Gminy Zaniemyśl podjęła uchwałę w sprawie 

przedłużenia terminu rozpatrzenia przedmiotowej skargi wyznaczając nowy termin na jej 

rozpatrzenie do dnia 30 czerwca 2023 roku, Komisja Skarg Wniosków i Petycji Rady Gminy 

Zaniemyśl po przeprowadzonym postępowaniu wyjaśniającym nie wydała opinii co do 

sposobu rozpatrzenia skargi, w pierwszej części skargi skarżąca podniosła, że 'nienależyte 

wykonanie zadania publicznego niezgodnie z prawem kłamliwe i niegospodarne działanie 

Pani Justyny Dąbrowskiej Wójta Gminy Zaniemyśl w przedmiocie gospodarowania świetlicą 

wiejską w Lubonieczku oraz ograniczenie a wręcz uniemożliwienie dostępu do informacji 

wynikających z ustawy o samorządzie gminnym oraz ustawy o dostępie do informacji 

publicznej' oraz w jej opinii 'celowe eliminowanie organów pomocniczych gminy przez Wójta 

Gminy Zaniemyśl przy podejmowaniu decyzji dotyczących zarządzania świetlicą wiejską w 

Lubonieczku narusza ogólne zasady postępowania obowiązujące w administracji publicznej' 

a w konsekwencji, że tego rodzaju działania godzą w jej dobra osobiste, naruszają jej dobre 

imię oraz narażają ją na utratę zaufania publicznego, skarga dotyczy więc również naruszenia 

dóbr osobistych skarżącej, które chronione są na gruncie prawa cywilnego o czym stanowi 

artykuł 23 kodeksu cywilnego, ustanowione zostały środki ochrony dóbr osobistych i ten 

czyje dobro osobiste zostaje zagrożone cudzym działaniem może żądać zaniechania tego 

działania chyba, że nie jest ono bezprawne, w razie dokonanego naruszenia może on także 

żądać ażeby osoba, która dopuściła się naruszenia dopełniła czynności potrzebnych do 

usunięcia jego skutków, w szczególności ażeby złożyła oświadczenie odpowiedniej treści i w 

odpowiedniej formie, na zasadach przewidzianych w kodeksie może on również żądać 

zadośćuczynienia pieniężnego lub zapłaty odpowiedniej sumy pieniężnej na wskazany cel 

społeczny, jeżeli wskutek naruszenia dobra osobistego została wyrządzona szkoda 

majątkowa poszkodowany może żądać jej naprawienia na zasadach ogólnych, istotne jest to, 

że w przypadku spraw cywilnych zgodnie z artykułem 2 kodeksu postępowania cywilnego 

powołane do ich rozpoznania nie są sądy powszechne o ile sprawy te nie leżą, nie należą do 

właściwości sądów szczególnych oraz Sąd Najwyższy, tak więc Rada Gminy Zaniemyśl nie jest 

organem właściwym do rozpoznania skargi w tym zakresie, w treści skargi skarżąca skarży się 

również na to, że ogranicza się jej prawa a wręcz uniemożliwia dostęp do informacji 

publicznej, skarżąca precyzuje, że zarzut dotyczący nieprzestrzegania przez Wójta Gminy 

Zaniemyśl przepisów dotyczących udostępniania jawnych informacji dotyczących działania 

gminy oraz, że w trakcie jej osobistych wizyt odmówiono jej dostępu do informacji i 

dokumentów tłumacząc to koniecznością anonimizacji danych, rozpatrując w tym zakresie 

skargę należało wziąć pod uwagę, że przepis artykuł 229 kpa wskazuje jako organ, jako organ 

jest właściwy, proszę, przepraszam, tak, wskazuje jaki organ jest właściwy do rozpatrywania 

skarg na poszczególne kategorie organów, osób tam wymienionych oraz posługuje się 
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pojęciem 'jeżeli przepisy szczególne nie określają innych organów właściwych do 

rozpatrywania skarg', droga prawna w kwestii udzielenia, nieudzielenia czy rzetelności 

informacji publicznej ustalona została w trybie właściwym dla jurysdykcyjnego postępowania 

administracyjnego, a nie w trybie właściwym dla postępowania skargowego, mając na 

uwadze, że skarga dotyczy nieudzielenia informacji publicznej zastosowanie znajdą więc 

przepisy ustawy Prawo o postępowaniu przed sądami administracyjnymi, zgodnie z 

brzmieniem artykuł 21 ustawy o dostępie do informacji publicznej w świetle powyższego 

skarga dotycząca udostępnienia informacji publicznej winna zostać skierowana do 

właściwego Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego, który posiada wyłączną kompetencję 

do jej rozpatrzenia w tym zakresie, należy również zwrócić uwagę, że organ administracji 

publicznej nie ma obowiązku udostępniania informacji i materiałów, których nie posiada, w 

wyroku z 11 sierpnia 2020 roku Wojewódzki Sąd Administracyjny w Krakowie uzasadnił, że 

'organ nie może udostępnić skarżącym materiałów, których nie posiada i to bez względu na 

stanowisko wnioskodawczyni, która wskazuje, że organ powinien dysponować tymi 

dokumentami, nie można zgodzić się ze skarżącą, że organ pozostawał bezczynnym', z tym, 

że w tej konkretnej sprawie i w tym zakresie powinien się wypowiedzieć Wojewódzki Sąd 

Administracyjny w Poznaniu, skarżąca w swojej skardze powołuje się nie tylko na procedurę 

zawartą w ustawie o dostępie do informacji publicznej ale także na procedurę zawartą w 

ustawie o samorządzie gminnym, choć nie precyzuje konkretnie, w których przypadkach, 

która procedura miałaby mieć zastosowanie, zarzuty są ogólne, konkretnie przytoczony jest 

jedynie wniosek z dnia 8 lutego 2023 roku oraz wizyta w dniu 7 lutego 2023 roku, zgodnie z 

artykułem 24 ustawy ust. 2 'w wykonaniu mandatu radnego radny ma prawo, jeżeli nie 

narusza to dóbr osobistych innych osób do uzyskania informacji materiałów, wstępu do 

pomieszczeń, w których znajdują się te informacje i materiały oraz wglądu w działalność 

Urzędu Gminy, a także spółek z udziałem gminy, spółek handlowych z udziałem gminnych 

osób prawnych, gminnych osób prawnych oraz zakładów, przedsiębiorstw i innych gminnych 

jednostek organizacyjnych z zachowaniem przepisów o tajemnicy prawnie chronionej', 

ustawa nie określa terminu na uzyskanie takiej informacji, co istotne radny ma również 

prawo do kierowania interpelacji i zapytań do wójta w sprawach dotyczących gminy, gdyż w 

tych przypadkach wójt lub osoba przez niego wyznaczona jest zobowiązana udzielić 

odpowiedzi na piśmie nie później jednak niż w terminie 14 dni od dnia przyjęcia interpelacji 

lub zapytania, w komentarzu tego przepisu autor podaje, że 'pomimo szczegółowego 

wyliczenia uprawnień radnego jak również wyraźnego wskazania podmiotów po stronie, 

których refleksowo powstaje obowiązek umożliwienia radnym wykonania tego prawa 

ustawodawca nie wskazał sposobu trybu jego realizacji, kwestia taka powinna zostać 

uregulowana w statucie gminy', w statucie Gminy Zaniemyśl nie znajdziemy jednak 

szczegółowych uregulowań w tym zakresie, paragraf 74 statutu stanowi ogólnie, że 'Radni 

mogą zwracać się bezpośrednio do Rady we wszystkich sprawach związanych z pełnieniem 

przez nich funkcji radnego', nie da się więc z tych przepisów wyinterpretować obowiązków 

wójta dotyczących terminów realizacji uprawnień radnego, tym bardziej, że te uprawnienia 

nie są nieograniczone, co wynika wprost z przepisów, nie stosuje się również w tym 

przypadku posiłkowo przepisów kpa, brak jest takiego odesłania w przepisach, gdyby nawet 

je hipotetycznie wywoływać, powoływać się na przepisy kpa w zakresie spraw 

indywidualnych to wtedy zastosowanie miałyby przepisy artykułu 36 i 37 dające uprawnienie 
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do ponaglenia co wyłączałoby zastosowanie procedury skargowej, potwierdza się komentarz 

do kpa, w którym czytamy 'charakteryzując skargę, Jan Starościak stwierdził, że musi ona 

odpowiadać szczególnie jednocześnie dwom przesłankom, pierwsza, nie ma cech środka 

prawnego uregulowanego w kpa lub innych procedurach, drugie, zawiera zarzut wadliwej 

działalności organu lub jego pracownika', należy również podkreślić, że organ administracji 

publicznej nie ma obowiązku udostępniania informacji, materiałów, których nie posiada, w 

wyroku z 11 sierpnia 2020 roku Wojewódzki Sąd Administracyjny w Krakowie uzasadnił, że 

'organ nie może udostępnić skarżącej materiałów, których nie posiada i to bez względu na 

stanowisko wnioskodawczyni, która wskazuje, że organ powinien dysponować tymi 

dokumentami, nie można zgodzić się ze skarżącą, że organ pozostawał bezczynnym', w 

odpowiedzi na pismo skarżącej z dnia 8 lutego 2023 roku została jej udzielona odpowiedź 

pismem z dnia 15 marca 2023 roku, którą skarżąca odebrała 30 marca 2023 roku, we 

wskazanym piśmie poinformowana została o obowiązujących w Gminie Zaniemyśl 

procedurach dotyczących świetlic wiejskich, nadto skarżąca 9 lutego 2023 roku osobiście 

odebrała kopię umowy zlecenia dotyczącej sprawowania opieki nad świetlicą w Lubonieczku 

przez nowego opiekuna, w rozpatrywanej skardze w zakresie udostępniania informacji w 

zakresie, który Rada Gminy Zaniemyśl jest organem właściwym nie sposób dopatrzeć się 

okoliczności, z których wynikałoby, że jest ona zasadna, rozpatrując skargę w zakresie 

sposobu przekazania administrowania świetlicą wiejską Lubonieczku należy wziąć również 

pod uwagę treść artykułu 30 ustęp 2 punkt 3, który określa, że do zadań wójta należy między 

innymi gospodarowanie mieniem komunalnym oraz zapisy uchwały nr XXV/169/2016 Rady 

Gminy Zaniemyśl z dnia 24 października 2016 roku w sprawie ustalenia regulaminu 

określającego zasady i tryb korzystania ze świetlic wiejskich oraz ich wyposażenia na terenie 

gminy Zaniemyśl, Wójt Gminy Zaniemyśl uznała zmianę opiekuna świetlicy w Lubonieczku za 

konieczną ze względu na potrzebę przypisania jednoznacznej odpowiedzialności za ten 

obiekt konkretnej osobie z uwzględnieniem lokalnych potrzeb, w szczególności poprawę 

administrowania tą świetlicą oraz zwiększenie jej dostępności, w Gminie Zaniemyśl każda 

świetlica, która jest wynajmowana ma swojego opiekuna, który nią administruje, oraz z 

którym podpisana jest umowa zlecenia, nowa opiekun świetlicy wiejskiej w Lubonieczku jest 

członkiem Koła Gospodyń Wiejskich, które ma swoją siedzibę we wskazanej świetlicy, 

ponadto najczęściej ta organizacja korzysta z obiektu, w 2022 roku w świetlicy 

zorganizowano blisko 90 wydarzeń, przy czym Koło Gospodyń Wiejskich nie uczestniczyło w 

organizacji tylko jednego wydarzenia, ta osoba jest również członkiem Rady Sołeckiej, 

działania Wójta Gminy Zaniemyśl nie zmierzały do dezawuowania pozycji skarżącej w 

społeczności lokalnej, a wyłącznie do optymalnego wykorzystania dostępnych rozwiązań z 

uwzględnieniem potrzeb mieszkańców Sołectwa Lubonieczek, nowa opiekun świetlicy była 

wcześniej rekomendowana do pełnienia tej roli przez samą skarżącą, nieuzasadnione jest też 

czynienie zarzutów przez skarżącą dotyczące zaboru kluczy ponieważ z nowym opiekunem 

świetlicy w dniu, z dniem 19 Stycznia 2023 roku została zawarta pisemna umowa, która 

uprawnia do dysponowania kluczami, zaznaczenia wymaga, że skarżąca do tej pory 

bezumownie opiekowała się świetlicą, nie wzięła udziału w inwenturze przeprowadzonej w 

dniu 23 lutego 2023 roku przez pracowników Urzędu Gminy Zaniemyśl ani nie 

zaproponowała innego dogodnego terminu, dokumentacja z inwentury została przekazana 

skarżącej pismem z 15 marca 2023 roku, skarżąca zarzucając Wójtowi Gminy Zaniemyśl 
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nieprzestrzeganie ogólnych zasad postępowania administracyjnego oraz przywołanych w 

skardze ustaw to jest ustawa o samorządzie gminnym oraz ustawy o dostępie do informacji 

nie wskazała, które przepisy wymienionych aktów prawnych oraz, w których konkretnie 

przypadkach miałyby być zastosowane, a w konsekwencji naruszone, zarzuty zostały 

sformułowane na tyle ogólnie i na tyle osobiście, że trudno doszukać się ich zasadności, 

wobec powyższego należało uznać przedmiotową skargę w części należącej do właściwości 

Rady Gminy Zaniemyśl za bezzasadną, a w pozostałym zakresie wskazać organ właściwy, 

organy właściwe do jej rozpatrzenia, pouczenie, zgodnie z artykułem 231 Kodeksu 

postępowania administracyjnego w przypadku, gdy skarga w wyniku, której jej rozpatrzenia 

została uznana za bezzasadną i jej bezzasadność wykazano w odpowiedzi na skargę, a 

skarżący ponowi skargę bez wskazania nowej okoliczności organ właściwy do jej rozpatrzenia 

może podtrzymać swoje poprzednie stanowisko z odpowiednią adnotacją w aktach sprawy 

bez zawiadamiania skarżącego 

czy są pytania do projektu, który przedstawiłem, nie widzę, przepraszam nie mam dyskusji, 

kto się zgłasza, proszę Radna Katarzyna Gomułkiewicz  

Radna Katarzyna Gomułkiewicz 

bardzo dziękuję i jeszcze nie do projektu uchwały, bo na razie jesteśmy przy zmianie 

porządku obrad, o meritum porozmawiamy sobie potem, mam taką prośbę wielką na razie 

pytanie do Pani Mecenas, być może to zmieni, trzeba będzie zmienić we wniosek formalny, 

zakładam, że wszystkim nam całej Radzie zależy na tym, żeby tą skargę rozpatrzyć, żeby już 

nie robić z siebie 'gap', że sobie nie dajemy rady z taką, z taką sprawą jak rozpatrzenie skargi, 

patrzę na to, uchwały, które podejmowaliśmy w sprawie skarg od początku kadencji, było ich 

kilka a może nawet kilkanaście i one albo miały tytuł uchwała w sprawie skargi z dnia z 

ewentualnie z inicjałami albo w sprawie rozpatrzenia skargi i w poniedziałek w porządku 

obrad również mieliśmy taki punkt, który został wykreślony on również był w sprawie 

rozpatrzenia skargi i ten tytuł jest na tyle uniwersalny, że może pod nim się kryć uchwała 

zarówno w sprawie uznania skargi za bezzasadną, za bezzasadną, zasadą, za częściowo 

zasadną, za częściowo nietrafioną pod względem adresata i gdybyśmy dzisiaj, teraz 

wprowadzili do porządku obrad uchwałę w sprawie rozpatrzenia skargi mielibyśmy cały czas 

szansę na rozpatrzenie jej w jakikolwiek sposób, tytuł uchwały, który przeczytał Pan 

Przewodniczący, i który proponuje wprowadzić do porządku obrad jest na tyle precyzyjny, że 

pozwala tylko głosować tę jedną uchwałę, a co jeżeli ona nie zostanie przyjęta, czy my teraz 

mamy mieć w porządku obrad nie wiem trzy, cztery, pięć punktów z uchwałami w sprawie 

różnego sposobu rozpatrzenia tej skargi bardzo proszę, nie wiem mogę nacisnąć wniosek 

formalny jeżeli trzeba, żeby ta uchwała została wprowadzona do porządku obrad pod 

tytułem uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 27 marca, będziemy głosować projekt, 

który przeczytał Pan Przewodniczący, a jeżeli on nie przejdzie będziemy mieli szansę 

głosować projekt alternatywny pod tym samym tytułem, proszę sobie przejrzeć rejestr 

uchwał jaki podejmowaliśmy, zawsze one obojętnie bez względu jakie było rozstrzygnięcie 

zawsze nazywały się albo w sprawie skargi albo w sprawie rozpatrzenia skargi  

 

Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska 

odpowiem tak, że rzeczywiście faktycznie, że punkt w porządku obrad jak najbardziej może 
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być pod tytułem rozpatrzenie skargi i to jest jak najbardziej zasadne, bo rzeczywiście na ten 

moment my nie znamy wyniku głosowania i tego w jaki sposób ta skarga zostanie 

rozpoznana natomiast jeżeli chodzi o tytuł uchwały to teraz tak, w przypadku, gdy radni 

głosują konkretny projekt uchwały i podejmą konkretną uchwałę no to ten projekt 

odzwierciedla jego treść i uzasadnienie, fakt faktem, że do tej pory tutaj w uchwałach Rady 

Gminy Zaniemyśl nie było tak szczegółowo opisanego tytułu jednakże ja się też posiłkowałam 

uchwałami innych rad gmin, w tym na przykład Rady Gminy Miasto Leszno i właśnie one w 

ten sposób to doprecyzowały, żeby było wiadomo, że ta uchwała jest w części rozpatrywana 

przez Radę dlatego, że Rada tylko w części jest władna tą skargę rozpatrzyć, a pozostały po 

prostu wskazuje organ właściwy lub przekazuje do organu właściwego i stąd się to bierze i 

jeżeli będzie głosowanie, tak, bo to Pani Radna też się pyta co do głosowania, czy można, czy 

trzeba głosować konkretny projekt czy nie no wydaje się, że, o ile dobrze rozumiem  

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz 

nie, projekt wiadomo, że głosujemy konkretny tylko czy właśnie, czy w sprawie tej jednej 

skargi powinniśmy mieć kilka punktów w porządku obrad  

 

Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska 

nie, nie jak najbardziej ta uwaga Pani Radnej jest zasadna, że można punkt porządku obrad 

nazwać po prostu rozpatrzenie skargi  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

czyli wprowadzamy do porządku obrad punkt rozpatrzenie skargi, tak, czy możemy podłączyć 

głosowanie, kto z Państwa jest za tym, aby wprowadzić ten punkt do porządku obrad, jeszcze 

Radny Michał Maliński 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

zmiana porządku obrad - w pkt 7 ppkt 4 wprowadzenie projektu uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi K. K. z dnia 27 marca 2023 r. na działanie Wójta Gminy Zaniemyśl  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Ewaryst Pankowski, Marek 

Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

PRZECIW (2) 

Jolanta Jóźwiak, Michał Maliński 

NIEOBECNI (2) 

Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch 

 

dziękuję pozwolę przeczytać teraz sobie porządek obrad po zmianach  
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1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

2. Stwierdzenie quorum Radnych. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 

5. Interpelacje i zapytania Radnych. 

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Zaniemyśl wotum zaufania: 

d) prezentacja Raportu o stanie Gminy, 

e) debata nad Raportem o stanie Gminy Zaniemyśl, 

f) głosowanie uchwały; 

2) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem                                   

z wykonania budżetu Gminy Zaniemyśl za 2022 rok: 

e) rozpatrzenie sprawozdań, finansowego za 2022 rok oraz z wykonania 

budżetu Gminy Zaniemyśl za 2022 rok wraz z informacją o stanie mienia 

komunalnego, 

f) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu                                       

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Zaniemyśl za 2022 rok wraz                                   

z informacją o stanie mienia i objaśnieniami, 

g) dyskusja nad sprawozdaniami, 

h) głosowanie uchwały; 

3) w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Zaniemyśl za wykonanie 

budżetu Gminy Zaniemyśl za 2022 rok: 

e) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zaniemyśl w 

sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Zaniemyśl, 

f) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o 

wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zaniemyśl w sprawie udzielenia 

absolutorium dla Wójta Gminy Zaniemyśl z tytułu wykonania budżetu 

Gminy Zaniemyśl za 2022 rok, 

g) dyskusja, 

h) głosowanie uchwały. 

4) w sprawie rozpatrzenia skargi K. K. z dnia 27 marca 2023 r. na działanie Wójta 

Gminy Zaniemyśl 

8. Wolne głosy i wnioski. 

9. Zamknięcie sesji. 

 

Radna Alina Frąckowiak 

Panie Przewodniczący ja mam do porządku obrad taką uwagę na ostatniej sesji była uwaga 

moim zdaniem słuszna dlaczego w porządku obrad od dłuższego czasu nie ma punktu 

przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji, gdzie Radni głosowali za przyjęciem lub przeciw mam 

pytanie dla Pana Przewodniczącego  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

oczywiście odpowiem na to pytanie jeżeli, jeżeli protokoły będą gotowe to będą w programie 



str. 10 

 

sesji i wtedy zatwierdzimy, nie jest określony, nie ma określonego terminu kiedy ten 

protokół z danej sesji ma się znaleźć, jak będą gotowe będą wprowadzone na sesję, czy 

wystarczająca odpowiedź, proszę bardzo, bardzo proszę Pani Wójt  

 

4. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rada, Szanowni Państwo w poniedziałek obszernie 

przedstawiłam sprawozdanie a tylko jedna informacja dotycząca oświaty, w poniedziałek 26 

czerwca upłynął termin składania ofert dotyczących ogłoszonego w dniu 14 czerwca 

postępowania pod nazwą 'Dowóz uczniów do jednostek oświatowych na terenie Gminy 

Zaniemyśl w roku szkolnym 2023/2024', w odpowiedzi na ogłoszenie wpłynęła jedna oferta 

złożona przez Firmę Transport Krajowy i Międzynarodowy Sandra Szał zarejestrowaną w 

Łęknie, ulica Polwicka 13A/4 o wartości 335133 zł i 92 gr, to wszystkie informacje, dziękuję 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

bardzo dziękuję, czy są pytania do przedstawionej informacji, bardzo proszę Radna Katarzyna 

Gomułkiewicz 

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz 

mam pytanie do informacji przedstawionej w poniedziałek, którego nie zadałam chociaż 

miałam go na końcu języka ale musiałam zweryfikować, czy to tylko mi się wydaje, a teraz się 

upewniłam, chodzi mi o ten piasek, o którym rozmawialiśmy już na Komisji wspólnej 19 

czerwca, zakupiony w ramach realizacji zadań z funduszu sołeckiego piasek, który został 

zakupiony i dostarczony, takie było zamówienie, nie było w tym roku zamówionej usługi 

rozgarnięcia, w tym Pani Wójt mówiła, że on będzie niezwłocznie może nawet już jest 

rozgarnięty, nie jest właśnie do dziś, specjalnie nie zadawałam tego pytania w poniedziałek, 

żeby się upewnić, sprawdziłam dziś, nie jest do dziś rozgarnięty, czy możemy się dowiedzieć 

kiedy będzie, bo są wakacje, jest już lato i pomimo, że jest chłodno to wysiadują osoby na 

plaży, na 'wygnajewie'  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

widzę, że zgłasza się Pan Prezes ale 

 

Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej sp. z o., Przemysław Łukaszyk 

tekst niesłyszalny  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo proszę Radny Tomasz Grabowski  

 

Radny Tomasz Grabowski 

dziękuję bardzo, czekałem tak z niecierpliwością, bo w poniedziałek już była informacja a 

propos mostu, który został ,zerwały się cumy tego pomostu, wiemy że jesteśmy w tej chwili 

w przededniu praktycznie lata czyli masa turystów, mamy też zaplanowane działania 
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związane z Gminnym Ośrodkiem Kultury na Wyspie, zresztą tak, są kabarety, są Eventy 

przygotowane i nie mam żadnej informacji, Pani Wójt żadnej informacji nie udzieliła co 

robimy dalej, kto się tym zajmuje, czy to zostanie w międzyczasie zrobione i czy to w ogóle 

do końca wakacji zostanie zrobione  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Panie Radny, właśnie za pół godziny, przewoźnik, który, uruchamiamy prom, przewoźnik, 

który będzie woził prom pojedzie z Panem Piotrem na Wyspę i w sobotę, niedzielę będzie 

kursował prom, ja nie wiem czy Państwo oglądaliście sesję Rady Powiatu, Starosta 

wypowiadał się, mam nadzieję, że dojdziemy do konsensusu ze Starostą i w przyszłym 

tygodniu uregulujemy już wszystkie sprawy związane z pomostem, a także z dotacją, którą 

przekaże nam Powiat, czyli 200 tysięcy w tym roku, 650 tysięcy w przyszłym roku, to również 

będzie rozliczone, nie mam jeszcze informacji od Starosty czy PCI będzie naprawiało ten 

pomost, czy my będziemy naprawiali, aczkolwiek i do jednej, i do drugiej rzeczy jestem już 

przygotowana  

 

Radny Tomasz Grabowski 

bardzo dziękuję, jest to bardzo cenna informacja, no wypadało ją przedstawić, że faktycznie 

ten prom będzie pływał, natomiast niedosyt jest taki, że tylko w weekend, tak, jednak 

turystów przybywa nam w zastraszającym tempie, ludzie przyjeżdżają, zwiedzają w ciągu 

tygodnia, a Wyspa jako nasza 'Perełka' nie funkcjonuje, dziękuję  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

na razie w weekend, zobaczymy co będzie dalej  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo, jeżeli nie ma więc się pytań do informacji to przyjedziemy do kolejnego 

punktu, punkt piąty, interpelacje i zapytania Radnych 

 

5. Interpelacje i zapytania Radnych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

czy ktoś z Państwa Radnych chciałby złożył interpelację, nie widzę, przechodzimy do punktu 

szóstego, odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych 

 

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

na ostatniej sesji nie było interpelacji i zapytań Radnych w związku z tym ten punkt zostaje 

wyczerpany, przechodzimy do punktu siódmego 

 

7. Podjęcie uchwał: 

1) projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Zaniemyśl wotum zaufania: 

 



str. 12 

 

1) prezentacja Raportu o stanie Gminy 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

proszę Panią Wójt o zaprezentowanie Raportu 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, zgodnie z artykułem 28aa ustawy o 

samorządzie gminnym do 31 maja przedłożyłam Radzie Gminy Zaniemyśl Raport o stanie 

Gminy Zaniemyśl syntetycznie opisujący działania podejmowane przez Wójta Gminy 

Zaniemyśl w 2022 roku, wskazać należy, iż 2022 rok był czasem trudnym, kolejnym rokiem 

niebywale skomplikowanym pod wieloma względami, wymagał on bowiem mierzenia się w 

dalszym ciągu ze skutkami obostrzeń i ograniczeniami związanymi z epidemią COVID-19 ale i 

z nowym wyzwaniem jakim była wojna w Ukrainie i pomoc uchodźcom, którzy pojawili się w 

naszej Gminie, w konsekwencji powyższych zdarzeń na całość działania nie tylko samorządu 

terytorialnego ale na cały kraj zadziałała rosnąca inflacja i wzrost kosztów życia, aktywności 

które w rezultacie spowodowały konieczność wprowadzenia restrykcyjnych oszczędności w 

działaniach bieżących i w planach inwestycyjnych, powyższe kryzysowe sytuacje 

spowodowały, iż duża ilość nowych zadań spadła na samorządy gminne w całym kraju 

wywołując olbrzymie wyzwania także dla Gminy Zaniemyśl, mimo istotnych trudności udało 

się wykonać optymalnie zadania Gminy w sposób rzetelny, prawidłowy i zgodny z 

rachunkiem ekonomicznym, zaspokajając różnorodne oczekiwania społeczności lokalnej, 

dzisiaj podejmujemy debatę nad Raportem o stanie Gminy, nadmienić należy, iż w 

odniesieniu do Raportu o stanie Gminy ustawodawca nie określił warunków jakie spełniać 

musi Raport, przede wszystkim obejmuje on podsumowanie działalności Wójta w roku 

poprzednim, w szczególności realizacje polityk, programów i strategii, uchwał Rady Gminy i 

budżetu obywatelskiego, nadto Rada Gminy nie określiła wymogów dotyczących Raportu 

tym samym wskazać należy, iż po stronie Wójta jest przedstawienie koncepcji najpełniej 

oddającej wizję ustawodawcy, w tym miejscu pragnę podkreślić, iż chcę by mimo uprzedzeń 

do mnie, byście Państwo odnieśli się z szacunkiem do Raportu jako wyrazu nie tylko mojej 

aktywności ale i także działań podejmowanych przez szeroko rozumianą administrację 

samorządową, zgodnie bowiem z art. 33 ustawy o samorządzie gminnym Wójt wykonuje 

zadania przy pomocy Urzędu Gminy, nadto jest zwierzchnikiem służbowym kierowników 

gminnych jednostek organizacyjnych, Raport o stanie Gminy to Raport o działaniach nie tylko 

Justyny Dąbrowskiej, Wójta Gminy Zaniemyśl, to również świadectwo pracy moich 

współpracowników, którym także z tego miejsca bardzo dziękuję, mając na uwadze 

powyższe bardzo proszę o spojrzenie na Raport o stanie Gminy szerzej, także z 

uwzględnieniem uwarunkowań politycznych, gospodarczych, z którymi wszystkim nam 

przyszło się mierzyć w 2022 roku, dajcie nam Państwo szansę na wypracowanie konsensusu 

biorąc pod uwagę Państwa oczekiwania i mając na względzie gminne możliwości, po 

zakończeniu debaty nad Raportem o stanie Gminy Rada Gminy przeprowadzi głosowanie 

nad udzieleniem Wójtowi wotum zaufania, niemniej nim rozpocznie się dyskusja i 

głosowanie chcę Państwu powiedzieć ile ważnego dla naszej Gminy zostało zrobione mimo 

wspomnianych zawirowań i trudności z uwzględnieniem naszych gminnych zasobów, w tym 

możliwości finansowych Gminy, może przejdziemy i zaczniemy od inwestycji, po których 

przeważnie oceniacie Państwo pracę Wójta, inwestycją, długo wyczekiwaną przez 
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mieszkańców wsi Czarnotki była adaptacja istniejącego budynku usługowego na świetlicę 

wiejską wraz z zagospodarowaniem terenu w miejscowości Czarnotki, w ramach inwestycji 

wykonano nową instalację elektryczną, centralnego ogrzewania i sanitarną, wykonano nową 

konstrukcję i pokrycie dachu, dokonano remontu pomieszczenia sali, kuchni oraz toalet, 

dodatkowo w ramach zadania wykonano powiększenie otworów okiennych wraz z wymianą 

okien i drzwi, wykonano podest z kostki brukowej przed wejściem wraz z podjazdem dla 

osób niepełnosprawnych, nadto dokonano także renowacji budynku sceny, inwestycja 

kosztowała 645750,00 zł brutto, Gmina na przedmiotową inwestycję dostała dofinansowanie 

w kwocie 400 tysięcy złotych z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych, Rządowy Program 

Wsparcia Gmin Popegeerowskich, kolejną bardzo ważną inwestycją i też wyczekiwaną 

pomimo tego, że może jest ona nie zauważana , bo to są ulice, budowa ulicy Morelowej i 

Wiśniowej w miejscowości Łękno, która faktycznie jest bardzo ważna ale tylko dla 

mieszkańców tych trzech ulic, czyli tam gdzie utwardzono nawierzchnię trzech ulic, 

Morelowej, Wiśniowej i Czereśniowej, na której wykonano także chodniki, zjazdy do posesji, 

oznakowanie pionowe, poziome, wybudowano nawierzchnię o powierzchni 3754 metry 

kwadratowe i chodniki o powierzchni 1956 metrów kwadratowych, wykonano zjazdy z kostki 

brukowej, a także uregulowano gospodarkę wodno-ściekową wykonując kanalizację 

deszczową, inwestycja kosztowała 1968000,00 zł, z czego 95% inwestycji zostało 

dofinansowane z Programu Rządowego Fundusz Polski Ład, Program Inwestycji 

Strategicznych, to jest dofinansowanie w kwocie 1860600,00 zł, ogromna inwestycja bez 

wsparcia niemożliwa do wykonania, niewidoczna, bo widoczna tylko dla mieszkańców tych 

trzech ulic, kolejną inwestycją, która była wyczekiwana to budowa pomostów pływających w 

Zaniemyślu, niestety stan techniczny w 2021 tak był fatalny pomostów, że trzeba było je 

zutylizować, przeżarte rdzą i nie nadawały się do niczego i w 2022 roku udało się ten pomost 

wraz z pomostem cumowniczym wykonać, kolejne inwestycje to ulica Kórnicka w 

Śnieciskach, która w całości tak jak i budowa pomostów pływających była sfinansowana z 

własnych środków, to inwestycja, która poprawiła bezpieczeństwo na ulicy Kórnickiej 

dlatego, że wykonano próg zwalniający w postaci przejścia dla pieszych, a także 

wybrukowane czy utwardzone pobocze, którym bezpiecznie mogą mieszkańcy poruszać się 

tak ważną arterią jak arteria do cmentarza, kolejną inwestycje to ulica Kwiatowa w 

Śnieciskach i to było utwardzenie, to była inwestycja dofinansowana z budżetu 

Województwa Wielkopolskiego na utwardzenie odcinków dróg, dróg gminnych, oprócz tego 

utwardziliśmy jeszcze odcinki w Jaszkowie i Lubońcu, tutaj można zapoznać się jak wyglądają 

te nasze inwestycje, niewątpliwie świetlica w Czarnotkach spowodowała rozwój społeczny 

tej miejscowości, powstało Koło Gospodyń Wiejskich, Strażacy mogą tam się spotykać i cała 

wieś żyje, żyje świetlicą i żyje właśnie między innymi tej inwestycji, kolejne inwestycje, które 

były poczynione w ubiegłym roku to rozbudowa oświetlenia ulicznego jest miejscowość 

Zwola, miejscowość Łękno, a także wymieniono stare zdewastowane słupy i wreszcie 

zaświeciło światło w parku w Łęknie, dostosowano pomieszczenia znajdujące się w Urzędzie 

Gminy dla potrzeb Posterunku Policji w Zaniemyślu i już dobrze Państwo wiecie, że od 30 

marca mamy Posterunek Policji, który docelowo będzie miał 10 policjantów, ważniejsze 

zadania, które były realizowane z funduszy sołeckich to między innymi montaż lamp 

solarnych, doposażenie jednostki, jednostek OSP, wyposażenie, zakup wyposażenia do 

świetlic wiejskich i wykonanie ogrodzeń czy poprawy warunków na plażach i terenach 
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rekreacyjnych, oprócz takich stricto już fizycznych wykonanych i namacalnych rzeczy 

opracowano dokumentację, dokumentacje, bez których Szanowni Państwo nasze działania 

na następne lata będą niemożliwe, wykonano opracowanie, projekt ogrodzenia 

zabytkowego parku w Łęknie, parku w Śnieciskach, cmentarza ewangelickiego, wykonano 

projekt ulicy Działkowej, Ogrodowej w Zaniemyślu i drogi w Polwicy, niewątpliwie bardzo 

dumna jestem z tego, że powstał już początkowo pierwszy etap projektu kanalizacji w 

Lubonieczku, jest to miejscowość, która rozwija się bardzo prężnie, jest jedną z większych 

miejscowości w Gminie Zaniemyśl, rozwijająca się bardzo prężnie i tam ten pierwszy etap 

jest, projekt jest zrobiony i da nam szansę startować w kolejnych projektach, które mam 

nadzieję, że na jesień tego roku się pojawią, właśnie z zakresu infrastruktury, infrastruktury 

wodno-kanalizacyjnej, powstał również projekt świetlicy wiejskiej w Jeziorach Wielkich, 

projekt instalacji gazowej budynku przy ulicy Poznańskiej i opracowano koncepcję 

architektoniczną placu Berwińskiego, nie można powiedzieć, że i mówić o inwestycjach 

pomijając Zakład Gospodarki Komunalnej w Zaniemyślu, który jest w 100% jednostką, jest 

spółką z udziałem, z udziałem własnościowym Gminy Zaniemyśl, takim najważniejszym, 

najważniejszą, inwestycją, która została oddana w 2022 roku to przebudowa Stacji 

Uzdatniania Wody w Zaniemyślu, która obejmowała prace budowlane polegające na 

wykonaniu nowego pokrycia dachowego wraz z dociepleniem i opierzeniem, modernizacja 

uwzględnia również wymianę stolarki okiennej i drzwiowej, tak praktycznie to pozostał tylko 

szkielet budynku, cały środek zarówno ten budowlany jak i technologiczny został, został 

wymieniony, wybudowano również trzy zbiorniki retencyjne o pojemności 150 metrów 

sześciennych każdy, ta inwestycja kosztowała 4094670,00 zł, ważną inwestycją była również 

inwestycja pod tytułem Instalacja fotowoltaiczna w gminnej oczyszczalni ścieków, która 

częściowo sfinansowana jest z pożyczki Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej, jest to inwestycja, która kosztowała 133455,00 zł, w dalszej części będę 

jeszcze mówiła o kolejnej ważnej inwestycji ale sami Państwo wiecie jak wygląda sytuacja z 

naszą oczyszczalnią, która jest przestarzała technologicznie, w ubiegłym, znaczy w 2021 

rozpoczęto modernizację i czyszczenie stawu numer jeden, który był w najgorszym stanie, w 

ubiegłym roku wyczyszczono staw numer dwa, to też bardzo ważna inwestycja, która 

pozwoliła zwiększyć dowóz ścieków dowożonych do tej oczyszczalni, zamontowano agregat 

prądotwórczy w SUW Brzostek, ale to było zadanie, które było łączone, tu macie Państwo 

oczywiście, te inwestycje, Stacja Uzdatniania Wody wszyscy praktycznie ją obejrzeliśmy, 

oczyszczalnia ścieków, panele fotowoltaiczne, ale tak jak powiedziałam ten, ta inwestycja, 

która też była bardzo, bardzo ważna to budowa sieci kanalizacyjnej obejmująca Winną i 

Polwickie Huby, współfinansowana ze środków unijnych z Programu PROW 2014-2022, ona 

kosztowała 3841917 zł i 29 gr, są ogromne środki, które pozwoliły wybudować sieć 

kanalizacji sanitarnej, która jednocześnie odciąża naszą, naszą oczyszczalnię, oprócz jak 

zwykle spółka wykonała rozbudowę sieci wodociągowej w Jeziorach Wielkich, Czarnotkach 

Lubońcu, to wszystkie te rzeczy, które były przez nią wykonane, taką ważną rzeczą jest to, że 

spółka modernizuje swój tabor sprzętowy, została zakupiona nowa posypywarka piasku z 

solą drogową dlatego, że już w 2021 roku mieliśmy ogromne problemy ze starą, prawie 40 - 

letnią posypywarką, która rozsypywała się ze starości po prostu, zakupiono rębak czy 

kosiarkę do koszenia naszych gminnych poboczy, i teraz co pozyskano, może u mnie jeszcze 

tak, jeżeli chodzi o inwestycje to sobie tak z grubsza policzyłam, że rok 2022 oczywiście 
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inwestycje, które będą realizowane jeszcze w 2023, czyli są realizowane, a które zostały 

pieniądze pozyskane to tak naprawdę jeżeli zbierzemy wszystkie inwestycje Gminy Zaniemyśl 

i Zakładu Gospodarki Komunalnej to jest 18182564,00 zł, przy czym dofinansowanie jest w 

kwocie 15309367,00 złotych, to jest ogromne dofinansowanie i ogromna praca wszystkich 

pracowników, którzy pozyskują, którzy zaangażowali się w proces pozyskiwanie takich 

środków, bo bez nich, Szanowni Państwo, naprawdę nie jesteśmy w stanie już dzisiaj nic 

zrobić, jeżeli chodzi właśnie o pozyskiwanie dofinansowania to co się takiego stało, 

dofinansowanie uzyskaliśmy na dwie bardzo ważne rzeczy czyli na Zagospodarowanie 

przestrzeni publicznej poprzez rewitalizację miejsca do kąpieli nad jeziorem Raczyńskich w 

Zaniemyślu, która obecnie trwa, to jest ogromna inwestycja, to jest ogromna inwestycja, 

która mam nadzieję, Wiem, Nie mam nadzieję, tylko wiem, że w lipcu zostanie, zostanie nam 

oddana do użytkowania, dostaliśmy dofinansowanie w kwocie 4320000,00 zł i kolejna rzecz, 

która jest bardzo ważna dla mieszkańców, która powinna wiele, wiele lat temu powstać, to 

budowa Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych, tak zwanego PSZOK-u, na którą 

również dostaliśmy dotację, dofinansowanie z Programu Polski Ład w kwocie 3325000,00 zł, 

są to ogromne, ogromne inwestycje, które tak jak mówiłam, plaża będzie czynna w lipcu a 

PSZOK mamy podpisaną umowę do 11 marca ma być wszystko zrealizowane, więc myślę, że 

od 1 kwietnia czyli od drugiego kwartału 2024 wszyscy już będziemy mogli z niego korzystać, 

pozyskano dofinansowanie na zadanie budowa Skateparku w Zaniemyślu w kwocie 

123864,00 zł, jest to 63,63% ze złożonego wniosku, oczywiście wiadomym jest, że koszty i 

właśnie szalejąca inflacja, i wzrost cen spowodowały, że inwestycja, która początkowo miała 

kosztować około 200 tysięcy kosztuje nas prawie pół miliona i też został złożony wniosek do 

Urzędu Marszałkowskiego o przeliczenie tych kosztów, więc mam nadzieję, że to nie będzie 

dofinansowanie w kwocie 123 tysięcy tylko pewnie raz więcej, ale o tym zadecyduje Urząd 

Marszałkowski, budowa Skateparku też zakończy się proszę Państwa do 20 lipca tak jak 

budowa plaży, kolejną rzeczą, którą pozyskaliśmy to grant w wysokości 90 tysięcy na 

poprawę dostępności w Gminie Zaniemyśl, z tego również bardzo się cieszymy, bo on 

pozwoli dostosować niedostosowany Urząd Gminy dla potrzeb ludzi niepełnosprawnych, 

matek z dziećmi, tutaj taką sztandarową inwestycją będzie właśnie specjalna winda, czy tak 

można nazwać, która będzie wykonana przy schodach do Urzędu Gminy Zaniemyśl, tak żeby 

każda osoba, która ma problemy z poruszaniem się mogła spokojnie, swobodnie sobie tutaj 

do nas się dostać, idąc z duchem czasu wyszliśmy naprzeciw społecznym oczekiwaniom i 

rozpoczęliśmy wdrożenie E-usług w Gminie Zaniemyśl, pojawił się w naszym Urzędzie system 

elektronicznego obiegu dokumentów dla zapewnienia transparentności obsługi 

dokumentów i prowadzenia spraw, wprowadzono rozwiązania umożliwiające załatwienie 

sprawy przez Internet, i powstał Portal Mieszkańca i Mobilna Aplikacja, w 2023 roku 

jesteśmy praktycznie na ukończeniu nowej strony internetowej oraz Biuletynu Informacji 

Publicznej, który będzie posiadał więcej funkcji i dostosowany będzie do standardów 

przewidzianych dla osób ze szczególnymi potrzebami, nadto kupiono sprzęt komputerowy 

usprawniający pracę Urzędu i zwiększono poziom ochrony danych przetwarzanych w 

Urzędzie, to jest motor bazy danych czy serwer usług katalogowych RAK, przeprowadzono 

diagnozę bezpieczeństwa, przeprowadzono diagnozę bezpieczeństwa tak żebyśmy wiedzieli 

jakie podjąć działania, aby podnieść poziom bezpieczeństwa i określić plan działania w tym 

zakresie, realizacja tych zadań możliwa była dzięki dofinansowaniu z Programu Operacyjnego 
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Polska Cyfrowa na lata 2014-2020 i kwotę, którą pozostaliśmy to 166805 zł i 1 gr, to jest 

ogromna kwota, którą wykorzystaliśmy, której też nie widzicie Państwo ale dla sprawnej 

współpracy Urzędu i pozwala na bezpieczeństwo, podnieść bezpieczeństwo w Urzędzie, inne 

projekty, które zrealizowane zostały to między innymi taki projekt, który cieszy wiele 

młodych ludzi czyli zakupiono 252 komputery dla uczniów, projekt realizowany był dzięki 

grantom PPGR Wsparcie dzieci z rodzin Popegeerowskich w rozwoju cyfrowym dzięki, 

któremu zakupiono sprzęt komputerowy w ramach Wsparcie dzieci z rodzin 

popegeerowskich, ten grant, który otrzymaliśmy był w kwocie 629621,00 zł i w tej chwili 

jeszcze wszyscy rodzice, którzy uzyskali te komputery jeszcze pewnie składają oświadczenia o 

tym, że dzieci wykorzystają te komputery, z takich małych rzeczy ale również te, które nas 

cieszą to zamontowano dwie stacje naprawcze dla rowerów, to jest z grantu Wzmocnij swoje 

otoczenie, posadzono lipy drobnolistne wzdłuż drogi do Polwickich Hub, tych drobnych 

rzeczy, na różnego rodzaju festyny, było bardzo wiele, ale myślę, że osoby, które w nich 

uczestniczyły były zadowolone a też pewnie nie czas na to, żeby wszystko opowiadać, bo też 

jesteśmy ograniczeni czasem, jeżeli chodzi o oświatę to tak jak co roku wręczyłam stypendia 

dla uczniów szczególnie uzdolnionych czy nagrody dla nauczycieli, co działo się w naszym 

przedszkolu, w Przedszkolu Samorządowym zamontowano nowy zestaw zabaw na placu 

zabaw Przedszkola czyli można powiedzieć, że zakończono już remont placu zabaw, 

wdrożono system komunikacji elektronicznej z rodzicami czyli tak zwany dziennik 

elektroniczny, można powiedzieć, że po 20 latach jesteśmy w Przedszkolu w XXI wieku, 

wykonano oświetlenie awaryjne i przeciwpożarowe, którego brakowało i od wielu lat było 

bolączką Przedszkola, wykonano schody żelbetowe z wykończeniem żywicznym, które 

koniecznie trzeba było wykonać ze względu na ich zły stan techniczny, zamontowano 

balustrady i naprawiono kominy, co się działo w Szkole Podstawowej w Zaniemyślu, Szkoła 

została wyposażona w sprzęt z Programu Laboratoria Przyszłości, między innymi drukarkę, 

drony, roboty, klocki czy inne sprzęty związane z już z poszczególnymi tutaj, koniecznego 

wykonania poszczególnych zajęć z techniki, biologii i chemii czy fizyki, utworzono oddział 

przygotowawczy dla dzieci z Ukrainy, w którym uczyło się w szczytowym momencie 70 

uczniów, powstał oddział przedszkolny tak zwana 'Zerówka' i tutaj w tym oddziale realizuje 

swój obowiązek przedszkolny 24 dzieci i to otwarcie też wymagało dostosowania sali, 

niewielkiego ale wykonano remont, zakupiono niezbędne meble, również wykonano 

wymianę oświetlenia zamieniając stare żarówki na Ledowe i w siedmiu pomieszczeniach, w 

sumie zakupiono 105 lamp, co się działo w Śnieciskach, odnowiono salę lekcyjną i 

wyposażono w sprzęt multimedialny, tu również kłania się projekt Wzmocnij swoje 

otoczenie, zrealizowany przez nauczycieli w szkole w Śnieciskach, to oni pisali projekt i za co 

jestem bardzo im serdecznie wdzięczna i wykonano sieć kanalizacyjną, która już w pełni 

obejmuje cały budynek czyli nie tylko piwnicę ale również parter i pierwsze piętro, co w 

Schronisku Młodzieżowym, bardzo chcę podziękować Państwu Radnym, że pozwoliliście mi 

to Schronisko Młodzieżowe otworzyć pomimo niechęci czy sceptycyzmu, udało się otworzyć 

na początku tego roku, dziękuję Pani Dyrektor Annie Rewers-Baranowskiej, że zgodziła się 

zostać Dyrektorem tego Schroniska, dlatego że nasze Schronisko po otwarciu, praktycznie od 

razu, może kilka tygodni po wysprzątaniu stało się azylem dla, z 45 miejscami noclegowymi 

dla uchodźców z Ukrainy i od 11 marca 2022 roku do praktycznie końca lutego tego roku na 

terenie Schroniska pod opieką Gminy Zaniemyśl przebywało prawie 100 uchodźców, oprócz 
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podstawowych rzeczy, które zapewnialiśmy mieszkańcom czyli wyżywienie, środki 

higieniczne, pomoc i prawną, i wszelaką jaką potrzebowali to może powiem jeszcze co, jaką 

inną pomoc niosła Gmina Zaniemyśl dla uchodźców, nasza Gmina jako jedyna w rejonie poza 

ustawowymi obowiązkami, czyli te ustawowe obowiązki to rejestrowanie obywateli Ukrainy i 

nadanie im PESEL-u, takich rzeczy tutaj Referat Spraw Obywatelskich, tych PESEL-i dla 

uchodźców wydał 551 i nasza Gmina zaangażowała się w niesienie pomocy uchodźcom z 

Ukrainy zapewniając blisko 100 obywatelom Ukrainy podstawowe potrzeby bytowe, miejsca 

noclegowe, pełne wyżywienie, niezbędne środki medyczne, umożliwienie wykonania zdjęć 

niezbędnych do złożenia wniosku o nadanie numeru PESEL, ponadto w okresie wakacyjnym 

ze środków Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych sfinansowano udział 

dzieci doświadczających uchodźctwa w półkoloniach organizowanych przez Gminny Ośrodek 

Kultury w Zaniemyślu, Urząd Gminy Zaniemyśl zorganizował zbiórkę między innymi odzież, 

zabawki, suchy prowiant, środki opatrunkowe, środki czystości na rzecz obywateli Ukrainy, w 

zbiórkę zaangażowali się pracownicy Urzędu, jednostek organizacyjnych, Radni, Sołtysi, 

jednostki OSP, a także mieszkańcy Gminy, dla starszej części uchodźców, którzy przebywali u 

nas w Schronisku Dyrekcja i Nauczyciele Szkoły Podstawowej zorganizowali specjalne lekcje 

nauczanie języka polskiego, takie, taka nauka języka polskiego również tutaj odbywała się w 

Gminnym Ośrodku Kultury, teraz, co się działo jeżeli chodzi o dostępność dla osób ze 

szczególnymi potrzebami, tak jak już wcześniej mówiłam pozyskaliśmy, dlaczego to jest takie 

ważne, w jednostkach organizacyjnych Gminy Zaniemyśl wiele się dzieje, żeby dostosować 

nasze pomieszczenia dla osób ze szczególnymi potrzebami, tak jak mówiłam pozyskaliśmy 

grant 90 tysięcy na poprawę dostępności i takim pierwszym krokiem, żeby wspomóc te 

osoby to było utworzenie Biura Obsługi Klientów, na parterze, ograniczając konieczność 

pokonywania dodatkowych schodów w wąskich przejściach, zorganizowano także kącik dla 

dzieci, oznaczono kontrastową taśmą wejście do biura, stworzono możliwość komunikacji z 

Urzędem Gminy za pomocą krótkich wiadomości tekstowych, sms-ów, jednostki 

organizacyjne Gminy przeprowadzimy audyt zapewnienia dostępności dla osób ze 

szczególnymi potrzebami, w ramach samooceny przyjrzenie się problemowi zapewni dobrą 

bazę wyjściową do tworzenia budżetów i planowania remontów inwestycyjnych w 

perspektywie krótko i długofalowej, oczywiście spora część ograniczeń w szczególności 

architektonicznych one nie znikną, na przykład schody bez alternatywnego prawidłowego 

zorganizowania podjazdów, ale tak jak mówię takim początkiem ma być podnośnik, bo może 

nie winda tylko podnośnik, który już do końca wakacji, do końca września powinien stanąć 

tutaj przy Urzędzie Gminy Zaniemyśl, położono też duży nacisk na podnoszenie świadomości 

pracowników w zakresie obsługi klienta, szkolenia dla pracowników w zakresie pisania 

łatwym i zrozumiałym językiem, podnoszenie świadomości w zakresie ułatwienia dostępu do 

usług, wprowadzono nowe rozwiązania informatyczne zgodnie z wymogami dostępności 

cyfrowej E-urząd, system elektronicznego zarządzania dokumentacją, które mają na celu 

ułatwienie dostępu do niektórych usług, brak konieczności wizyty w Urzędzie, sprawa 

zainicjowana bez konieczności prowadzenia odrębnej korespondencji w sposób tradycyjny i 

co jest jeszcze bardzo ważne to bezpieczeństwo i zarządzanie kryzysowe, Biuro Obsługi 

Klienta, które co przez niektórych było tak obśmiewane, ono naprawdę jest po to, żeby 

pomóc, pomóc przede wszystkim osobom z niepełnosprawnościami, bo jeżeli będzie do 

niego łatwy dostęp to będzie łatwy dostęp do Urzędu, ale przede wszystkim chroni nasze 
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bezpieczeństwo, bezpieczeństwo pracy w Urzędzie, to jest ważne, bo wprowadza pewną 

organizację pracy w Urzędzie, zwiększa poziom bezpieczeństwa w Urzędzie ze względu na 

monitorowanie przepływu osób ograniczający możliwość podjęcia działań zagrażających 

bezpieczeństwu zasobów Urzędu, dostęp do danych, pozostawienie nierejestrowanej 

przesyłki, zainicjowano wdrożenie systemu zarządzania bezpieczeństwem informacji, 

obowiązek wynikający z rozporządzenia Rady Ministrów w sprawie krajowych ram i kolejne 

rzeczy to dostosowana serwerownia, też tego Państwa nie widzicie ale naprawdę 

serwerownia, którą zastałam w 2021 roku wołała o pomstę do nieba, w tej chwili jest to w 

pełni profesjonalna wykonana serwerownia, która zabezpiecza bezpieczeństwo danych, 

przeprowadzono również pierwszy raz diagnozę cyberbezpieczeństwa w ramach Programu 

Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 2014-2020 i dodatkowo zadania, które były przez 

Gminę Zaniemyśl i jednostki organizacyjne w ubiegłym roku przeprowadzone, oczywiście w 

związku z konfliktem zbrojnym na Ukrainie wiele tutaj spraw związanych z przekazywaniem 

środków dla uchodźców spadło na Ośrodek Pomocy Społecznej, dodatkowo powierzono 

gminom zadania z dodatków osłonowych, Gmina powierzyła OPS-owi zadania z dodatku 

osłonowego, dodatku węglowego, dodatek dla gospodarstw domowych z tytułu 

wykorzystania niektórych źródeł ciepła na dofinansowanie zakupu opału, czy dodatek 

elektryczny, Gmina przystąpiła do zadania zakupu paliwa stałego na preferencyjnych 

warunkach, Szanowni Państwo, było to ogromne przedsięwzięcie logistyczne, które mam 

nadzieję, że dobrze nam wyszło, w 2022 roku dzięki Gminie do 162 gospodarstw domowych 

dotarł opał, 100 ton węgla typu orzech i 120 ton węgla typu groszek, co jeszcze się 

wydarzyło, jeżeli chodzi o optymalizację obowiązujących procedur to taką ważną rzeczą, 

która się zadziała w 2022 roku to przeniesiono obsługę księgowo-płacową Gminnego 

Ośrodka Kultury w Zaniemyślu oraz Biblioteki Publicznej Gminy Zaniemyśl i Szkolnego 

Schroniska Młodzieżowego do Centrum Usług Wspólnych w Zaniemyślu, dzięki czemu 

wyeliminowano wydatki na etaty pracowników księgowych w obsługiwanych instytucjach, 

zabezpieczono ciągłość realizacji zadań ze względu na możliwość zastępowalności na 

stanowiskach księgowych w Centrum, zestandaryzowano wszystkie prowadzone procesy w 

obsługiwanych jednostkach i teraz może jeszcze zapomniałam powiedzieć, po sesji jesteście 

Państwo zaproszeni do zwiedzania Schroniska Młodzieżowego, tego które przez prawie rok 

gościło naszych uchodźców, ja mówię naszych, bo z pracownikami traktowaliśmy ich prawie 

jak rodziny i zobaczycie Państwo zupełnie inne Schronisko, niż to które było w 85 roku 

oddane, jest nowoczesne, jest kompletnie zmodernizowane, od instalacji elektrycznych po 

podłogi, ściany, po nowe meble, mam nadzieję, że będzie się Państwu podobało, bo w takim 

wydaniu Schronisko już pracuje od początku czerwca, i teraz co się dzieje w kulturze, w 

kulturze mam nadzieję, że to co działo się w ubiegłym roku czyli koncerty, spektakle, 

warsztaty artystyczne, akcje charytatywne, edukacja ekologiczna, mam nadzieję, że się 

Państwu podobało, bo oferta kulturalna, która była przedstawiona w ubiegłym roku, 

zwłaszcza 'Lato w Zaniemyślu', które obejmowało swoim zasięgiem kilkadziesiąt wydarzeń 

różnego typu czyli był festiwal Food Track-ów, Dzień Podróżnika nasze książki, spotkania z 

autorami, autorskie z pisarzami, koncerty i teatrzyki na Wyspie Edwarda, kina plenerowe i z 

tej oferty skorzystało ponad 1500 osób, nie zapominamy także o dwóch wielkich 

wydarzeniach, Zaniemyskich Bitwach Morskich i Dożynkach, pamiętamy sławetne 

Zaniemyskie Bitwy Morskie, które były faktycznie po wodzie no i tutaj nikt nam nie 
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wypominał, czy nikt nie mówił nikomu, że ktoś się modlił o deszcz, deszcz jest ważny i może 

takie komentarze są naprawdę bardzo, bardzo nie potrzebne, oprócz takiej typowo 

kulturalnej działalności Gminny Ośrodek Kultury zainicjował półkolonie dla dzieci, w których 

wzięło udział ponad setka dzieci, a na co dzień w Gminnym Ośrodku Kultury pracuje, znaczy 

działa wiele pracowni artystycznych, jest plastyczna, ceramiki, teatralna, muzyczna, są 

zajęcia wokalne i gry na różnych instrumentach, taniec w kręgu, zajęcia z języka angielskiego, 

komputerowe dla seniorów, robotyki, Tai Chi oraz nasze seniorki, które spotykają się w 

Gminnym Ośrodku Kultury i też Chór Lutnia, oprócz tego Gminny Ośrodek Kultury skorzystał 

z grantu 'Działaj lokalnie' i włączył się w sprzątanie Gminy Zaniemyśl Program Czysta Gmina 

Zaniemyśl zróbmy to razem obejmował szereg wydarzeń, w których wszyscy sprzątaliśmy 

naszą Gminę, również pozyskał Gminny Ośrodek Kultury dofinansowanie ze środków 

Fundacji Rozwoju Społeczeństwa Informacyjnego na projekt Senior w sieci, z ważnych jeszcze 

wydarzeń to odbył się pierwszy Zaniemyski Kiermasz Świąteczny na Hali widowiskowo-

sportowej i tutaj wielki ukłon i dla Pani Dyrektor ale i dla wszystkich Dyrektorów Szkół, którzy 

również wzięli w nim udział i mogliśmy cieszyć się i kupić przede wszystkim, i wspomóc nasze 

szkoły i lokalnych przedsiębiorców, rzemieślników, którzy mogli swoje wyroby na nim 

zaprezentować, co nowego stało się jeszcze w Gminnym Ośrodku Kultury, to odnowiona 

fasada Amfiteatru ale przede wszystkim powstała nowa sala artystyczna, w której odbywają 

się te zajęcia właśnie z ceramiki, robotyki i innych ale także nowa sala muzyczna, sala 

muzyczna powstała z takiej 'rupieciarni, składziku', a w tej chwili jest pięknym miejscem do 

prowadzenia zajęć muzycznych, znaczy muzycznych i wokalnych, Szanowni Państwo 

obiektywnie oceniając okoliczności, w których przyszło samorządom funkcjonować w 2022 

roku były niezwykle trudne, wspomniane konsekwencje finansowe, gospodarcze w związku z 

pandemią SARS COVID 2 i wojną w Ukrainie, które spowodowały zarówno w naszych małych 

domowych gospodarstwach także i w samorządach konieczność ograniczenia lub 

zweryfikowania planowanych inwestycji, pieniądze, o które wnioskowano z początkiem roku 

w ramach pozyskiwania funduszy z innych źródeł finansowania, czy te które miały być 

przeznaczone na określone inwestycje w kolejnych miesiącach miały inną wartość, zgodnie z 

komunikatem Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego średnioroczny wskaźnik cen 

towarów i usług konsumpcyjnych ogółem w 2022 roku w stosunku do 2021 wyniósł 114,4, 

wzrost cen o 14,4%, gdy tymczasem średnioroczny wskaźnik cen towarów i usług 

konsumpcyjnych w 2021 w stosunku do 2020 wyniósł 105,1% czyli wzrost cen zaledwie o 

5,1%, są to istotne różnice, które przełożyły się na wydatki Gminy, koszty te z tygodnia na 

tydzień, z miesiąca na miesiąc zwiększały się co jeszcze większe nastręczało trudności w 

planowaniu inwestycji, nadto zmiany w polityce fiskalnej kraju, które miały miejsce w ciągu 

roku także w niespotykanej dotąd skali wpłynęły bardzo niekorzystnie na finansowanie zadań 

Gminy z budżetu państwa, może teraz powiem trochę o dochodach i wydatkach budżetu, 

przede wszystkim to środki finansowe, którymi dysponuje Gmina determinują realizację 

zadań, do których powołany jest samorząd, nasza Gmina podobnie jak inne samorządy w 

kraju realizowała swój budżet w okolicznościach zupełnie innych niż w momencie jego 

planowania, rzutowało na to nie tylko wspomniane zmiany podatkowe, które uszczupliły 

dochody gmin ale także nieprzewidywalne zdarzenia jak wojna w Ukrainie, czy krocząca 

inflacja, mając to wszystko na uwadze przedstawię te pozycje budżetowe, które dotknęły 

największe zmiany, dochody bieżące w 2020 roku w stosunku do roku 2021 wzrosły o kwotę 
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3417423 zł i 62 gr, natomiast wydatki bieżące wzrosły o kwotę 4932978 zł i 73 grosze, 

subwencja oświatowa w stosunku do 2021 wzrosła tylko o kwotę 465568,00 zł, wyniosła 

7580332,00 zł, wydatki bieżące na oświatę w stosunku do 2021 roku wzrosły natomiast o 

kwotę 2105292 zł i 40 gr, wyniosły 14980257 zł i 50 gr, bez wydatków Schroniska, największy 

wzrost dotyczy wynagrodzeń nauczycieli, w ciągu roku były dwie podwyżki wynagrodzeń, 

zmiany wysokości minimalnych stawek wynagrodzenia zasadniczego nauczycieli, w maju o 

4,4% i we wrześniu o 8,1%, dotyczy tylko najniższych wynagrodzeń, wzrost wynagrodzeń 

wraz z pochodnymi w stosunku do 2020 roku nastąpił o kwotę 1266298 zł i 6 gr, podwyżki 

oczywiście się należały, ale niestety wsparcie w tym zakresie ze strony budżetu państwa było 

mocno ograniczone, przypomnę subwencja oświatowa wzrosła tylko o 465568,00 zł, nastąpił 

wzrost wypłacanych dotacji oświatowych na rzecz Przedszkoli Niepublicznych ze względu na 

zwiększone planowane wydatki na prowadzenie naszego Przedszkola Samorządowego oraz 

ze względu na zwiększoną liczbę dzieci uczęszczających do Przedszkoli Niepublicznych, a 

także nastąpił wzrost dotacji wypłaconej na rzecz Szkoły w Pigłowicach, dotacja liczona jest w 

oparciu o subwencję oświatową na dany rok, powiększoną o wskaźnik wykonania wydatków 

z poprzedniego roku w naszych szkołach, ogółem wydatki z tytułu tak zwanej dotacji 

oświatowej wzrosły o kwotę 632936 i 10 gr i wyniosły 4295383 zł 65 gr, odnotowano spadek 

środków otrzymanych z innych Gmin za dzieci zamieszkałe na ich terenie, a uczęszczające do 

naszych Przedszkoli o kwotę 22937 zł 81 gr, przede wszystkim z powodu zmniejszenia ilości 

tych dzieci w naszych jednostkach oświatowych, wykonanie 167135 zł i 59 gr, nastąpił wzrost 

wydatków na transport publiczny w stosunku do 2021 roku o kwotę 162910 zł 71 gr, trasa 

poznańska, śremska i średzka, wykonanie prawie milion złotych, bo 990139,28 groszy, 

wsparcie finansowe dotyczące transportu publicznego, które otrzymuje Gmina z Powiatu 

Średzkiego i Gminy Krzykosy wzrosły tylko o kwotę 4763 zł i 78 gr, wykonanie to 150040 zł i 

26 gr, koszty energii, wody i gazu dla całej Gminy wzrosły o kwotę 266752 zł i 44 gr w 

stosunku do roku 2021, czyli o około 37%, wykonanie to również prawie milion złotych, 

983346 zł i 2 grosze, koszty na gospodarkę odpadami w stosunku do 2021 roku wzrosły o 

kwotę 294 753 zł i 33 gr, wykonanie 2788585 i 74 gr, przy czym dochody związane z tą 

gospodarką wzrosły o kwotę 138535 zł i 82 gr, wykonanie 2788585 i 74 gr, co oznaczało, iż 

Gmina Zaniemyśl w 2020 roku dofinansowała gospodarkę odpadami z dochodów własnych w 

kwocie 445636 zł i 30, wysokość wpływów za udziału za udziały w PIT przekazywanych w 

transzach miesięcznych w stosunku do 2021 roku zmalały o kwotę 1000766 zł i 46 gr, 

wykonanie 7641163 zł, przy czym z budżetu państwa w ostatnim kwartale 2022 roku 

wszystkim samorządom przekazano dodatkowe dochody na rok 2020 z tytułu udzielenia 

udziału we wpływach z podatku dochodowego od osób fizycznych, naszej Gminie przyznano 

kwotę 2888418 zł i 57 gr, która została przeznaczona na rosnące wydatki bieżące, podkreślić 

należy, iż ze względu na wspomniane wcześniej istotne zmiany podatkowe i politykę fiskalną 

kraju do budżetu Gminy wpłynęło znacznie mniej środków niż w roku poprzednim, w 

rezultacie przełożyło się to na ograniczenie możliwości realizacji pewnych inwestycji, jestem 

przekonana, że przy uwzględnieniu towarzyszących nam wszystkim trudności związanych z 

szeroko rozumianym kryzysem wynikającym między innymi ze skutków epidemii COVID, 

wojny w Ukrainie i bardzo wysokiej inflacji, która przełożyła się na koszty działalności Gminy 

optymalnie wykorzystaliśmy nasze gminne zasoby w tym także i te finansowe, pragnę 

zauważyć, iż możliwości działań wszystkich gminnych jednostek organizacyjnych są 
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ograniczone przede wszystkim pozycjami w budżecie Gminy, nie ma pozyskiwania wsparcia z 

innych źródeł finansowania, tym samym zrozumiałe jest iż część oczekiwań społecznych z 

pewnością nie zostało dotąd spełnionych, niemniej mając na uwadze dobro społeczności 

lokalnej zachęcam do dialogu, by wypracować porozumienie i ustalić priorytety, i plan 

działania na kolejne miesiące, liczę w tym zakresie na zrozumienie i konstruktywną dyskusję 

na temat przyszłości Gminy Zaniemyśl, żywimy nadzieję, że ten czas, który jest przed nami 

będzie układał się w owocnej współpracy dla dobra naszej małej społeczności, przy tej okazji 

pragnę podziękować współpracownikom, pracownikom jednostek organizacyjnych Gminy, 

pracownikom spółki oraz Radnym i Sołtysom za dotychczasową współpracę, dziękuję bardzo  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

bardzo dziękuję Pani Wójt za prezentację Raportu, zanim przejdziemy do kolejnego 

podpunktu czyli debaty nad Raportem o stanie Gminy ogłoszę 10 minut przerwy, 10 minut i 

rozpoczynamy, proszę o dyscyplinę 

10 – cio minutowa przerwa 

wznawiamy obrady po przerwie, jesteśmy w punkcie, w sprawie udzielenia wotum, w 

sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Zaniemyśl wotum zaufania, była prezentacja Raportu i 

teraz będzie debata nad Raportem i tutaj poprosiłbym Panią Monikę Niemier o 

przygotowanie się do debaty, a ja przedstawię krótką informację, bardzo proszę o ciszę, 

ustawa o samorządzie gminnym wyraźnie w artykule 28aa określa zasady dyskusji nad 

Raportem o stanie Gminy jednocześnie wskazuje kto i na jakim etapie może zająć w tym 

zakresie stanowisko, Raport obejmuje podsumowanie działalności Wójta w roku 

poprzednim, a w szczególności realizację polityk, programów i strategii, uchwał Rady Gminy i 

budżetu obywatelskiego, Rada Gminy rozpatruje Raport podczas sesji, na której 

podejmowana jest uchwała Rady Gminy w sprawie udzielenia lub nieudzielenia absolutorium 

Wójtowi, Raport rozpatrywany jest w pierwszej kolejności, nad przedstawionym Raportem o 

stanie Gminy przeprowadza się debatę, w debacie nad Raportem o stanie Gminy Radni 

zabierają głos bez ograniczeń czasowych, w debacie nad Raportem o stanie Gminy 

mieszkańcy Gminy mogą zabierać głos, mieszkaniec, który chciałby zabrać głos w debacie 

nad Raportem o stanie Gminy składa do Przewodniczącego Rady Gminy pisemne zgłoszenie, 

poparte podpisami co najmniej 20 osób, zgłoszenie składa się najpóźniej w dniu 

poprzedzającym dzień, na który zwołana została sesja, podczas, której ma być przedstawiony 

Raport o stanie Gminy, do 28 czerwca swój udział prawidłowo zgłosiły dwie osoby, które 

mogą wziąć udział w debacie nad Raportem o stanie Gminy, mieszkańcy są dopuszczani do 

głosów według kolejności otrzymania przez Przewodniczącego Rady zgłoszenia, liczba 

mieszkańców mogących zabrać głos w debacie wynosi 15 chyba, że Rada postanowi o 

zwiększeniu tej liczby, po zakończeniu debaty nad Raportem o stanie Gminy, Rada Gminy 

przeprowadza głosowanie nad udzieleniem Wójtowi wotum zaufania, uchwałę o udzieleniu 

Wójtowi wotum zaufania Rada Gminy podejmuje bezwzględną większością głosów 

ustawowego składu Rady, nie podjęcie uchwały o udzieleniu Wójtowi wotum zaufania jest 

równoznaczne z podjęciem uchwały o nieudzieleniu Wójtowi wotum zaufania , tym samym 

mając na uwadze przepisy ustawy o samorządzie gminnym i prawidłowy przebieg sesji 

uprzejmie zwracam uwagę na, w debacie nad Raportem o stanie Gminy mieszkańcy Gminy 
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mogą zabierać głos w części wyraźnie przewidzianej na nią w porządku obrad, część 

posiedzenia na przykład wolne głosy i wnioski nie jest przewidziana do przeprowadzenia 

takiej dyskusji, Przewodniczący Rady może czynić uczestniczącym w sesji Rady dotyczące 

tematów, formy i czasu trwania wystąpienia, a w szczególności w uzasadnionych wypadkach 

przywołać mówcę do rzeczy, jeżeli temat lub sposób wystąpienia albo zachowanie Radnego 

lub mieszkańca w sposób oczywisty zakłócają porządek obrad, bądź uchybiają powadze sesji 

Przewodniczący Rady przywołuje radnego czy mieszkańca do porządku, a gdy przywołanie 

nie odniosło skutku może odebrać głos nakazuje odnotowanie tego faktu w protokole, chcę 

również zwrócić uwagę, iż przedmiotem debaty jest wyłącznie Raport o stanie Gminy, w 

sytuacji gdy mieszkaniec ma zastrzeżenia, których przedmiotem może być w szczególności 

zaniedbanie lub nienależyte wykonywanie zadań przez Wójta albo przez pracowników 

Urzędu Gminy, naruszenie praworządności lub interesów mieszkańca, a także przewlekłe lub 

biurokratyczne załatwianie spraw przysługuje mieszkańcowi przewidziane przepisami prawo 

złożenia skargi, ale w odrębnym trybie, debata nad Raportem o stanie Gminy za 2022 rok nie 

powinna być miejscem do publicznego stawiania zarzutów, mieszkańcy są dopuszczeni do 

głosu według kolejności otrzymania przez Przewodniczącego Rady zgłoszenia, dla 

zapewnienia porządku i prawidłowego przebiegu sesji mieszkaniec, który zgłosił swój udział 

w debacie zabiera głos jeden raz w sprawie dotyczącej Raportu o stanie gminy, po czym 

stanowisko w sprawie zajmuje Wójt oraz poproszony przez Wójta Kierownik komórki 

organizacyjnej Urzędu lub Kierownik gminnej jednostki organizacyjnej, bardzo proszę o 

prowadzenie debaty opartej na konkretnych argumentach z poszanowaniem ochrony dóbr 

osobistych i danych osobowych, zapraszam do debaty, oddaje Pani Monice Niemier głos  

 

2) debata nad Raportem o stanie Gminy Zaniemyśl 

Pani Monika Niemier 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Mieszkańcy, Pani Wójt, ja pozwolę sobie 

czytać to co przygotowałam będzie mi po prostu łatwiej, minął kolejny a zarazem pierwszy 

rok, w którym to Wójt całkowicie odpowiada za całokształt zdarzeń jakie miały miejsce w 

naszej Gminie związane oczywiście z jakością zarządzania i stanem Gminy, kolejny w którym 

okazywała Pani kompletny brak szacunku nam mieszkańcom, dzisiaj kolejny raz to my 

mieszkańcy mówimy sprawdzam, po kiepskiej jakości Raporcie o stanie Gminy za 2021 rok 

przekłada się nam mieszkańcom jeszcze większy bełkot za 2022, nastawiony na ilość, a nie 

jakość, poza licznymi błędami stylistycznymi mamy całe mnóstwo nie sformatowanego 

tekstu, którym to okazuje Pani brak szacunku zarówno Państwu Radnym jak i nam 

mieszkańcom Gminy Zaniemyśl, przedłożony nam Raport jest obrazem tego co dzieje się i 

działo przez ostatni rok w Gminie, a ilustracje do przedłożonego Raportu widać już po 

przekroczeniu granicy Gminy, dziurawy od dwóch lat płot, dziurawe drogi, dziurawy budżet, 

braki merytoryczne widoczne na każdym kroku zarówno u pracowników Urzędu Gminy jak i 

u Pani, Pani Wójt, Raport o stanie Gminy zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa ma 

obejmować realizację polityk, programów i planów, strategii, uchwał podejmowanych przez 

Radę Gminy oraz budżet obywatelski, w przedłożonym Raporcie Radzie Gminy oraz nam 

mieszkańcom Raporcie brak jest po raz kolejny planu gospodarki niskoemisyjnej, planu 

gospodarki odpadami, programu ochrony środowiska dla gminy Zaniemyśl, dodatkowo w 
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Raporcie o stanie Gminy za 2020 rok brak jest również Wieloletniego Programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Zaniemyśl na lata 2022-2024, Programu 

posiłek w szkole i w domu na lata 2019-2023, Planu odnowy miejscowości Brzostek na lata 

2019-2026, Planu odnowy miejscowości Jeziory Małe na lata 2019-2026, Planu odnowy 

miejscowości Jeziory Wielkie na lata 2019-2026, Planu odnowy miejscowości Luboniec na 

lata 2019-2026, Planu odnowy miejscowości Polwica Huby na lata 2019-2026, Planu odnowy 

miejscowości Winna na lata 2019-2026, Planu odnowy miejscowości Zaniemyśl na lata 2016-

2023, Planu odnowy miejscowości Śnieciska na lata 2016-2023, Planu odnowy miejscowości 

Jaszkowo na lata 2018-2025 oraz Strategii rozwiązywania problemów społecznych Gminy 

Zaniemyśl na lata 2018-2022, dlatego mieszkańcy nie mogą zapoznać się ze sposobem 

realizacji powyższych programów, w zamian za to Raport zawiera liczne opisy finansowe 

podlegające pod absolutorium, sprawozdania finansowe, opis realizowanych zadań w 

ramach stanowisk pracy i referatów, na przykład na stronach 18/19 opisy Gminy, składu 

Rady Gminy, kalendarz posiedzeń Komisji wspólnych i tym podobne, w spisie treści zapisem 

rozdziału siódmego nazwanego inne obszary działalności Wójta sugeruje się, że Wójt 

wykonuje zadania spoza ustawowych katalogów, świadczy to o nieznajomości przepisów 

prawnych, podobnie opisywanie spraw wewnętrznych spółki ZGK, zapisy tego rozdziału 

mogą wprowadzać czytającego w błędne pojmowanie, że nie Prezes a Wójt zarządza spółką i 

na stronie 13 pojawia się zapis, własnością Gminy Zaniemyśl jest również Zakład Gospodarki 

Komunalnej spółka z o.o. w Zaniemyślu, po pierwsze, należy, wypadałoby znać nazwę spółki 

tworząc Raport, a brzmi on Zakład Gospodarki Komunalnej w Zaniemyślu Spółka z 

ograniczoną odpowiedzialnością, a po drugie, mieć pojęcie, że spółka nie jest własnością 

Gminy a jest spółką prawa handlowego, w której 100% udziału posiada Gmina Zaniemyśl, 9 

września 2022 roku weszło w życie zarządzenie Pani Wójt w sprawie okresowych ocen 

pracowniczych, pracowników Urzędu i kierowników jednostek organizacyjnych, którego 

wykonanie powierzyła Pani Sekretarzowi Gminy, proszę o przedstawienie mieszkańcom 

tematu, ponieważ w Raporcie zawarta została prawie niezauważalna wzmianka o ocenach 

pracowniczych na stronie 11, sugeruje Pani, że dba Pani o strefę zadań Wójta, już je Pani 

rozpoczęła, ile Pani, Pani Sekretarz i poszczególni Kierownicy przeprowadzili rozmów z 

ocenianymi pracownikami i ilu pracowników zostało poinformowanych o wybranych 

kryteriach oceny i terminie sporządzenia oceny na piśmie, oczywiście we wskazanych w 

paragrafie 15 zarządzenia terminach, to jest do 30 września 2022 roku i 31 października 2022 

roku, mieszkańcy mają wrażenie, że została przeprowadzona tylko jedna ocena, chcąc 

usunąć Kierownika OPS ze stanowiska poleciła Pani Sekretarzowi Gminy wykonanie oceny, 

Pani Kierownik chcąc się bronić, nie godząc się z przeprowadzoną oceną poprosiła Radnych o 

pomoc informując ich na jednej z sesji o zaistniałej sytuacji za co została ukarana naganą, to 

jest Pani polityka kadrowa, w taki sposób chce Pani współpracować z resztką 

wykwalifikowanej kadry, sądząc po ilości pozwów przeciwko Pani w Sądzie i porażającej 

rotacji na stanowiskach nie tędy droga, na stronie 14 przedstawionego nam Raportu odnosi 

się Pani do zatrudnienia w poszczególnych jednostkach, jak można przeczytać, zwiększa Pani 

zatrudnienie wbrew swoim wcześniejszym obietnicom, stan zatrudnienia w Urzędzie 2020 

rok 25 osób, 25 etatów, 2021 rok, 27 osób, 26 i 1 setna etatów, 2022 rok, 30 osób, 28,75 

etatów, kolejna obietnica nie mająca przełożenia na rzeczywistość, w jakim celu w Raporcie 

o stanie Gminy ujęte zostało przez Panią zatrudnienie w spółce, jaki to ma wpływ na stan 
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Gminy, dlaczego osoba zastępująca Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej jest 

Kierownikiem, a nie pełniącym obowiązki lub w zastępstwie, jeśli jest Kierownikiem to 

dlaczego nie było przeprowadzonego naboru, tak Pani przy, tak przez Panią postrzegana jest 

przejrzystość i jawność, ile spraw w Sądzie Pracy skierowali przeciwko Pani byli pracownicy 

Gminy w 2022 roku, jakie były ich rozstrzygnięcia, i jakie skutki prawne, kadrowe i finansowe 

wynikają dla Wójta i Gminy z ich rozstrzygnięcia, na stronie 22 ujęte zostały wydatki 

inwestycyjne, w 2022 roku zleca Pani wykonanie dokumentacji projektowej dla przebudowy 

ulicy Działkowej w Zaniemyślu, przebudowy drogi w miejscowości Polwica, przebudowy ulicy 

Ogrodowej w Zaniemyślu, co z dokumentacją która od 2021 roku zalega w szafach, zleca Pani 

kolejne dokumentacje a nie są realizowane inwestycje, na które wcześniej wydatkowano 

środki publiczne, na przykład dokumentacja na ulicę Wawrzyniaka w Zaniemyślu, na ulicę 

Ogrodową w Zaniemyślu będziemy zlecać wykonanie dokumentacji po raz trzeci, podobnie z 

Placem Berwińskiego, dwie dokumentacje, świetlica wiejska w Jeziorach Wielkich, dwie 

dokumentacje, kolejna zlecona to budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Lubonieczek 

etap pierwszy, od przynajmniej dwóch lat razem z obecnym Prezesem Spółki podnosi Pani, 

że trzeba zmodernizować oczyszczalnię ścieków, niestety do dnia dzisiejszego poza 

mówieniem z tym Pani nic nie robi, projektowanie, projektuje Pani kolejną dokumentację 

kanalizacji sanitarnej, a mieszkańcom ulicy Jesionowej w Jeziorach Małych odmawia Pani 

realizacji zaprojektowanego już dawno odcinka kanalizacji tłumacząc to koniecznością 

modernizacji oczyszczalni, na co Pani czeka, aż pozwolenie na budowę straci ważność, w 

sumie to jest już jakby nasza gminna tradycja, że im więcej dokumentacji projektowej w 

szafie na jedną inwestycję tym lepiej, jakie to ma uzasadnienie do oszczędnego i 

racjonalnego wydatkowania środków publicznych, proszę nam wyjaśnić w jaki sposób 

zapewniła Pani w 2022 roku w ramach realizowanych inwestycji gminnych, na przykład przy 

budowie ulicy Morelowej i Wiśniowej w Łęknie oraz przy przebudowie drogi ulicy, drogi 

gminnej, ulica Kórnicka w Śnieciskach dostępność dla osób ze szczególnymi potrzebami, czy 

zwróciła Pani uwagę na brak chociażby dostosowanych dla tych osób przejść dla pieszych, 

budowa dwóch pomostów pływających na jeziorze Raczyńskim, czy zostało uzyskane 

pozwolenie na użytkowanie, w jaki sposób inwestycja została przygotowana do osób ze 

szczególnymi potrzebami, kto pełnił funkcję inspektora nadzoru inwestorskiego, Szanowni 

Państwo Radni, w marcu tego roku wystąpiłam z wnioskiem o udostępnienie informacji 

publicznej prosząc o kluczowe dokumenty związane z realizacją właśnie tej inwestycji, termin 

na udostępnienie mi tych dokumentów został przedłużony do 26 maja 2023 roku, w 

otrzymanej korespondencji przedkłada mi się kopie dokumentów w kompletnym chaosie 

dat, opinia projektanta na temat oferowanych przez firmę Roto-tech elementów z datą 

wpływu do Urzędu i myślę, że tu jest potrzeba skupienia uwagi, z datą wpływu do Urzędu 19 

maj 2022 rok, przekazana do, przekazania ówczesnemu Kierownikowi Referatu Inwestycji 20 

maja 2022 roku, protokół konieczności użycia materiałów równoważnych spisany przez Wójt 

oraz wykonawcę, którego załączniki, którymi załącznikami są między innymi opinia 

projektanta, przypominam data wpływu 19 maja, pismo wykonawcy wraz z załącznikami z 

dnia 18 maja, załącznikiem była właśnie opinia projektanta, pismo podpisane podpisem 

tradycyjnym bez daty wpływu do Urzędu, jak to możliwe, że zamawiający dopuszcza się 

komunikowania z wykonawcą w ramach procedury przetargowej w tej formie kontaktu, 

zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa komunikacja między zamawiającym a 
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wykonawcą odbywa się wyłącznie elektronicznie poprzez w przypadku Gminy Zaniemyśl 

platformę zakupową, którą to Pani Wójt z ówczesnym Kierownikiem, a obecnie Prezesem 

ZGK tak bardzo wychwalali, nasuwa się pytanie, na co Pani Wójt potrzebowała dwóch 

miesięcy, aby przygotować kopię powyższych dokumentów, wątpliwy jest również nadzór 

inwestorski podczas realizacji inwestycji dotyczącej budowy ulicy Morelowej i Wiśniowej, w 

trakcie realizacji robót budowlanych w ramach budowy ulicy Morelowej i Wiśniowej w 

Łęknie nadzór inwestorski polegał na tym, że Wójt podjeżdża na inwestycje nie wiedząc kim 

jest ani jak wygląda kierownik budowy, klepie po plecach mieszkańca remontującego swój 

własny płot i pyta czy w terminie skończą, Szanowni Państwo, tak wygląda nadzór 

inwestorski przy inwestycjach wartych miliony złotych, tak się Pani Wójt szczyci jak ważne 

dla Pani urzędników są udogodnienia dla osób ze szczególnymi potrzebami, a nie 

dostosowała Pani Urzędu dla takich osób, w Urzędzie jest biuro podawcze, do którego osoba 

ze szczególnymi potrzebami nie wejdzie, fakt na piętro wejść już nie musi, natomiast do 

biura podawczego też się nie dostanie, jak zostało zauważone już w roku poprzednim mamy 

przerost formy nad treścią, taka jest dbałość o dostępność, że zarządzenie w sprawie 

powołania koordynatora dostępności wspomnianego zespołu z dnia 27 i wspomagającego, 

przepraszam, zespołu z dnia 27 stycznia 2021 roku zostało zmienione 24 listopada 2022 roku 

gdy dawno co najmniej dwóch jego kluczowych członków nie było już pracownikami Gminy, 

proszę o podanie nam podstawy prawnej pozwalającej na wpisanie w zarządzeniu nr 540 

Wójta Gminy Zaniemyśl z dnia 24 listopada 2022 roku jako członka zespołu nie pracownika 

Gminy, a mieszkańca Gminy i wyjaśnienie jak i jakimi sposobami prawnie uzasadnionymi 

rozlicza Pani Wójt pracę tego członka zespołu, na stronie 33 pisze Pani, że Gmina posiada 43 

obiekty, próbowaliśmy to wspólnie z kilkoma mieszkańcami zliczyć, spisać i uporządkować, 

nijak nie wychodzi 43, zapisy tego punktu są tak skonstruowane, że nic z tego opisu wyczytać 

się nie da, poza tym, że naliczyć ich można 40, niestety piszący sam chyba nie wie co to za 

lokale, dlaczego lokale mieszkalne nie pokrywają się z nazwami z lokalami ujętymi w 

Wieloletnim programie gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Zaniemyśl na lata 

2020-2024, może dlatego, że tworzący Raport nie ma pojęcia, że takowy istnieje, co może 

sugerować brak tego Programu w Raporcie, jak w takim razie przydzielane są lokale, w jakiej 

kolejności podlegają remontom, w jaki sposób pobierane są za nie opłaty będące dochodem 

Gminy, realizacja programów, planów, strategii oraz uchwał, uchwała Rady Gminy Zaniemyśl 

numer XXIV/175/2020 w sprawie przyjęcia gminnego programu opieki nad zabytkami dla 

Gminy Zaniemyśl na lata 2020-2023 z 12 października 2020 roku, w punkcie 12.4 programu 

stanowiącego załącznik do powyższej uchwały wskazane jest, że Wójt ma obowiązek 

sporządzenia co 2 lata, w przypadku tego programu był to czas do 25 października 2022, 

sprawozdania z realizacji programu i przedstawienie Radzie Gminy, czy i jak spełniła Pani ten 

obowiązek w 2022 roku, uchwała XLI/281/2022 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 28 lutego 2022 

roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Średzkiego, w wykonaniu podaje 

Pani, że uchwała jest realizowana, w treści uchwały zapisano, pomoc finansowa, o której 

mowa w paragrafie pierwszym zostanie udzielona w formie dotacji celowej ze środków 

budżetu na rok 2022 wysokości 100000 zł, proszę nam wyjaśnić w jaki sposób ta uchwała jest 

obecnie realizowana, uchwała XLII/296/2022 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 28 marca 2022 

roku w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji za 

pośrednictwem Wojewody Wielkopolskiego o zmianę rodzaju miejscowości na wieś Doliwiec 
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Leśny dla dotychczasowych części wsi Jeziory Małe o nazwie Doliwiec Leśny położonej na 

terenie Gminy Zaniemyśl w wykonaniu podaje Pani, że uchwała jest realizowana, proszę nam 

wyjaśnić jak mieszkańcy mają dojechać do tej miejscowości, przecież nie prowadzi do niej 

żadna droga publiczna, uchwała XLIII/305/2022 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 25 kwietnia 

2022 roku w sprawie zmiany uchwały nr XXXVI/238/2021 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 18 

sierpnia 2021 roku w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zaniemyśl, w 

wykonaniu podaje Pani, że uchwała jest realizowana, proszę wyjaśnić jak realizowana jest 

obecnie uchwała skoro obejmowała plan pracy Komisji w 2022 roku, uchwała XLV/325/2022 

Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 27 czerwca w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Zaniemyśl 

wotum zaufania oraz uchwała XLV/328/2022 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 20 czerwca w 

sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Zaniemyśl za wykonanie budżetu Gminy 

Zaniemyśl za 2021 rok, w wykonaniu podaje Pani, że uchwały są zrealizowane, w jaki sposób 

zostały zrealizowane skoro one się, że tak powiem zamknęły w dniu sesji, uchwały dotyczące 

zmiany studium bądź miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego we wszystkich 

tych uchwałach w wykonaniu podaje Pani, że uchwała jest zrealizowana, proszę nam 

powiedzieć na jakim etapie obecnie jest realizacja uchwał, czy dokument jest na etapie 

zawiadomienia, ogłoszenia, opiniowania, wyłożenia, dyskusji, niestety w 2022 roku nie udało 

się uchwalić żadnego planu, procedury są wydłużone, prowadzone są spotkania z 

deweloperami, mieszkańcami, czas biegnie, efektów nie widać, kto poniesie dodatkowe 

koszty tytułem waloryzacji wynagrodzenia wykonawcy, kiedy zostanie w końcu uchwalony 

plan dla Jezior Wielkich, procedura trwa od 2019 roku, w 2022 roku wydanych zostało tylko 

76 decyzji o warunkach zabudowy, z czego 46 dotyczyło zabudowy mieszkaniowej, 

procedura administracyjna trwa kilka miesięcy, przepraszam, trwała kilka miesięcy i była 

przeciągana w czasie, z czego wynika opieszałość urzędnicza, odnieść można wrażenie, że dla 

obsługujących wnioski mieszkańców niczym są terminy wynikające z kpa i dobro mieszkańca, 

inwestora indywidualnego, na stronie 43 Raportu w opisie realizacji Lokalnego programu 

rewitalizacji Gminy Zaniemyśl na lata 2017-2022 wskazuje Pani, że cel drugi programu 

noszący nazwę wzrost aktywności zawodowej mieszkańców w 2022 roku był realizowany 

poprzez przeprowadzenie różnego rodzaju kampanii informacyjnych dla przedsiębiorców za 

pośrednictwem strony internetowej oraz profilu na portalu społecznościowym Facebook, 

proszę więc, ponieważ brak mi szczegółowych informacji, a nie mogę ich znaleźć we 

wskazanych źródłach, o wymienienie choć kilku rodzajów kampanii na stronie internetowej i 

Facebooku skierowanych w 2022 roku do przedsiębiorców i jak wpłynęły one na rozwój 

przedsiębiorczości w poszczególnych, w szczególności w sferze usług, jakimi narzędziami 

mierzono efekt przeprowadzonych kampanii, również na stronie 43 Raportu w opisie 

realizacji lokalnego programu rewitalizacji Gminy Zaniemyśl na lata 2017-2023 wskazuje 

Pani, że cel trzeci programu noszący nazwę poprawa jakości środowiska naturalnego w 2022 

roku był realizowany poprzez prowadzenie licznych akcji edukacyjnych związanych z 

problematyką środowiskową, jakież to były akcje edukacyjne, z kim przeprowadzane, jakie 

grupy docelowe objęte były tymi akcjami, rekultywacja jeziora Raczyńskiego ujęta w 

programie rewitalizacji Gminy Zaniemyśl na lata 2017-2023, ujęta na stronie 45, czy po 

zakończeniu prac związanych z rekultywacją jeziora Raczyńskiego przez firmę PROTE zostały 

przeprowadzone badania wody monitorujące wykonane prace rekultywacyjne, zgodnie z 

zawartą umową w trzecim roku rekultywacji 2022 roku miał zostać przeprowadzony 
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monitoring stanu wód w jeziorze i w przypadku nieosiągnięcia założonych wyników 

wykonawca miał zwrócić zamawiającemu wypłacone wynagrodzenie, jeśli monitoring został 

wykonany kto analizował wyniki monitoringu i jak te wyniki się przedstawiały w porównaniu 

do innych, do wyników sprzed rozpoczęcia prac rekultywacyjnych, również na stronie 45, 

opisuje Pani, że przeprowadzone zostały kontrole zbiorników bezodpływowych podając, że 

14 właścicieli nie stawiło się i zostali ponownie wezwanie w roku 2023, to jest jakiś żart, tak 

wyglądają kontrole przeprowadzone przez Urząd, że wzywa się, wzywający się nie stawia, a 

my sobie czekamy i wysyłamy kolejne zawiadomienie, wezwanie na rok następny, w punkcie 

5.13 na stronach 54/56 opisuje Pani kwestie dofinansowania jednego ze Stowarzyszeń 

gminnych, proszę o wyjaśnienie dlaczego właśnie dofinansowanie tego Stowarzyszenia 

zostało opisane, na jakiej podstawie prawnej wsparła się Pani decydując się na opis wsparcia 

finansowego Stowarzyszenia, przepisy ustawowe o Raporcie tego nie regulują, dlatego więc 

inne Stowarzyszenia czy Kluby Sportowe działające na terenie Gminy i dofinansowywane ze 

środków publicznych nie zostały ujęte w Raporcie, gospodarka odpadami komunalnymi, 

której brak jest w Raporcie, a jest bardzo ważna dla mieszkańców, tak jak w roku poprzednim 

otrzymaliśmy w Raporcie obszernie przepisane obowiązujące uchwały śmieciowe, 

sprawozdanie o wytwarzanych odpadach i gospodarowanie odpadami, tak w Raporcie o 

stanie Gminy za 2020 rok brak jest jakichkolwiek informacji, kolejny raz Pani Wójt nie 

wykonała obligatoryjnych, wynikających z obowiązujących przepisów prawa kontroli, zgodnie 

z artykułem 9 ustęp 1 ustawy z dnia 13 września 96 roku o utrzymaniu czystości i porządku w 

gminach wójt, burmistrz lub prezydent miasta sprawuje kontrolę przestrzegania i stosowania 

przepisów ustawy, zgodnie z artykułem 9u ustęp 1a w stosunku do podmiotów 

odbierających odpady komunalne od właścicieli nieruchomości wójt, burmistrz lub prezydent 

miasta jest zobowiązany prowadzić wspomnianą kontrolę co najmniej raz na 2 lata, do 

czynności kontrolnych stosuje się artykuł 379 i 380 ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 roku 

prawo o ochronie środowiska, Pani nie przeprowadziła takiej kontroli ani w 2021 roku ani jak 

widać w 2022 chyba, że zapomniała Pani w Raportach o tym wspomnieć, dobijając do brzegu 

w wypowiedzi proszę jeszcze o wyjaśnienie nam mieszkańcom w jaki sposób w 2022 

realizowała Pani, zrealizowała Pani lub realizowała zapis uchwały Rady Gminy Zaniemyśl w 

sprawie analizy funkcjonowania Wyspy Edwarda, która była efektem zakończenia prac 

kierowanej przez Panią Komisji doraźnej do spraw funkcjonowania Wyspy Edwarda, pytam 

wiedząc, że kiedy była Pani Przewodniczącą Rady Gminy Wyspa Edwarda była 

niekwestionowanym konikiem i czarnym koniem Pani kampanii wyborczej na stanowisko 

Wójta, chodzi o zapis ze sprawozdania, w którym pisze Pani, że pozwolę sobie zacytować, dla 

właściwego doboru sposobu zachowania i promocji historycznego charakteru Wyspy 

proponuje się nawiązanie współpracy z Muzeum Narodowym w Poznaniu Oddział w 

Rogalinie oraz Fundacją imienia Raczyńskich przy Muzeum Narodowym w Poznaniu jako 

podmiotami, którymi szczególnie, którym szczególnie bliskie jest propagowanie wiedzy o 

historii i zasługach rodu Raczyńskich, wiemy, że promocja lokalnych dóbr kultury jest 

działaniem, które w żaden sposób nie styka się z nadal nie rozwiązanymi kwestiami 

konserwatorsko- budowlanymi, dlatego proszę o odpowiedź jakie kroki podjęła Pani w 2022 

roku w zakresie nawiązania współpracy z podmiotami, które Pani rekomenduje w 

sprawozdaniu z prac Komisji jako najwłaściwsze do współpracy, na stronie 122 Raportu w 

rozdziale 14 w podsumowaniu traktuje Pani Raport jak bezpłatny wiec wyborczy, co po 
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pierwsze jest niezgodne z ustawą, a po drugie nieeleganckie, tak jak przedstawienie swoich 

planów jako Wójt w formie support-u wydarzenia kulturalnego w styczniu bieżącego roku, 

czytając Raport można odnieść wrażenie, że działania Pani dalekie są od idei rozwoju Gminy, 

jeszcze 3 lata temu Gmina Zaniemyśl była uznawana w Powiecie Średzkim za Gminę, która 

po Gminie Środa najszybciej się rozwija, obecnie Gmina Zaniemyśl jest chyba na szarym 

końcu pod względem rozwoju, po Gminie Środa, Nowe Miasto, Krzykosy i Dominowo, Urząd i 

urzędnicy powinni być dla mieszkańców, a nie odwrotnie, praca urzędników oraz 

realizowane w Gminie programy, plany i strategie wraz z realizowanymi uchwałami mają 

służyć nam mieszkańcom, Szanowni Państwo Radni mam nadzieję, że w dniu dzisiejszym 

kolejny już raz zagłosujecie odpowiedzialnie i nie udzielicie Państwo Wójtowi wotum 

zaufania dając jednocześnie Pani Wójt do zrozumienia, że jesteście przeciwni tak słabemu 

rozwojowi i zarówno Państwo jak i mieszkańcy nie dajemy Pani Wójt aprobaty do tego 

rodzaju działań, dziękuję  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo, bardzo proszę Panią Wójt  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Szanowna Pani, Szanowni Państwo, nie zgadzam się z zarzutami, które zostały tutaj 

podniesione, sto pytań do, sto pytań tendencyjnych i szczerze powiedziawszy no 

niezrozumiałych dlatego, że wszyscy pracownicy oraz ja pracujemy dla dobra Gminy 

Zaniemyśl, realizujemy polityki, strategie, które w większości należało opracować, poruszała 

tutaj Pani Program ochrony środowiska, tego programu nie było od wielu lat, w tej chwili 

zakończyliśmy już pracę nad Programem ochrony środowiska, mamy uchwalony Program 

ochrony środowiska, nie było strategii Gminy Zaniemyśl, mamy uchwaloną Strategię Gminy 

Zaniemyśl, Szanowna Pani nie da się zaniedbań z kilkunastu lat zrobić w rok czy dwa lata, 

zaniedbania, które powstały realizujemy na bieżąco, w miarę możliwości finansowych i 

środków jakie, jakie posiadamy, co mogę Pani powiedzieć że, to że dostosowaliśmy czy 

zmodernizowaliśmy serwerownię spowodowało, że w ogóle przeszliśmy kontrolę dotyczącą 

bezpieczeństwa, gdybym zrobiła, gdybym wpuściła jakąkolwiek kontrolę w momencie, w 

którym ja przejęłam tutaj zasoby, nic po prostu, bezpieczeństwo zupełnie by leżało, nie było 

zinwentaryzowanych, nie było zinwentaryzowanego majątku gminnego, to tytaniczna praca 

pracowników Referatu Nieruchomości pozwala w ogóle nam wiedzieć czym dysponujemy i 

odzyskiwać majątek, który od wielu lat powinien być dawno w zasobach Gminy, Szanowna 

Pani, ile pracownicy muszą się napracować, ile muszą włożyć energii, dokumentów, żeby te 

wszystkie rzeczy uregulować, uregulować chociażby własności dróg, które zostały wykonane 

bez przejęcia gruntów, ile to nas kosztuje w tej chwili, a ile mogło kosztować w momencie 

kiedy było robione, czy zadała sobie Pani w ogóle takie pytanie, to jest naprawdę wiele 

trudu, wiele cierpliwości i wiele, wiele pracy jest przed nami, czy mam świadomość, że robię 

wszystko, na pewno nie robię wszystkiego, bo nie jestem w stanie, zajmuję się na bieżąco 

zadaniami, które muszą być realizowane ale także tym, które wyprowadzamy z wielu lat, 

wyprowadzamy opłatę adiacencką, Szanowna Pani, przyszłam w 2021 roku to pierwsze co 

zrobiliśmy to też zajęliśmy się opłatą adiacencką, która w ogóle nie była tutaj robiona, nie da 

się zrobić wszystkiego, mam świadomość, że jest wiele rzeczy, które muszę jeszcze naprawić, 
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muszę poprawić, muszę usprawnić również, Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o ocenę 

pracowników, ta ocena pracownicza była ostatni raz robiona w Urzędzie Gminy Zaniemyśl w 

2007 roku, obowiązek oceny pracowniczej, urzędnicy mają co 2 lata i dopiero teraz jest to 

realizowane, jest realizowane na bieżąco w miarę możliwości i potrzeb, i zapewniam Panią, 

że nie tylko Pani Kierownik OPS-u była poddawana kontroli i ocenie, bo po prostu tak jest, 

Pani Kierownik sama jest osobą, która kontroluje swoich pracowników i chyba tam akurat w 

OPS-ie ten obowiązek był cały czas realizowany, Pani mówi, że zatrudniamy dużo więcej osób 

co jest nieprawdą, jedna osoba, która jest dodatkowo zatrudniona na etacie takim 

gospodarczym, która jest użyczana wszelkim innym podmiotom, między innymi do 

Przedszkola, między innymi też świadczyła usługi w naszym Schronisku kiedy się tym 

Schroniskiem zajmowaliśmy, pozostałe osoby, Szanowna Pani, są zatrudnione z Urzędu 

Pracy, jest rotacja i jest rotacja ze względu na to, że pracownicy ci to są dosyć bardzo 

specyficzni, tak, ich nie zawsze można, na ich pracy polegać, czy być po prostu, czy być po 

prostu z nich zadowolonych, dlatego są, dlatego są zmiany, tak jak mówię, są to specyficzne 

osoby, bardzo często osoby z uzależnieniami i nie zawsze można na nich polegać, tak jak 

powiedziałam, to co jest możliwe realizujemy, wiele rzeczy się udało i jest zrobionych, 

których nawet, nawet nie było w marzeniach moich poprzedników, między innymi 

Schronisko, między innymi plaża, która teraz jest realizowana, Skatepark, mamy 

dofinansowanie na kort tenisowy i będzie wiele się działo, Szanowna Pani, ale też są 

ograniczenia, ograniczenia, które wynikają z natury finansowej, z natury po prostu 

gospodarczej, jeżeli chodzi o miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego, one są na 

etapie, mam nadzieję, że latem tego roku zostaną wyłożone i będą uchwalone a konsultacje, 

Szanowna Pani, mnie najbardziej zależy na tym, żeby poznać wolę mieszkańców, ja przede 

wszystkim myślę o mieszkańcach i chcę ich wolę poznać, żeby to oni współdecydowali, mówi 

Pani, że są nowe projekty dotyczące świetlicy wiejskiej ale to musi Pani sobie przypomnieć, 

że to Państwo forsowaliście budowę świetlicy wiejskiej w miejscowości, na terenie, na 

którym mieszkańcy tego nie chcieli i to tylko wola mieszkańców do tego doprowadza, mamy 

ulicę Ogrodową, która jest faktycznie drugi raz przeprojektowana, jest nowy projekt ale 

jesteśmy już po Komisji, jesteśmy już po komisji tej dotyczącej ulicy Ogrodowej i co okazuje 

się, że ten projekt, który zaproponowałam jest projektem optymalnym i najlepszym, jedynie 

będzie zawężenie przy ostatniej posesji, tak to niestety, tak to niestety i tak jak powiedziałam 

zdaję sobie sprawę z ograniczeń, ograniczeń, które wynikają z możliwości finansowych, z 

możliwości przede wszystkim ludzkich, bo wiele rzeczy, o których wiem, że powinny być 

jeszcze zrobione na nie, nie wystarcza pieniędzy, a nie wystarcza też czasu i zasobów ludzkich 

i to chciałam Pani powiedzieć  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

bardzo dziękuję, przeczytałem wyraźnie zasady jakie obowiązują tutaj, zasady jakie 

przeczytałem wyraźnie przed tym, przed debatą, do debaty przygotuje się  

 

Radna Kamila Kołacka 

Panie Przewodniczący, a jeszcze zapytam skąd są te zasady, bo ja, z czego, przepraszam z 

ustawy  
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Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

z ustawy, tak, bardzo proszę o przygotowanie się do debaty Panią Fertałę  

 

Radna Kamila Kołacka 

naprawdę nie damy się wypowiedzieć mieszkańcowi, żeby się mógł odnieść do tego co 

powiedziała Pani Wójt  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

ale Pani miała swój czas, powiedziała co chciała, Pani Wójt odpowiedziała i na tym kończymy  

 

Radna Kamila Kołacka 

dziękuję  

 

Monika Niemier 

standardy obecnie obowiązujące, dziękuję  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

bardzo proszę Panią Małgorzatę o zabranie głosu teraz  

 

Pani Małgorzata Fertała 

Panie Przewodniczący, momencik dobrze przygotuję się do mojego wystąpienia, Panie 

Przewodniczący, Wysoka Rado, Pani Wójt, Szanowni Państwo, zanim przejdę do mojej oceny, 

czy mojego głosu w dyskusji w trakcie debaty nad Raportem o stanie Gminy Zaniemyśl 

chciałabym powiedzieć, że miałam przygotowane pytania ale nie zawrę żadnych pytań, 

dokonam tylko oceny tego Raportu i dokonam oceny tego Raportu, i na tym ja poproszę 

Pana Przewodniczącego, żeby skończył, jestem przyzwyczajona do tego, że Pani Wójt nie 

udziela odpowiedzi, tak jak to miało miejsce przed chwilą, również z własnego doświadczenia 

wielokrotnego, dlatego darujmy sobie tutaj dyskusję, proszę Państwa, mam do tego prawo 

dokonać oceny tego Raportu ponieważ zapewnia mi to ustawodawca, to on zaprasza do 

tego, żeby mieszkańcy uczestniczyli w debacie nad Raportem, nie daje mu co prawda 

formalnego głosu, żeby wyrazić poprzez głosowanie, czy jest za udzieleniem absolutorium, 

wotum zaufania czy nie, ale daje możliwość wypowiedzenia się mu na temat Raportu i 

działalności Pani Wójt, proszę Państwa, trochę jestem zszokowana ponieważ jesteśmy w 

punkcie debaty, w punkcie pierwszym mieliśmy prezentację Raportu o stanie Gminy, to co 

przedstawiła Pani Wójt to nie była żadna prezentacja Raportu, Raport to dokument, który 

został sporządzony do 31 maja i przesłany Radnym i to co dzisiaj było zaprezentowane w 

niczym nie odniosło się do tego dokumentu, a jest to dokument szalenie ważny, ponieważ 

jest to dokument na podstawie, którego mamy, Rada Gminy ocenia działalność Pani Wójt i 

oceniają mieszkańcy, natomiast Pani Wójt tego Raportu nie przedstawiła, mieliśmy okazję 

zobaczyć ładne zdjęcia, fajne zdjęcia, natomiast merytorycznie nie było to nic związane z 

przedstawionym Raportem, to po pierwsze, a po drugie, w tym co Pani Wójt zrobiła to było 

pomieszanie z poplątaniem, i rok 22, rok 23, w odpowiedzi tutaj do mojej przedmówczyni 

słyszę, że przez cały czas nic robiliście, i tak dalej, proszę Państwa, my analizujemy 2022 rok i 
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działalność Pani Wójt, dlatego nie chcę tego 'grillowania', bo to, że mieszkańcy są 'grillowani' 

to mam takie odczucie i przechodzę do meritum, Raport o stanie Gminy jest bardzo ważnym 

dokumentem, obligatoryjnie jest podstawą do dokonania oceny działalności Wójta za 

miniony rok, ale również może się okazać dokumentem planistycznym, dzisiaj określamy, w 

którym momencie jesteśmy, jaką drogą idziemy i co wziąć i poprawić w przyszłym roku, ale 

może też być dokumentem promocyjnym Wójta Gminy, Wójta i Gminy jako wspólnoty 

mieszkańców oraz zasobów przyrodniczych Gminy, tak właściwie tych dwóch celów poza 

ustawowych ten Raport nie spełnia, natomiast podsumowuje działalność Wójta i to nie jest 

tak jak Pani Wójt powiedziała przed chwilą, że ustawodawca nie wskazuje co w tym Raporcie 

ma być, ustawodawca jasno wskazuje co ma być w Raporcie, Raport dokonuje 

podsumowania działalności Wójta w roku poprzednim, w szczególności realizację polityk, 

programów i strategii, uchwał Rady Gminy i budżetu obywatelskiego, i to jest obligo, które 

musi być zawarte w Raporcie o stanie gminy, jakich programów nie zawarto w tym Raporcie 

mówiła moja przedmówczyni, przeraziłam się, bo ja tylu nie znalazłam, z przykrością 

stwierdzam, że przedłożony Raport, ten dokument, który nam o stanie Gminy bardzo źle 

świadczy o Pani Wójt oraz o osobie, czy osobach które go napisały, nie mówię tutaj o 

pracownikach Urzędu w żadnym wypadku, ponieważ pracownicy odniosłam wrażenie, za 

którymi próbuje się schować w chwili obecnej Pani Wójt dostarczają informacji, ale 

ostatecznego kształtu nadaje redaktor dokumentu i ostatecznie zatwierdza go Pani Wójt 

swoim podpisem, Raport o stanie Gminy jest trudny do przeczytania, odniosłam wrażenie, że 

powstał tylko z tego powodu, że musiał, kolejny przysłowiowy papier, który ma być, bo tak 

nakazuje ustawa, z nadzieją, że nikt go nie przeczyta, ale przeczytali, nie wiem czy Pani Wójt 

przeczytała ostateczną wersję Raportu czy ostateczną wersję Raportu przeczytała osoba, 

która go redagowała, nie wiem, tego nie wiem, ale wiem na pewno, że nie uświadamiali 

sobie celu powstania tego dokumentu i jego znaczenia, uzasadniam, dokument jest 

sporządzony niedbale, o redakcji tego dokumentu mówiła już moja przedmówczyni, tytuły 

rozdziałów i podrozdziałów są przypadkowe, a zawarte w nich treści nie dokumentują tego 

co w rozdziale zapisane, często zastanawiam się po co to zostało napisane i co wnosi do 

Raportu o stanie Gminy, proszę Państwa, wszystko co robimy, to robimy po coś, obiad 

gotujemy po to, żeby go zjeść, rower naprawiamy, żeby nim jeździć i Raport też 

przygotowujemy po coś, dokonujemy autorefleksji, dokonujemy swojej promocji i 

ewentualnie tworzymy fundamenty pod to, żeby możliwa była refleksja i wprowadzenie 

zmian, ja wiem, że jak myślę, że taki Raport powstaje wtedy, kiedy występują pewne 

niedomagania z zakresu wiedzy urzędniczej, odpowiedzialności i potwierdzonych działań, ten 

Raport ma nieuporządkowany całkowicie tekst, w Raporcie zapisano to co 'ślina na język 

przyniosła', ale przecież nie piszemy wszystko co wiemy, tylko wiemy co piszemy, a ja jestem 

przekonana, że tutaj niekoniecznie wiedziano co napisać, proszę Państwa, wstęp, spis treści 

Raportu, wstęp, informacje ogólne, informacje finansowe, piątka, informacje o realizacji 

strategii, programów i projektów współpraca z innymi podmiotami, remonty, edukacja, 

kultura, rzeczywiście można by było wziąć i powiedzieć, że poza te wymagania ustawowe 

można zapisać wszystko, można się wypromować, ale świadomie i celowo, informacje 

finansowe, mamy wykonanie budżetu, wykonanie wydatków inwestycyjnych, nie bardzo 

wiem po co, ponieważ to będziemy analizować w punkcie absolutorium, będziecie Państwo 

analizowali, natomiast nie za bardzo, pokuszono się chociażby o taką prostą analizę czy 
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przedstawienie struktury skąd pozyskujemy pieniądze do budżetu Gminy i na co je 

wydajemy, co jest naszym największym obciążeniem, co sukcesem, ile wydajemy, na co 

wydaliśmy, czy rzeczywiście to były najważniejsze, czegoś takiego tutaj nie znajdziemy, 

natomiast znajdziemy szczegółowe zestawienie zadań zrealizowanych w ramach funduszy 

sołeckich, ale nie w temacie jest przecież realizacja budżetu obywatelskiego, nie realizujemy, 

bo nie musimy i wcale nie powinno się to tutaj znaleźć, taka Gmina jak nasza mała nie ma 

obowiązku tworzenia budżetu obywatelskiego, ale czy w informacjach finansowych realizacja 

budżetu obywatelskiego, nie wiem, powiem szerzej jak to rozpisano, proszę Państwa, mamy 

takie fajne rzeczy w treści jak na przykład, w rozdziale piątym, informacje o realizacji 

strategii, programów i projektów, i tutaj mamy podpunkty, studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Zaniemyśl, miejscowe plany 

zagospodarowania przestrzennego, decyzje o ustaleniu warunków zabudowy, Ochotnicze 

Straże Pożarne no i takie rzeczy, nie wiem jak to się ma w stosunku do rozdziału pod nazwą 

informacje o realizacji strategii, programów i projektów, proszę Państwa, już teraz w 

kolejności, kiedy powiedziałam, że nie bardzo jestem przekonana o czym, o tym czy redaktor 

czy ostateczny redaktor tego Raportu wiedział co chce napisać i czemu ma to służyć, to 

proszę Państwa, miałam na myśli wstęp, Raport o stanie Gminy Zaniemyśl za 2022 rok, 

stanowi on podsumowanie działalności samorządu gminnego w 2022 roku, przecież to 

przekłamanie ustawy, a wcześniej się przywołuje tą ustawę, zdanie wcześniej, nie 

działalności samorządu gminnego tylko działalności Pani Wójt, w szczególności realizację 

polityk, programów, strategii i uchwał Rady Gminy oraz funduszu sołeckiego, nie proszę 

Państwa, budżetu obywatelskiego, jeżeli ktoś przywołuje wcześniej artykuł ustawy to po 

prostu musi wziąć i rzetelnie przekazać to co w tej ustawie zapisano i czego się wymaga, 

niniejszy Raport, czytamy dalej, niniejszy Raport umożliwia poznanie wyznaczonych 

kierunków działania i celów, a także osiągniętych rezultatów i uzyskanych efektów, i to 

podpisała Pani Wójt, własnoręcznym podpisem, tak tutaj w tym Raporcie było, bo to był 

wstęp taki, niniejszy Raport nie umożliwia poznania wyznaczonych, nie umożliwia poznania 

wyznaczonych kierunków działania i celów, cele i kierunki działania są zapisane w 

programach i projektach, natomiast dzisiaj chcemy poznać rezultaty i w jakim stopniu 

zrealizowaliśmy kierunki działania i osiągnęliśmy cel, z tym już jest gorzej, proszę Państwa, 

informacje ogólne, informacje ogólne, fajny rozdział, fajny, położenie i powierzchnia Gminy, 

3- 6 linijek, Pani Wójt, Pani jest geografem i tylko na tyle nas stać, żeby wziąć i napisać na 

temat położenia i powierzchni Gminy, na temat jej atutów tej Gminy, którymi ciągle się 

ponoć chwalimy, a my tutaj mamy tylko, że jesteśmy w Powiecie Średzkim, w centralnej 

części Województwa Wielkopolskiego, teren Gminy obejmuje Zaniemyśl, nie wiem po co w 

tym nawiasie skrót DAW kropka miasto, z kompleksów jakich, przecież to wspaniała rzecz, że  

„kompleksów jakichś” mieszkamy w Zaniemyślu, wsi o bogatych tradycjach i wspaniałych 

zasobach przyrody, no i później mamy, że ta wieś Zaniemyśl, która stanowi siedzibę władz 

samorządowych oraz 18 Sołectw, które tworzą sieć składającą się z 29 miejscowości i 

miejscowości wymienione, powierzchnia 106,6, to wszystko na temat położenia i 

powierzchni Gminy, a później to już mamy, Szanowni Państwo, reklamę Państwa, mamy 

Radę Gminy, nie wiem, mam wątpliwości czy przywoływana ustawa o samorządzie gminnym 

z dnia 8 marca 1990 roku jest właściwa skoro już zbiór prawa samorządowego, który 

otrzymujemy zawsze jako Radni na początku kadencji, ta zielona książeczka, mówi ustawa z 
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dnia 2 kwietnia 1997 roku o samorządzie gminnym, ja się na tym nie znam, nie chcę tego 

tłumaczenia, bo znowu się dowiem, że jestem jakaś nie taka, to jest moje odczuciem, nam 

wątpliwość, proszę Państwa, dalej mamy o Radzie Gminy, w tym i o biurze Rady Gminy, które 

obsługuje Bazę Aktów Własnych, nie wiem jaka to zasługa Pani Wójt, natomiast no biuro 

Rady Gminy, no przykro mi bardzo, protokołów z poprzedniej sesji brak i Panie 

Przewodniczący, Pan wybaczy ale to znowu jest lekceważenie w mojej ocenie pytającego, 

czyli Panią Radną Alinę Frąckowiak, kiedy mówi Pan, że nie ma terminu kiedy musi być 

napisany protokół, proszę Państwa, Statut Gminy, o ile ja dobrze pamiętam, sprawdźcie to 

Państwo, mówi tak, że jest Przewodniczący sporządza porządek obrad i w porządku obrad 

powinny się znaleźć, przyjęcie protokołu obrad poprzedniej sesji, nie wiem czy to zostało 

wykreślone, na pewno tak było, a po drugie, proszę Państwa, a jakie uwagi można wnieść do 

protokołu sprzed pół roku, czy Państwo pamiętacie w ogóle co się działo na tej sesji, przecież 

my nie mamy protokołu z 19 grudnia 2022 roku, czyli Raport obejmujący ten rok nie zamyka 

tego roku, to może lepiej było tego w ogóle nie pisać, bo to nie przysparza splendoru Gminie, 

proszę Państwa, później mamy Komisje, Radnych z okręgów wyborczych, nie wiem czy Radny 

reprezentuje okręg wyborczy, czy jednak mieszkańców, bo to dla mnie takie dziwne, Komisje 

i tak dalej, i mamy Wójt, Urząd Gminy, jednostki organizacyjne, strona 11, strona 11 Raportu 

i proszę Państwa Wójt chwali nam się tutaj, Pani Wójt, że przeorganizował Urząd, oczywiście 

jakie to dało efekty, czy w ogóle jakieś są z tego efekty nie wiadomo, bo nic się o tym nie 

wspomina, mamy na wiarę przyjąć, że zoptymalizowano organizację Urzędu , 

przeorganizowanie stanowisk pracy, punkt drugi, zainicjowano opracowanie opisów 

stanowisk pracy, dotąd nie funkcjonowały, to ja pytam tak, czy po zainicjowaniu proces uległ 

zakończeniu, czemu służą te opisy stanowisk pracy, gdzie je możemy znaleźć, dotąd nie 

funkcjonowały, czyli rozumiem, że nie funkcjonowały w 2021 roku, bo do wcześniejszych 

okresów się nie odnosimy oraz jaka jest podstawa prawna takiego opisu, no tak nie bardzo, 

później znowu coś zainicjowano, ujednolicenie formuły zakresów czynności, ale czy to 

zostało zakończone informacji nie mamy na czym to polegało, też nie mamy, czyli tak 

właściwie ja tego nie przyjmuję in plus, wypracowano nowy model ocen pracowniczych, 

rozpoczęto rozmowy oceniające z pracownikami, ostatnio oceny były w 2007 roku, po co ta 

wiedza, Raport jest za 2022, a ja się pytam, a jaki nowy model wypracowano tych ocen 

pracowniczych, przecież ustawa o pracownikach samorządowych jasno mówi kiedy, w jakim 

trybie, w jakich terminach oceniamy pracowników, jeżeli to jest rzeczywiście jakieś novum, 

które poprawia sprawność funkcjonowania Urzędu, zwiększa efektywność pracy 

zatrudnionych pracowników to jestem na tak, ale chciałabym to widzieć, a nie tylko 

przyjmować na wiarę, proszę Państwa, nawiązano współpracę z podmiotem 

odpowiedzialnym za audyt wewnętrzny i kontrolę wewnętrzną, i znowu do czerwca nie 

prowadzono takich działań, nie wiem czy prowadzono, prowadzono Pani Wójt, zresztą 

chciałabym widzieć ten audyt, chciałabym widzieć wyniki kontroli, i tak dalej, a ja Państwu 

powiem tak, no to za bardzo nie jest prawda, bo ja sobie w BIP-e Urzędu Gminy sprawdziłam 

i na przykład kontrole wewnętrzne były prowadzone w CUW-e, przynajmniej te są 

opublikowane i tylko te są opublikowane, więc no nie wiem na jakiej podstawie mam tutaj 

dać wiary, najfajniejsza rzecz, która proszę Państwa do dzisiaj to jest wielokrotnie 

powtarzane, a ja powiem tak, w mojej ocenie mnie to śmieszy, to jest to szkolenie tych 

pracowników z zakresu pisania łatwym i zrozumiałym językiem, podnoszenie świadomości w 
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tym zakresie, ponoć na tym szkoleniu byli pracownicy w 2022 roku ale ja nie wiem czy byli, 

bo Pani Wójt mówiła o tym szkoleniu na poniedziałkowej sesji, dzisiaj Pani wspominała o tym 

w Raporcie, nie jest zapisane ilu pracowników i tak dalej, i tak dalej, proszę Państwa, cel nie 

został osiągnięty, Panie Przewodniczący, uzasadnienie, które Pan czytał do skargi Pani 

Kołackiej pozwala mi na stwierdzenie, że pieniądze zostały wydane niepotrzebnie, to był 

język łatwy, zrozumiały dla mieszkańców, proszę Państwa, przedmiot skargi jest tak łatwy do 

zrozumienia, że każdy mieszkaniec może go napisać, a z tego co Pan dzisiaj przeczytał to 

poszła informacja do mieszkańców, ani się ważcie pisać skargi na Panią Wójt, bo damy wam 

taką odpowiedź łatwym i prostym językiem, że wam się po prostu zwyczajnie odechce, ale to 

tak tylko taka wycieczka, dobrze że mi Pan dał dokończyć, bo mógł mnie Pan tutaj wziąć  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

tak proszę skupić się na Raporcie  

 

Małgorzata Fertała 

tak skupiam się już na Raporcie, strona 13, Centrum Usług Wspólnych, w tym Gminne 

Schronisko Młodzieżowe mamy, przecież to jest przywołanie w ogóle nie tej nazwy co 

potrzeba, my nie mamy żadnego Gminnego Schroniska Młodzieżowego, no i to o czym 

wspomina moja przedmówczyni własnością Gminy Zaniemyśl jest Zakład Gospodarki 

Komunalnej, no to już w ogóle jest niezrozumienie tematu i niewiedza urzędnicza, mamy 

zwiększenie, mamy, proszę Państwa, liczbę pracowników, zwiększenia, z rozrachunków 

wychodzi, że Pani Wójt, że nastąpiło zwiększenie o 4 osoby, bo jeżeli jest zapisane, że zostało 

przyjętych 9 osób, a z pięcioma ustał stosunek pracy to summa, summarum różnica wynosi 

4, możemy podejrzewać, to znaczy się, ja jako czytająca myślę sobie czterech jest więcej, w 

tym momencie zastanawiam się na jakich etatach, z jakimi kwalifikacjami, z jakim zakresem 

obowiązków i tak dalej, odpowiedzi w Raporcie niestety nie znajduję, później zastanawiam 

się, zastanawiam się później i właściwie nie odnoszę się do pewnych treści, bo zastanawiam 

się po co one zostały tutaj umieszczone, no są, bo są, jakieś takie nieprecyzyjne, bez jakiegoś 

zaciekawienia, proszę Państwa, kolejny, w rozdziale drugim położenie i powierzchnia Gminy, 

mamy, proszę Państwa, punkt piąty, gospodarstwa rolne, myślę sobie będzie fajnie, dowiem 

się czegoś na temat rolnictwa funkcjonującego na terenie Gminy, tym bardziej, że jesteśmy 

Gminą wiejską o charakterze również rolniczym, ale znowu jeden wielki zawód, znajduje się 

struktura gruntów w Gminie Zaniemyśl, tylko podana struktura, jaki procent mamy czego i 

później tylko informuje nas się, że Urzędzie Gminy w ramach pomocy rolnikom funkcjonuje 

Punkt Konsultacyjny Wielkopolskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego, Wielkopolski Ośrodek 

Doradztwa Rolniczego w Poznaniu za pośrednictwem punktów konsultacyjnych, jak ten nasz, 

świadczy różnorodne usługi, w rozmaitych obszarach i przytoczono 23 zadania tego punktu, 

wiedza, rolnicy myślę wiedzą, dla mnie ani ciekawa, ani użyteczna, jeśli idzie o działania na 

terenie Gminy i osiągnięcia Pani Wójt, bo się tak zastanawiam, no ten punkt trwa już od 

niepamiętnych czasów, to nie jest nowość 22 roku, jeszcze fajniej, bo w tym samym punkcie, 

informacji ogólnych, mamy podmioty gospodarcze, no to dowiem się czegoś ciekawego na 

temat powiedzmy sobie poziomu gospodarczego Gminy i mamy tak w Gminie Zaniemyśl na 

przestrzeni lat zaobserwowano wyraźny wzrost liczby nierolniczych podmiotów 

gospodarczych, wzrost ten może świadczyć o tym, że Gmina z roku na rok rozwija się 
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gospodarczo, w 2022 roku na terenie Gminy aktywnie funkcjonowało 506 podmiotów 

gospodarczych mający główne miejsce wykonywania działalności na terenie Gminy, 

najliczniejszą grupę przedsiębiorców stanowią osoby fizyczne prowadzące działalność we 

własnym imieniu i na własny rachunek, no tak, no nie wiem, no to, że ktoś w Urzędzie 

zakłada działalność gospodarczą no to to jest zasługa przepraszam Pani Wójt Gminy, Pani 

Wójt, czy to świadczy o poziomie gospodarczym naszej Gminy, czy to jest ten wskaźnik, no 

dla mnie, no powiem tak, no czasami byłam ubawiona, bo mnie to bawi, informacje 

finansowe tak jak już wspomniałam, będą w punkcie absolutorium, natomiast mamy taki 

punkt, wykonanie wydatków inwestycyjnych i to też taki w sumie fajny punkt, trochę o nim 

tutaj Pani Wójt, trochę o nim mówiła, przedstawiła go tutaj i mamy tak najważniejsze 

wydatki inwestycyjne zrealizowane w 22 roku, nie wiem co to znaczy najważniejsze, 

wszystkie wydatki są ważne, wszystkie trzeba zapłacić, bo jak mam to rozumieć, że te 

najważniejsze zapłacimy a tamtych nie zapłacimy, no i mały, i duży wydatek jest ważny jeżeli 

zaspokaja potrzeby mieszkańców, ale proszę Państwa, gdybyście chcieli się dowiedzieć jakie 

to były wydatki to już się nie dowiecie, bo kwot nie ma, natomiast jest przebudowa ulicy 

Działkowej, jest budowa ulicy Morelowej i Wiśniowej no i tu jest opisane wszystko, na 

przykład montaż oznakowania pionowego i poziomego, ściek przykrawężnikowy z kostki 

betonowej, chodnik z kostki betonowej, no czy to naprawdę jest informacja o wykonaniu 

wydatków inwestycyjnych, przecież wystarczyło wymienić te inwestycje, napisać kwoty, 

napisać źródło pochodzenia i tak dalej, ale my się tu tego nie dowiemy, my się dowiemy o 

krawężnikach, o kratownicach drewnianych, blasze dachówkowej, wieńcu żelbetowym i tak 

dalej, i to też mamy już zrobione na, o pewnie z sześciu stronach, proszę Państwa, na 24 

stronie to jest to samo cały czas zadanie, to samo przedstawienie w punkcie 6 i 7 mamy to 

samo, mamy to samo zadanie, budowa dwóch pomostów pływających na jeziorze 

Raczyńskim, a tu zagospodarowanie przestrzeni publicznej, ale tak jak mówię, aktywne strefy 

wypoczynkowe, wodne i tak dalej przecież to nie są wydatki inwestycyjne, bo wydatków 

inwestycyjnych tutaj nie ma, to ja o tym mówiłam kiedy mówiłam, że jest ciężki do 

przeczytania, że jest nielogiczny, niespójny i nie wiadomo po co, co się chce napisać, proszę 

Państwa, nie skomentuję budowy ulicy Ogrodowej , która też tutaj jest zapisana, bo cieszę 

się, że dochodzimy do konsensusu, tak, że nie będę tutaj nic mówiła, szczegółowe 

zestawienie zadań zrealizowanych w ramach funduszy sołeckich, to też w tym rozdziale 

informacje finansowe i teraz mamy, ale znowu mamy każde Sołectwo przytoczone, każde i 

dobrze fajnie, natomiast mamy tak, nie mamy ani jednej kwoty, ani jaki to, ile było z tego 

funduszu, ani ile co kosztowało i tak dalej, no tak właściwie to tylko mi zabrakło w tej 

informacji jeszcze uzupełnienia, że na festynach sołeckich grilluje się kiełbasę, tego mi 

brakuje, no proszę Państwa, Panie Radny, to jest, to powinien być dokument poważny, ale ja 

nic za to nie mogę, że on mnie rozśmiesza, informacje o stanie mienia komunalnego również 

będzie na pewno przedstawiana w absolutorium, natomiast fajną rzeczą jest, że wzrasta 

liczba, fajnie jest, że wzrasta kwota majątku tutaj naszego gminnego i fajnie jest, że tego 

majątku mamy, że zdobywamy ten majątek, że następuje komunalizacja mienia i tak dalej, i 

tutaj rzeczywiście mamy wzrost wartości majątku przy czym no gdzieś tam jeżeli jest wzrost 

majątku to trzeba również pamiętać, że następuje spadek wartości majątku, chociażby przez 

zwykłe użytkowanie, cieszą na przykład tutaj w tym punkcie, informacja cieszy, że około 400 

tysięcy dochodów jest z tytułu praw własności czyli z wynajmu różnego rodzaju obiektów i to 
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jest sumaryczna kwota, którą zarabiają, zarabia Gmina i jednostki organizacyjne Gminy, 

proszę Państwa, w ten sposób wyczerpany został w Raporcie, Raporcie punkt informacja 

finansowa, mi trudno idzie odszukiwanie tych punktów, bo proszę Państwa, ta numeracja, 

tych punktów jest też taka, no niestety nieczytelna, i punkt czwarty, przepraszam tak, nie 

punkt piąty, informacje o realizacji strategii, programów i projektów, strona 38, jeżeli ktoś 

Państwa, ktoś z Państwa śledzi Raport, strategia rozwoju Gminy 2030, proszę Państwa, to 

jest strategia, która 2030 plus, to jest strategia, która została dopiero uchwalona na ostatniej 

sesji, strategii w roku 2022 nie realizowaliśmy aczkolwiek jest to najważniejsza strategia, 

wymagana przepisami prawa, jesteśmy jako Gmina zobligowani do jej monitorowania, 

proszę Państwa, nie mieliśmy tej strategii, przy czym w załączniku o uchwałach jest tam 

gdzieś zapisane, jest podjęcie uchwały o przystąpieniu do strategii 2021-2030, a uchwaliliśmy 

taką strategię, nie wiem, to pewnie nie jest żadna, to znaczy się, to jest nie jest jakieś tam 

wielkie nadużycie, bo uchwalaliśmy dokument, którego tytuł określaliśmy, na końcu 

uchwaliliście Państwo, ja tak mówię uchwalaliśmy, bo się utożsamiam z tą Gminą ale jasno 

trzeba powiedzieć, w roku 2020 i 2022 nie realizowaliśmy strategii rozwoju Gminy ponieważ 

jej nie mieliśmy, proszę Państwa, nie jest prawdą, że nie było tych strategii wcześniej, 

strategie wcześniej były, ta obowiązywała, kończyła się do 2000 trwała do 2020 roku i proszę 

Państwa zaskoczę tutaj Państwa i o tym była mowa już Pani Wójt przy absolutorium podczas 

debaty w poprzednim roku, mało tego  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

mogę przerwać Pani, nie mówimy o byłych strategiach, mówimy teraz o tym Raporcie, który  

 

Małgorzata Fertała 

mówi właśnie dlaczego nie ma, to ja powiem tak, nie mieliśmy tej strategii w 2021 i 2022 

roku ponieważ Pani Wójt to zaniedbała, nie wiem czy było to świadome czy nieświadome, no 

nie wiem jak to określić, nie chciałabym tutaj używać ostrych słów, ale nie mieliśmy, a 

przednio mieliśmy, zawsze, dziękuję tyle o strategii, proszę Państwa, podobnie zresztą ma się 

z Gminnym programem ochrony środowiska, znowu jesteśmy 2 lata bez gminnego programu 

podobnie jak i w strategii i proszę Państwa, i też dokładnie z tych samych przyczyn, prace 

podjął Komisarz Sulanowski, Pani to przekreśliła, bo o tym mówiła w ubiegłym roku, w 2022 

roku, w debacie Pani Wójt, przepraszam Pani Monika Niemier i ja to sprawdziłam Panie 

Przewodniczący w protokole, tak wydrukowałam sobie nawet fragment tego protokołu ale 

ponieważ mamy mówić o Raporcie nie będę go przytaczać, proszę Państwa, powiem 

Państwu dalej, mamy strategię rozwiązywania problemów społecznych na terenie gminy 

Zaniemyśl na lata 2018-2022, w 2023 roku Panie Przewodniczący jak się za rok spotkamy 

podczas debaty nad Raportem będziemy mówili, że nie mieliśmy strategii rozwiązywania 

problemów społecznych Gminy Zaniemyśl na lata w 2023 roku, dlaczego nie będziemy mieli, 

boście Państwo nie podjęli działań w 2022 roku Pani Wójt, żeby strategię na następne lata 

przygotować, nie podjęła Pani tych działań i dlatego nie będziemy jej mieli, a mamy już 

połowę 2023 roku i jej nie realizujemy, bo jej nie ma, proszę Państwa, jeszcze realizowaliśmy 

strategię rozwiązywania problemów społecznych na terenie Gminy Zaniemyśl i mamy tutaj 

taką adnotację, realizowana przez OPS Zaniemyśl, proszę Państwa, to jest zrzutka znowu na 

OPS, to nie OPS realizuje strategie, strategie realizuje Gmina, a OPS jest jednym z 
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elementów, jednym z realizatorów, z pod-realizatorów tej strategii to jest strategia 

rozwiązywania problemów społecznych czyli wchodzi w to i Ośrodek Pomocy Społecznej, w 

strategii podejmuje działania Gminna komisja rozwiązywania problemów alkoholowych, 

Zespół interdyscyplinarny powołany zarządzeniem Wójta i wszystkie inne instytucje, które 

mogą zauważyć problem społeczny i włączyć się w działanie zmierzające do jego rozwiązania, 

a tu całkowicie, całkowite niezrozumienie tematu, proszę Państwa, ja chciałam przejrzeć tą 

strategię rozwiązywania problemów społecznych, chciałam sobie ją przypomnieć, bo swego 

czasu uczestniczyłam w pisaniu tych strategii jednak nie mogłam ponieważ tu nie jest 

przywołana uchwała, bo właśnie o to chodzi, że w przypadku takich wieloletnich programów 

czy strategii nie przywołuje się uchwały, która podjęła, przejęła tą, te programy czy strategie 

do realizacji i ponieważ ona była z 2018 roku być może uchwalona była w 2017 to po prostu 

jej nie znalazłam, ale to co czytam w tym Raporcie to jest kompletne niezrozumienie tematu, 

strategia była na lata 2018 realizowana przez OPS Zaniemyśl, w 2022 była, strategia była 

realizowana przez programy przemocy  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

przepraszam, mogę przerwać, bo Pani cytuje nam tutaj Raport, wszyscy ten Raport mają 

przed sobą, się z nim zapoznali więc ja bym prosił, że Pani odniosła się tylko do rzeczy  

 

Małgorzata Fertała 

nie proszę Pana, debata jest po to, nie tylko dla Radnych, ale debata jest dla mieszkańców, z 

udziałem mieszkańców  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

wszyscy mieli prawo zapoznać się z tym więc prosiłbym, żeby Pani nie cytowała nam tutaj 

Raportu, dobrze tylko, odniosła się do rzeczy, które  

 

Małgorzata Fertała 

Panie Przewodniczący, ale ja rozumiem, mnie też byłby wstyd za te głupoty, bo to są głupoty, 

wszystko, dołożę tutaj jeszcze parę rzeczy, Gminna komisja rozwiązywania problemów 

alkoholowych, program uchwalony w marcu, 3 miesiące bez programu, kiedyś uchwalaliśmy 

zawsze przed rozpoczęciem roku, wiecie co, proszę Państwa, co jest w tym Raporcie, tu są 

tabelki z programu gminnej komisji, z programu kopiuj, wklej, bez żadnych działań i bez 

przykładów, bez przytoczenia nazw kampanii społecznych i tak dalej, wchodzę na stronę 

internetową, aha wiecie Państwo co mamy, pieniądze z gminnej komisji wydatkujemy, są 

świetlice, Państwo próbujecie mnie wybić i wam się to udaje, bo ja miałam tą moją 

wypowiedź uporządkowaną, ale ja sobie poradzę, to jest szacunek dla uczestnika debaty, 

Panie Przewodniczący i mamy tutaj o świetlicach i te świetlice, proszę Państwa, wcześniej 

działały 3 razy w tygodniu, w każdej Szkole, w tej chwili działają raz w tygodniu, są dzieci, 

problem narasta, dochodów ze sprzedaży alkoholu coraz więcej, a gmina ogranicza 

działalność świetlic dla dzieci z problemem alkoholowym, czy dla dzieci potrzebujących 

pomocy, to jest po prostu coraz słabsza realizacja i wykonywanie zadań, które są nam 

przypisane, proszę Państwa, powiem tak, wchodzę na stronę komisji przeciwdziałania 

problemów alkoholowych, tego nie ma w Raporcie, bo w Raporcie są tylko tabelki z 
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programu, z których nic nie wynika, ale wchodzę na stronę internetową gdzie w tym, i 

Gmina, taka jest tam zakładka, co należy do, że gminna komisja realizuje zadania z ustawy i 

między innymi jest inicjowanie i koordynowanie polityki Gminy wobec problemów 

uzależnień alkoholowych, narkotykowych, behawioralnych, nie udało się wkleić 

behawioralnych, tutaj w Raport, tak było kopiuj, wklej i był ten początek a tych 

behawioralnych już nie udało się, pominięto, ale między innymi mamy tak opiniowanie 

wniosków o dotacje z funduszu gminnej komisji rozwiązywania problemów alkoholowych, 

chciałabym wiedzieć ile interwencji zainicjowano, w jaki sposób skoordynowany, co 

konkretnie zrobiono, żeby to miało miejsce i żeby w którymś miejscu u nas w naszej Gminie 

nie doszło do takiego problemu, do takich problemów jak nam media ogólnopolskie 

niejednokrotnie biorą i przekazują, bo to inicjowanie jest bardzo ważne, opiniowanie 

wniosków o dotacje, nie wiedziałam, że gminna komisja przyznaje dotacje ze swojego 

funduszu, a jeżeli już przyznaje, chociaż nie wiem czy może, ale to chciałbym wiedzieć na co 

można te dotacje otrzymać i w jakim trybie, tego w Raporcie po prostu też nie ma, tak jak już 

wspomniałam, aha zespół interdyscyplinarny działający w naszej Gminie powołany 

zarządzeniem Wójta, wchodzę w zakładce Gmina - aktualności dla mieszkańców jest ten 

zespół, ma zespół swoją zakładkę, ja Państwu powiem ogromne zainteresowanie tą zakładką 

jak dla mnie, liczba odwiedzin 5000, skład zespołu Pani Agata Marczak, której nie ma pewno 

ze 4 lata w tej Gminie, Pani Dorota Ziółkowska-Jung, która już dawno nie pracuje, Pani, 

musiałbym pomyśleć jeszcze, ale cztery takie nazwiska, tu miałam wypisane, ale przecież to 

nie jest istota tej sprawy, proszę Państwa, my mówimy o działaniu pomocowym, my 

mówimy o realizacji strategii problemów społecznych, nie, proszę mi tego nie wmawiać, 

przechodzę, tym sposobem no i mamy tutaj wiele inicjatyw, wiele programów, wiele działań, 

dużo pieniędzy, tylko żadnego kompletnie przykładu, z nazwy i z kwoty, liczne akcje 

edukacyjne i tak dalej, strona 45, ochrona środowiska, o niej już wspomniałam, na terenie 

Gminy powstały dwa nowe pomniki przyrody, nie wiem, jak powstają pomniki przyrody, ale 

no urodziły się, nie, nie to też taki, to jest kwestia tego jaki ten Raport jest, no i oczywiście 

wspominamy, że uchwaliliśmy Raport ale no niestety dopiero na 2023 roku, uchwaliliśmy go 

też maj czy kwiecień, czyli w tym, proszę Państwa, dokładnie tak samo są opisane programy 

czyste powietrze chociaż, tu znajdują się również i konkretne informacje, że 100 osób 

zainteresowanych tym programem, to znaczy skorzystało z konsultacji, fajnie, że pieniądze 

były przeznaczone i tak dalej, no i oczywiście program ochrony, program opieki nad 

zabytkami, program opieki nad zabytkami i takie tutaj pytanie, to znaczy się tak, o 

współpracy się mówi z podmiotami, ta współpraca też nie specjalnie musi wyglądać skoro 

tylko jeden podmiot złożył wniosek o dotację, przy czym jej nie otrzymał, bo złożył po 

terminie, oczywiście jest wspomniane o mediacjach z Powiatem Średzkim i z spółkami 

powiatowymi, i tutaj nie zapisano, że nie skorzystano z dotacji Powiatu, z pieniędzy 

zabezpieczonych w budżecie Powiatu, o czym ja mówiłam na sesji ubiegłorocznej, w kwocie 

400 tysięcy zł, dzisiaj jest zgoda na to, żeby Powiat w tym roku przeznaczył tylko 200 tysięcy 

zł na domek szwajcarski, no a pozostałe 650 tysięcy dopiero w budżecie w wieloletniej 

prognozie finansowej na przyszły rok, no szkoda, szkoda, bo to poślizg, opieszałość i 

niekoniecznie dobrze o nas świadczy, pamiętam dawno temu, chociaż nie wiem czy mogę 

mieć takie wycieczki, prowadzony był rejestr zabytków i mam pytanie czy mamy już gminną 

ewidencję zabytków, to jest jedyne pytanie, które chcę zadać, no i te nieszczęsne miejscowe 
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plany zagospodarowania przestrzennego, studium kierunków i uwarunkowań 

przestrzennych, decyzji o warunkach zabudowy, nie specjalnie w tym, w tej redakcji wiem po 

co się tutaj to znalazło, aczkolwiek zainteresował mnie fakt, została powołana zarządzeniem 

Wójta gminna komisja urbanistyczno-architektoniczna, to w ubiegłym roku, dotyczy, to 

znaczy się, jej zadaniem jest również opiniowanie wniosków do studium, planów 

miejscowych i tak dalej, wcześniej robiła to komisja przy Powiecie i zastanawiałam się, 

powstała w gminie, fajnie, że powstała myślałam, że będzie, że to będzie jakoś powiedzmy 

sobie ten proces przyspieszy, nie przyspieszył niczego i tak się zastanawiałam czy, jaki wpływ 

ma Wójt na tą komisję, w każdym razie oprócz składu komisji niczego tutaj interesującego 

nie dostrzegłam, ale dobre i to, skład komisji jest dla mojej wiedzy bardzo istotny i proszę 

Państwa, to o czym wspomniałam już cały czas jest jestem w punkcie realizacja polityk, 

programów i planów, Ochotnicze Straże Pożarne, niestety, to znalazłam tutaj, Ochotnicze 

Straże Pożarne, nie wiem dlaczego one się tu znalazły, chciałabym powiedzieć, że bardzo 

szanuję wszystkich społeczników strażaków, zawsze mówię, że są oni grupą cieszą się 

największym zaufaniem, że taką wartość dodaną zawsze robią dla tego rozwoju Gminy i 

poziomu tutaj tego życia, natomiast ostatnio słyszałam od wspaniałej współpracy pomiędzy 

Ochotniczymi Strażami Pożarniczymi i Gminą no i szkoda, że tak ich potraktowano tutaj, bo 

proszę Państwa, no informacji nie ma, informacji jest dużo ale wiecie Państwo co tutaj jest, 

tu są wyniki zawodów pożarniczo- sportowych w różnych Gminach, z różnych Gmin, które 

pierwsze miejsce w Dominowie zajęli, które w Zaniemyślu i tak dalej, jest mi przykro, że w 

taki sposób pozostawiono, potraktowano tą grupę społeczną, aczkolwiek ciągle uważam, że 

opis tego nie powinien się tutaj w tym znaleźć, o gminnym programie przeciwdziałania 

przemocy, zespole interdyscyplinarnym i tak dalej mówiłam, do profilaktyki nawiązałam, no 

jeśli powiem o tych programach wieloletnich to nawet ja jako Fertała muszę stwierdzić, że 

takich sytuacji jak w dniu dzisiejszym w tej Gminie nie pamiętam, a pamięć mam dobrą, po 

jednym programie, w końcówce jednego programu był robiony monitoring, przyjmowało się 

program na następne lata i zachowywało się ciągłość realizacji programu, nie wiem czy mogę 

to powiedzieć, bo to też nie będzie 2022 rok, tak było za Komisarza Sulanowskiego i tak było 

za Pana Wójta Urbasa, po prostu mobilizowano nas do tego, a wiem o tym , bo Państwo, ci 

którzy mnie znają wiedzą, że byłam współautorami tych projektów i programów, program 

współpracy z organizacjami pozarządowymi, mały i słabiutki, natomiast dużo miejsca zajmuje 

wyciąg wszystkich organizacji pozarządowych, które tutaj są, a później jeden wniosek z 

organizacji pozarządowej odmownie, bo nie wiem, dzień po terminie, projekt Cyfrowa 

Gmina, dużo było powiedziane fajnie, że tak jest, bo to jest krok w przyszłość, ale na przykład 

też tak opisany dla mnie zupełnie niezrozumiały język i myślę, że niektórzy może by się bali 

do tego przyznać, że czegoś nie rozumieją ja generalnie się przyznaję i szukam 

wytłumaczenia, oprócz, chciałabym wiedzieć, jeżeli mamy teraz wdrożony e-urząd, e-

obywatel, e-sprawy to na przykład o ile zmalała w 2022 roku liczba listów wysyłanych pocztą 

zwykłą, czy na przykład mieliśmy jakieś zaoszczędzone kwoty w tym paragrafie, z podziałem 

na Urząd Gminy, to znaczy chciałam powiedzieć na Urząd Gminy, na inne instytucje ale może 

inne instytucje nie, tu na poziomie Urzędu Gminy, bo jeżeli mamy e-urząd, e-obywatel od 

wszystkich wymagamy w tym, żeby posługiwali się tymi urządzeniami i korzystali z tego to 

chciałabym wiedzieć jakie są efekty wdrożenia tego w naszej Gminie, bo jest to na pewno dla 

większości niewątpliwy sukces Gminy, może nie dla wszystkich, to znaczy się myślę, że dla 
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tych, którzy już tak nie korzystają z tych nowych technologii to nie jest jakiś znaczący sukces, 

ale dla młodzieży w perspektywie rozwoju na pewno jest, współpraca z innymi podmiotami 

to mamy tylko dwóch ratowników, plan uroczystości patriotycznych i Średzka Kolej 

Powiatowa, jedno wydarzenie wspólnie organizowaliśmy, trochę chciałabym, żeby było 

trochę tego więcej, aczkolwiek, ale doceniam to i to akurat biorę i odhaczam jako in plus, 

proszę Państwa, cały czas mówię, mówimy o Raporcie z działalności Wójta i stanie Gminy, 

inne obszary działalności Wójta, no takie trochę słabe. zakup kompleksu pałacowego w 

miejscowości Łękno, zapłacono 220 tysięcy, kompleks już był dawno kupiony, raty teraz 

spłacamy, bo trzeba skpłacać, bo każdy honorowy człowiek, instytucja i tak dalej bierze i płaci 

to co wziął na kredyt, ale nie wiem jaki to wielki wysiłek i jaka to zasługa, wniesienie wkładu 

do Zakładu Gospodarki Komunalnej, jedno zdanie, 856, dotacja dla kolejki 100 tysięcy, 100 

tysięcy to inna działalność, remonty w szkołach, zmiana lokalizacji, i tak dalej, nie będę się tu 

za bardzo na ten temat wypowiadała, ale wypowiem się już później tak, proszę Państwa, do 

samego końca, ponieważ następuje edukacja a polityka społeczna, kultura, Gminny Ośrodek 

Kultury, Biblioteka Publiczna, promocja, turystyka, sport i rekreacja, zwłaszcza te jednostki 

organizacyjne Gminy, zawarte są informacje takie, które mnie w Raporcie są w stanie 

usatysfakcjonować i  podobają mi się, zresztą kiedy czytając ten Raport wykazałam takie 

zainteresowanie, weszłam na strony internetowe i naszej Biblioteki Publicznej, i Gminnego 

Ośrodka Kultury, i Szkół to byłam zadowolona, pomyślałam sobie fajnie, tu na pewno ktoś 

kto z tych stron skorzysta, jakiś mieszkaniec, przyjezdny i tak dalej to znajdzie dla siebie coś 

co go może zainteresować i czym może wypełnić sobie czas, przy projektach, które były 

realizowane w Szkołach podane są kwoty, opis jaki był to projekt, jakie było źródło 

pochodzenia tych pieniędzy, z jakiego projektu tak, że jak dla mnie ciekawa sprawa, Zakład 

Gospodarki Komunalnej, w tym, pominę, pominę, spółka mogła, spółka, mógł być dołączony 

Raport o stanie spółki, o sukcesach tej spółki, ale jako ewentualnie coś dodatkowego, jako 

samodzielny zakład, a nie jako powiedzmy sobie, nie wiem, zakład, no na pewno nie ma, że 

właścicielem jest Gmina, Szanowni Państwo, o proszę Państwa, no nie bo jeszcze załącznik, 

uchwały, załącznik i uchwały, to, to jest totalna klapa, tu nie ma nic, proszę Państwa, tu nie 

ma po prostu nic, na temat realizacji uchwał przez Wójta Gminy Zaniemyśl, Pani Monika, jeśli 

mówimy o sposobie realizacji, ja nie będę, proszę się nie bać, ja nie będę tego czytała, proszę 

Państwa, tu w załączniku powinien, musi być załącznik realizacja uchwał Rady Gminy, to w 

żaden sposób ten załącznik nie dokumentuje realizacji uchwał przyjętych przez Radę żadna, 

uchwała tego nie zawiera, z tego załącznika nic nie wynika, tu zrobiono uchwała jest 

realizowana, również w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Średzkiego, ja 

myślę, że jak jest dotacja to jest akt jednorazowy, przekazujemy i jest zrealizowana, a tu jest 

ciągle realizowana jakby płynął strumień pieniędzy do tego Powiatu, proszę Państwa, brakuje 

mi tutaj, no krótkiego opisu, jeżeli dzierżawa, to na jaki okres, z kim, jaka działka i tak dalej, 

bo przecież z tego nic, z tego nic nie ma, Jeżeli zawarto ileś tam umów dzierżaw, a ja bym 

chciała znaleźć numer uchwały i wziąć, i sobie ją przeczytać, i sobie uchwały przeczytać no to 

ja muszę otwierać wszystkie uchwały aż wreszcie jest, Eureka, trafiłam na tą która mnie 

interesuje, proszę Państwa, no tu jest wręcz, no takie lekceważąca w tym, no zapomniałam, 

był taki program osłonowy korpus wsparcia seniorów, a w tym i to był gminny program, i 

jego też tu nie ma jako odrębnego programu, proszę Państwa, są takie uchwały, jest, na 

przykład, no to jest niedbalstwo, no zwykłe niedbalstwo osoby, która to pisała, ekwiwalent 
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dla straży pożarnych, uchwała jest realizowana, aczkolwiek można by było wziąć i napisać w 

opisie realizacji tej uchwały za 2022 rok ile wypłacono, ile tak dalej, ale w sprawie ustalenia 

wysokości opłat za korzystanie z miejsc w noclegowym Schronisku Młodzieżowym uchwała 

została zrealizowana, czyli już się teraz nie płaci, niedbalstwo, w sprawie przyjęcia gminnego 

programu to już mówiłam, mamy, proszę Państwa, w sprawie wystąpienia do Ministra 

Administracji i Spraw Wewnętrznych za pośrednictwem Wojewody o zmianę rodzaju 

miejscowości na wieś Polwica Huby dla dotychczasowej części wsi Polwica o nazwie Polwica 

Huby i chyba były takie ze cztery uchwały tej treści, to znaczy się podobnej treści, o 

utworzeniu odrębnych wsi i co mamy, ja nie rozumiem w ogóle jak, jak to czytać, uchwała 

została zrealizowana, Minister wydał opinię negatywną, no i co dalej się z tym dzieje, no zero 

wiedzy, zero przekazu i tak dalej, a przecież, proszę Państwa, w każdej z tych wiosek były 

konsultacje społeczne, bo to też sobie sprawdziłam na stronie internetowej Gminy, w 

zakładce konsultacje i to, że były przeprowadzone, jest, wyniki, są wyniki tych konsultacji, 

mieszkańcy opowiadali się za utworzeniem odrębnych jednostek, no i co teraz dalej, no co ja 

mam wnioskować, Minister wydał opinię negatywną to utworzone będą, nie utworzone, już 

są, nie wiem, na tym polega opis realizacji uchwał w moim przekonaniu i tego ja w Raporcie 

oczekuję jako mieszkaniec, co oczywiście, w sprawie z zakresu pomocy świadczonej przez 

Gminę, uchwała jest realizowana pomocy przez, dla obywateli Ukrainy, uchwała jest 

realizowana, no ale ja się, ja mam takie pytanie, które elementy tej uchwały są realizowane 

ponieważ już na przykład nie świadczymy bezpłatnych miejsc noclegowych, nie świadczymy, 

tak właściwie to gdzieś tam przeczytałam w tym Raporcie, teraz sobie przypominam, 

skutecznie mnie Pan Przewodniczący wyprowadził na tym, wyprowadził z myśli, że 500 

tysięcy chyba dostaliśmy na edukację dzieci z Ukrainy, a wydaliśmy chyba 120 tysięcy, czy coś 

w tym rodzaju, już nie pamiętam, to w tym Raporcie jest, to ja bym chciała wiedzieć, a co się 

stało z resztą, na co je przeznaczymy i tak dalej, no nie wiem, no wścibska jestem, ciekawa, a 

może po prostu tylko chciałabym, żeby ta Gmina, żeby w tej Gminie panowały 

demokratyczne zasady, żeby działania tej Gminy były jasne, przejrzyste, skuteczne i 

atrakcyjne, no pełno jest, dużo jest uchwał tych, w tym, dużo jest uchwał tych o dzierżawach 

i tak dalej, o przepraszam, użyłam, powiedziałam, że wszystkie, nie, mamy w sprawie 

regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 

zamieszkałych na terenie gminy i sposobie realizacji przy tej jednej uchwale, uchwała jest 

realizowana, stypendium, stypendium na wskazany w uchwale cel wypłacono dla 17 

uczniów, w kwocie 24743,00, proszę Państwa, mogłabym dużo mówić, dziękuję więcej nie 

powiem, żadnej wartości, no i oczywiście załącznik nr 2 kompletnie bez wartości, Panie 

Przewodniczący, i tu Pana zagnę za chwilę, to jest załącznik do Raportu o stanie gminy i 

wykaz wszystkich uchwał przyjętych z zakresu miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego, to po co tu są uchwały Panie Przewodniczący z 96 roku, jak to jest Raport za 

2022 i mi nie wolno się wcześniej odwołać, a Pan tego nie kwestionuje, z 2022 roku mamy, 

proszę Państwa, przyjęto jedną uchwałę dotyczącą miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego, 30 maja bodajże została uchwalona, 30 maja 2022, powierzchnia Gminy, 

plany miejscowe obejmują 4% powierzchni Gminy, co jest stanem katastrofalnym, Pani Wójt 

jak nie była Wójtem mówiła jak ważne są miejscowe plany zagospodarowania 

przestrzennego, my mamy, proszę Państwa, otwartych, Gmina, otwartych chyba kilka 

uchwał o przystąpieniu do miejscowego, do sporządzenia miejscowego planu 
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zagospodarowania przestrzennego, między innymi do studium kierunków zagospodarowania 

Gminy i tak dalej, to są chwały, które już trwają półtora roku, nie wiadomo na jakim one są 

etapie, tak jak Pani Monika mówiła, moja przedmówczyni, na jakim są etapie, powiem 

Państwu tylko, że kiedy wchodzę, w tych, o tych miejscowych planach zagospodarowania 

przestrzennego to uchwały o przystąpieniu się pojawiają w BIP-e i są po trzech tygodniach 

przenoszone do archiwum, co mnie zdziwiło, bo myślałam że, jeżeli jest uchwała o 

przystąpieniu, bynajmniej ja bym widziała taką logikę, to na stronie internetowej o 

przystąpieniu trwa tak długo ta uchwała dopóki nie będzie uchwalony plan miejscowy, to 

wtedy jest to dla mnie jakaś wiedza, natomiast nie ma nic, od 16, bo policzyłam, do 21 dni są 

zamieszczone w BIP-e, a później przekazane do archiwum BIP-u, proszę Państwa, nie będę 

już dalej, nie wiem czy zanudzać, chciałam Państwa zainteresować, chciałam przede 

wszystkim zainteresować Panią Wójt i uświadomić jak ważny jest Raport z działalności, 

roczny Raport z działalności Wójta, Raport o stanie Gminy, to nie jest tylko Raport ważny dla 

Pani, może dla Pani najmniej ważny, bo chociaż powinien być ważny, bo to nie jest fajne jak 

się gdzieś tam ta ocena nasza jest inna, ale to jest Raport ogromnie ważny dla naszych 

mieszkańców, to jest Raport, który daje nam wiedzę na to co się w Gminie dzieje, co się ma 

zadziać, czego możemy oczekiwać i w czym ta Gmina jest nam w stanie pomóc, moja ocena 

tego Raportu z zakresu Pani działań jest jednoznacznie negatywna, natomiast chciałabym 

wyrazić akceptację, uznanie i powiedzieć o pozytywnej ocenie, którą wystawiam tej części, 

tego Raportu Dyrektorom jednostek organizacyjnych, z Biblioteki Pani Alinie Sobkowiak, z 

Gminnego Ośrodka Kultury Panu Bartoszowi Głowackiemu, który zainicjował pewne rzeczy i 

teraz Pani Katarzynie Kicinskiej-Pajchrowskiej, która ten wysoki poziom utrzymuje, 

Dyrektorom Szkół, Pani Rewers-Baranowskiej, Pani Beacie Świt no i w Przedszkolu, tej Pani 

Dyrektor, która odeszła, Pani Monice Zys i Pani Monice Bogusławskiej, która też ten poziom 

trzyma, i rzeczywiście tu w tej części się absolutnie nie zawiodłam tak, że gratuluję Paniom, 

niestety ja jako mieszkaniec w tej części, za którą odpowiedzialna jest Pani, Pani Wójt 

wyrażam głębokie niezadowolenie i zaniepokojenie wręcz i chciałabym, żeby ten Raport i 

moje uwagi, chociaż ja bym chciała ale one nie chcą, bo ja o tym też mówiłam w ubiegłym 

roku, żeby posłużyły do takiej refleksji co skorygować i co poprawić w przyszłym roku, 

natomiast tej zwyżki nie widzę to co zobaczyłam teraz to jest gorsze niż było poprzednio, 

wszystkie Raporty, proszę Państwa, analizowałam tak długo jak one trwają, wszystkie je 

czytałam, we wszystkich dochodziłam do tych, takich problemów z układem, językiem, z 

treścią i tak dalej jak w tym roku miałam nie miałam nigdy, chociaż może to starczy  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo, bardzo proszę Pani Wójt  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Szanowna Pani, akurat ocena Pani mnie dziwi, bo obojętnie co było robione w Gminie 

Zaniemyśl, była robiona strategia rozwoju Gminy Zaniemyśl, program ochrony środowiska, 

zawsze to Pani zdaniem było miałkie, nie było, nie tak stworzone, nie tak przepracowane, 

aczkolwiek czy robili to profesjonaliści we współudziale z pracownikami i tutaj z 

mieszkańcami zawsze Pani miała coś przeciw i zawsze głośno to Pani artykułowała, więc 

naprawdę nie dziwi mnie ta opinia, bo do takiej się przyzwyczaiłam, obojętnie co będzie, co 
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zrobi Dąbrowska i tak będzie skrytykowane, jeżeli chodzi o strategie i program ochrony 

środowiska nie zawaliłam, Szanowna Pani, to nie ja zawaliłam termin tego, zawalili niestety 

wykonawcy tego i bardzo dużo pracy zostało przed nami postawione, żeby w ogóle te 

dokumenty stworzyć w takiej formie jakiej są, niestety i zarówno wykonawca strategii, 

którego wygrał Wójt Sulanowski jak i również programu ochrony środowiska nie dotrzymali, 

nie dotrzymali umów, które trzeba było aneksować, i które trzeba było, które trzeba było 

doprowadzić do końca, udało się, udało się bez dodatkowych kosztów, no niestety z 

opóźnieniem, cały czas Pani wraca do tych mitycznych 400 tysięcy, które miały nam Powiat 

Średzki przekazać, zabezpieczył w budżecie, sama Pani dobrze wiesz, że zabezpieczenie w 

budżecie niewiele daje jeżeli za tym nie idzie uchwała, takiej uchwały nie było, bo to była 

karta przetargowa w mediacjach, no nie, o nieprawda, proszę Pani, to miał być, to miała być 

karta przetargowa w mediacjach i dopiero po podpisaniu umowy takową, takowy coś 

miałam napisać, aczkolwiek 400 tysięcy zł przy 320, które mieliśmy wydać za pozostawiony 

majątek w żaden sposób nam się nie bilansował, Szanowna Pani, tutaj jest właśnie 

rozbieżność, mam nadzieję, że wypracujemy stanowisko takie, które będzie nam, które 

będzie odpowiadało i jednej, i drugiej stronie, zgodnie z, zgodnie z ustaleniami, które 

poczyniliśmy na spotkaniu Radnych Komisji Budżetowej razem ze Starostą, ma nam, Powiat 

Średzki ma nam przekazać 850 tysięcy i pozostawić cały majątek, już który do Wyspy 

przynależy i miało to się odbyć w taki sposób, że Powiat uznaje, że jest to nasz gminny 

majątek pozostawiony na, pozostawiony przez, przez właściciela i to będzie na pewno też 

elementem porozumienia, które mam nadzieję, że za chwilę będziemy podejmować, a to, że 

Powiat w ogóle cokolwiek nam przekazał i to przekazał do dnia 30 czerwca jest związane, 

proszę Pani, z tym, że niestety jako Wójt, jako występujący w interesie Gminy było 

przekazane do Starosty i do Zarządu, że jeżeli nie dostaniemy tych pieniędzy chociażby w 

takich transzach, bo oczywiście otrzymałam ustną odpowiedź na pismo, które było, nie 

wiem, dwa czy trzy miesiące temu, że pieniędzy nie ma i nie będzie, rozdysponowane są 

pieniądze, w związku z tym pisemnie zwróciłam się z, można powiedzieć, małym ultimatum, 

że albo te pieniądze zostaną w tym roku zabezpieczone w 200 tysiącach, a w przyszłym 650 i 

wtedy nie zwrócimy się do Sądu o odwieszenie sprawy i to, to był ostateczny, ostateczny 

akcent tego i bardzo się cieszę, że to się w końcu stało, trochę szkoda, że tak późno, bo 

przecież mogły to już być dwa lata temu, zawsze stawaliśmy w tym samym miejscu przed, w 

momencie pieniędzy i teraz tak jeżeli chodzi o działalność gminnej komisji rozwiązywania 

problemów alkoholowych to wysoko sobie ją cenię, zarówno Panie, które pracują, a pracują 

od stycznia ubiegłego roku, bo niestety, co mam powiedzieć, poprzedni, poprzedni skład 

komisji rozwiązywania problemów alkoholowych niestety nie potrafił sprostać 

podstawowemu obowiązkowi jakim było napisanie programu profilaktyki, dopiero zespół 

powołany przeze mnie, nowy zespół, który pracuje od stycznia bodajże 2022 roku, dopiero 

tym zadaniom sprostał i wykonuje je wspaniale i może na tym poprzestanę, jeżeli chodzi o 

kampanie profilaktyczne przecież one są w Raporcie, to wszystko jest, może trzeba czytać, 

jeżeli, jeżeli śmieje się Pani z uchwał 96 roku no niestety te uchwały z 96 roku jeszcze są 

dotąd aktualne, dlatego są w tym wykazie, no muszą być, mówiła Pani, że, bo ktoś się spóźnił 

o jeden dzień ze złożeniem wniosku jakieś Stowarzyszenie i nie dostało pieniędzy, no niestety 

nie spełnili wniosku formalnego, jeden dzień, dwa dni, tydzień nie ma znaczenia, jeżeli 

wniosek nie wpływa w określonym terminie nie jest rozpatrywany i koniec, tak niestety 
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działa, taką, takie są zasady tak działa regulamin, co tu jeszcze, jeżeli chodzi o strategię 

rozwiązywania problemów społecznych jak gdyby koordynatorem tego jest OPS, który taką 

strategię już przygotowuje i też jeszcze wracając do działalności komisji rozwiązywania 

problemów alkoholowych, Gmina nie ogranicza działalności świetlic, takie są zdiagnozowane 

potrzeby i Panie, które pracują w tych świetlicach dają, dają z siebie wszystko co jest 

najlepsze, ale takie są potrzeby i tak to, tak to wygląda, jeżeli chodzi o zatrudnienie 

pracowników, które Pani tutaj tak cały czas forsuje, nie jest ich o czterech, czy pięciu więcej, 

mamy tą samą liczbę, może jeden faktycznie jest więcej, bo nowy etat związany z, tak proszę 

Pani tylko, że widzi Pani pracownicy, którzy są zatrudniani z robót publicznych przez Urząd 

Pracy, zatrudniani są do końca roku i my musimy ich co najmniej jeszcze na miesiąc 

zatrudnić, stąd ta zwiększona liczba pracowników i dlatego to tak wygląda, dziękuję  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo, Drodzy Państwo, ogłaszam teraz 10 minut przerwy i jedziemy dalej z 

Raportem 

 

10 – cio minutowa przerwa 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

były wypowiedzi dwóch Pań, mieszkańców naszej gminy a teraz Radni, Bardzo proszę Pani 

Jolanta Jóźwiak, proszę do mikrofonu znacznie bliżej ten mikrofon, żeby było dobrze słychać  

 

Radna Jolanta Jóźwiak 

Panie Przewodniczący, Państwo Radni, Pani Wójt, Szanowni Państwo, chciałabym zabrać głos 

w debacie nad Raportem o stanie Gminy Zaniemyśl, swoje spostrzeżenia chciałabym oprzeć 

tylko i wyłącznie na faktach, w oparciu o wydarzenia, które rzeczywiście miały miejsce, nie 

sposób bowiem nie odnieść się do części wystąpień jakie miały miejsce w tej sali w ubiegłym 

roku, wystąpień, w których nie opierano się na faktach, a które w mojej ocenie miały 

charakter ataku czysto politycznego, personalnego na Panią Wójt Justynę Dąbrowską, taki 

charakter miała choćby sprawa Posterunku Policji, gdzie podano nieprawdziwe wiadomości, 

że Gmina Zaniemyśl będzie opłacała ze swojego budżetu dwa etaty Policjantów, tym czasem 

nic takiego nie miało, nie ma i nie będzie miało miejsca, wszystkie etaty policjantów 

służących w naszym Posterunku opłacone są z budżetu Policji, poza tym w przywróceniu 

Posterunku jest ogromny, przywrócenie Posterunku jest ogromnym sukcesem oraz 

zdecydowanie poprawia bezpieczeństwo w Gminie, powracając do wypowiedzi osoby 

biorącej udział w debacie, czy osoba podająca te fałszywe informacje przeprosiła za 

wprowadzenie w błąd społeczeństwa, ja takiego sprostowania nie słyszałam, jest to o tyle 

bulwersujące, że autorem tych słów była osoba zajmująca kiedyś kierownicze stanowisko w 

Urzędzie Gminy Zaniemyśl, podobnie ma się sprawa z Dyrektorem przyniesionym w teczce, 

rozpętano niemalże histerię związaną ze sprawą stanowiska Dyrektora Przedszkola 

Samorządowego w Zaniemyślu, zarzucano Pani Wójt, że kandydatka na stanowisko 

Dyrektora została przyniesiona w teczce, że nie uwzględniono kandydatury proponowanej 

przez poprzednią Panią Dyrektor pomijając a niemalże uzurpując sobie kompetencje Pani 

Wójt oraz pomijając racjonalne, logiczne argumenty zakładając, że rację mają wyłącznie 



str. 45 

 

krytykujący, a przecież tak nie jest, tymczasem, po pierwsze, proponowana przez poprzednią 

Dyrektor Przedszkola kandydatka nie spełniała wymogów formalnych niezbędnych do 

objęcia funkcji Dyrektora, w związku z powyższym Kuratorium wskazało, że nie zaakceptuje 

takiej kandydatury, po drugie, okazało się, że była Pani Dyrektor Przedszkola 

Samorządowego w Zaniemyślu przyjmowała dzieci do Przedszkola z pominięciem procesu 

rekrutacyjnego, w Przedszkolu znalazły się dzieci, które nie spełniały kryteriów, aby się w nim 

znaleźć dzieci, których pobyt w Przedszkolu odbywał się poza systemem oświatowym, a co w 

momencie na przykład jakiegoś wypadku, kto pokryłby koszty odszkodowania czy zatem 

rozpętana histeria związana z kandydatką z teczki i próba wymuszenia na Pani Wójt 

powierzenia funkcji Dyrektora osobie wskazanej przez poprzednią Panią Dyrektor miała na 

celu ukrycie nieprawidłowości w procesie rekrutacji dzieci do Przedszkola Samorządowego, 

przecież staramy się za wszelką cenę sprawdzić, sprawić wrażenie i wmówić społeczeństwu, 

że oto Wójt na siłę forsuje swojego kandydata, tymczasem kandydatka Pani Wójt obecna 

Pani Dyrektor Przedszkola spełnia wszystkie niezbędne wymogi formalne czego dowodem 

jest zgoda Kuratorium Oświaty na powołanie jej na 5 letnią kadencję Dyrektora Przedszkola 

Samorządowego w Zaniemyślu, podobne absurdalne zarzuty dotyczyły jakoby chęci 

rozwiązania czy też likwidacji przez Panią Wójt Szkoły Podstawowej w Śnieciskach, 

tymczasem sprawa wyglądała następująco, do Pani Wójt zgłosiła się na początku roku 

szkolnego Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej w Śnieciskach informując, że ze względów 

technicznych, złego stanu stropów części budynku, a po jego przeglądzie techniczny budynek 

uzyskał warunkowe dopuszczenie do użytkowania, Pani Dyrektor poinformowała Panią Wójt, 

że zły stan techniczny części stropu był znany, znany jej oraz władzom Gminy co najmniej od 

czasu, w którym został przeprowadzony remont dachu na budynku Szkoły, wobec 

powyższego mając na uwadze fakt, że może dojść do konieczności zamknięcia budynku 

Szkoły  

 

Radna Alina Frąckowiak 

przepraszam Panie Przewodniczący czy to jest debata nad Raportem  

 

Radna Jolanta Jóźwiak 

ze względu na stan techniczny  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

tak to jest debata nad Raportem  

 

Radna Jolanta Jóźwiak 

ja dalej się odnoszę, jeśli do takiej sytuacji dojdzie to Szkoła więcej uczniowie i nauczyciele 

zostaną przeniesieni na czas remontu do budynku Szkoły w Łęknie, zatem Pani Wójt znalazła 

szybkie, racjonalne rozwiązanie problemu i poinformowała o tym społeczeństwo, 

jednocześnie natychmiast przystąpiono do opracowania projektu budowlanego na remont 

stropu, który już w newralgicznym punkcie został wykonany, dlaczego zatem przez tyle lat 

znając stan techniczny stropu sytuacja nie, sytuacji nie rozwiązano, a odpowiedzialnością za 

wieloletnie zaniedbania poprzednika obarczono obecną Panią Wójt, w ten oto sposób 

przeciwnicy chcą przyszykować sobie grunt pod wybory wcześniejszymi zaniedbaniami 
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obarczając obecną Panią Wójt, która stawia tę Gminę na nogi wyprowadzając szereg spraw i 

czyniąc liczne inwestycje, żeby po przejęciu władzy chwalić się sukcesami, które są i będą 

owocami ciężkiej pracy właśnie jej, Pani Wójt Justyny Dąbrowskiej, jej ogromnego 

poświęcenia i zaangażowania, pozostając przy Szkole w Śnieciskach doszło to tam do 

kuriozalnej sytuacji, kiedy to część toalet poprzednich, za poprzedników nie została 

podłączona do sieci kanalizacyjnej, kto i dlaczego podjął wtedy taką decyzję, oczywiście 

sprawa została już rozwiązana, toalety zostały podłączone w sposób właściwy do kanalizacji 

sanitarnej, sprawa rzekomej straty dla budżetu Gminy Zaniemyśl 150 tysięcy zł w związku z 

przetargiem na budowę ulicy Morelowej i Wiśniowej w Łęknie na skutek rzekomych błędów 

urzędniczych, jak wykazało późniejsze postępowania na forum Komisji Skarg Wniosków i 

Petycji oraz sesji Rady Gminy Zaniemyśl nic takiego nie miało miejsca, w tej sprawie nie 

zostało także złamane prawo zamówień publicznych, równie dobrze można stwierdzić, że na 

skutek podjętych działań przez część Rady Gminy Zaniemyśl przeciwną Pani Wójt, Gmina 

Zaniemyśl straciła około 450 tysięcy zł w przetargu na zagospodarowanie odpadów 

komunalnych na rok 2023, działanie tych Radnych choć zgodne z prawem spowodowało 

jednak, że Gmina Zaniemyśl musi zapłacić za odbiór i unieszkodliwienie odpadów w roku 

2023 około 450 tysięcy więcej aniżeli w sytuacji kiedy w roku ubiegłym udziały zostały zbyte, 

w tym miejscu chciałabym podziękować Pani Wójt za upór i konsekwencję, które 

doprowadziły do rozwiązania sprawy udziałów Gminy Zaniemyśl w Wielkopolskim Centrum 

Recyklingu w Jarocinie, jest to w mojej ocenie przykład na to w jaki sposób Pani Wójt Justyna 

Dąbrowska traktuje sprawy dobra Gminy i jej mieszkańców, nadto, że są to dla niej sprawy 

najważniejsze, można było przecież pozostawić sprawę w obecnym stanie co zapewne 

spowodowałoby zwiększenie kosztów zagospodarowanie odpadów komunalnych w 2024 

roku a rok 2024 to rok wyborczy i niech się może ktoś inny tym martwi  

 

Radny Tomasz Grabowski 

Panie Przewodniczący jeżeli merytorycznie traktujemy wszystkich to przejdźmy do Raportu, 

bo to jest list pochwalny  

 

Radna Jolanta Jóźwiak 

w tym miejscu chciałabym też podziękować koleżankom i kolegom Radnym, którzy dokonali 

refleksji i zagłosowali za uregulowaniem kwestii naszych udziałów w Wielkopolskim Centrum 

Recyklingu w Jarocinie, jednocześnie pragnę wyrazić żal, że zapewne na skutek decyzji 

politycznych, a kto wie czy czasem nie na zasadzie im gorzej dla Wójta, tym lepiej dla nas, 

Gmina Zaniemyśl straciła około 450 tysięcy zł, które mogliśmy przeznaczyć na inwestycje, 

choćby drogowe, pozostając przy działaniach i decyzjach Pani Wójt, które przyniosły 

wymierne korzyści finansowe chciałabym zwrócić uwagę na przetargi, pierwszy przykład to 

przetarg na budowę pomostu na jeziorze Raczyńskim w Zaniemyślu, przygotowany wcześniej 

projekt budowlany oraz kosztorys właściwie mocno zawężały ilość firm, które mogły pomost 

wykonać i tak w pierwszym przetargu ofertę złożył tylko jeden oferent na kwotę 1672800, 

czyli to znacznie powyżej kwoty jaką Gmina Zaniemyśl mogła na tą inwestycję przeznaczyć, 

co zrobiła Pani Wójt, otóż w porozumieniu z projektantem uzyskała od niego zgodę na 

możliwość zastosowania materiałów równoważnych w budowanym pomoście, w efekcie w 

drugim przetargu została złożona oferta na kwotę 600 tysięcy, zatem w budżecie Gminy 
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Zaniemyśl, na skutek działań urzędniczych Pani Wójt została zaoszczędzona kwota 

1072800,00, a inwestycja została wykonana, drugi przykład, przetarg na Punkt Selektywnej 

Zbiórki Odpadów Komunalnych, na który Gmina Zaniemyśl czeka od kilkunastu lat, w 

pierwszym przetargu oferta wpłynęła na kwotę 5076948 zł, czyli znowu znacznie powyżej 

kwoty jaką posiadamy jako Gmina na to zadanie, co robi Pani Wójt, w porozumieniu z 

projektantem modyfikuje program funkcjonalno-użytkowy w ten sposób, że w kolejnym 

przetargu pojawia się oferta na kwotę 3444000 zł, oferta ta która mieści się w puli środków 

jaką mamy na ten cel zabezpieczoną, gdyby nie te działania musielibyśmy jako Gmina 

dołożyć z własnego budżetu kwotę około 1576948, trzeci przykład, dach na Hali 

widowiskowej, sportowej, sprawa się ciągnęła od 6 lat, od 6 długich lat dach przeciekał, a 

jego kilku dziesięciokrotne próby naprawy nie przynosiły skutku, w międzyczasie wygasła 

gwarancja udzielona na roboty przez wykonawcę obiektu, a czas wygaśnięcia rękojmi zbliżał 

się szybkimi krokami, na skutek energicznych, zdecydowanych działań Pani Wójt 

prowadzonych po części jeszcze jako Przewodniczący, jako Przewodniczącej Rady Gminy 

Zaniemyśl sprawa cieknącego dachu została pomyślnie załatwiona 

 

Radna Kamila Kołacka 

jak się ma do Raportu 

 

Radna Jolanta Jóźwiak 

doprowadzono do tego, że wykonawca Hali, przepraszam, jako Przewodniczącej sprawa 

cieknącego dachu została pomyślnie załatwiona, doprowadzono do tego 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

nie przeszkadzamy Pani 

 

Radna Jolanta Jóźwiak 

mam prawo się jako Radna wypowiedzieć, doprowadzono do tego, że wykonawca Hali 

widowiskowo-sportowej na koszt, na własny koszt dokonał kompleksowej naprawy dachu na 

kwotę kilkuset tysięcy złotych, gdyby te działanie nie zostały podjęte kwota ta niewątpliwie 

obciążyłaby budżet naszej Gminy, w tym miejscu należy zadać pytanie, dlaczego nie zrobiono 

tego wcześniej, dlaczego poprzedni włodarz w Gminie dopuścił się wygaśnięcia terminu 

gwarancji nie przeprowadzając remontu kapitalnego dachu, dlaczego dopuszczono do tego, 

że naciągnięte wodą kasetony spadały na nogi dzieci w Szkole, co zagrażało ich zdrowiu i 

życiu, w tej sprawie Szanowni Koledzy Radni, aż prosiło się o powołanie specjalnej Komisji 

Rady Gminy Zaniemyśl w celu zbadania inwestycji budowy Hali widowiskowo-sportowej, 

dlaczego wtedy nie interweniowaliście, wtedy kiedy było zagrożone zdrowie dzieci, jasnym 

jest, że tam gdzie coś budujemy, gdzie mamy do czynienia z procesami technologii możliwe 

są błędy, błędy, na które my jako Gmina, Inwestor nie mamy wpływu, ponawiam jednak 

pytanie, co stało na przeszkodzie, że tej sprawy nie załatwiono przez 6 długich lat i że 

dopiero Wójt Justyna Dąbrowska musiała sprawę załatwić, za co zresztą też była niesłusznie 

krytykowana i atakowana tak jakby ktoś chciał odwrócić uwagę od zaniedbań w tym zakresie 

poprzednika, zupełnie kuriozalnym był też atak na Panią Wójt to, za to że wdrożyła w 

systemie zamówień publicznych platformę zakupową, rozwiązanie ponoć koszmarnie drogie, 
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tymczasem miesięczny koszt obsługi platformy zakupowej to kwota około 200 zł netto, a 

zyski dla budżetu Gminy wymierne, choćby na przykładzie przeglądów technicznych przed 

platformą to kwota około 450 zł za sztukę po wprowadzeniu platformy około 80 zł za sztukę, 

należy dodać, że dzisiaj, dzisiaj elektroniczna platforma zakupowa to właściwie standard w 

Urzędach Gminy pozwalający zaoszczędzić znaczne środki finansowe w budżecie Gminy, w 

sprawie Dworku na Wyspie Edwarda wypowiem się krótko, Powiat Średzki zaproponował 

Gminie Zaniemyśl kwotę 400 tysięcy zł tytułem zadośćuczynienia za dokonaną stratę w 

obiekcie Dworku jednocześnie Powiat Średzki wycenił zobowiązania za pozostawione mienie 

na kwotę 320 tysięcy zł zatem po spełnieniu tych warunków Gmina Zaniemyśl otrzymałaby 

kwotę tylko 80 tysięcy zł tytułem zadośćuczynienia za wyrządzone szkody, podczas gdy 

szkodę wyceniono na około milion złotych na takie załatwienie tej sprawy nie mogło być 

oczywiście zgody Pani Wójt, to są, Szanowni Państwo, przykłady na to jak Pani Wójt dba o 

budżet naszej Gminy, o nasze wspólne środki, o pieniądze naszych mieszkańców, Pani Wójt 

działa elastycznie, nieszablonowo potrafi zaoszczędzić dla naszego budżetu grube miliony i 

rozwiązywać problemy, które nawarstwiały się latami, sprawa oszczędności w jednostkach 

zewnętrznych, w Zakładzie Gospodarki Komunalnej, która jest spółką w 100% należącą do 

Gminy Zaniemyśl, Pani Wójt postawiła przed Panem Prezesem jasne zadanie, spółka ma w 

możliwie największym stopniu działać na zasadach rynkowych, ważnym jest bowiem, że 

część działalności spółki jest specyficzna, choćby ze względu na obsługę Gminy w zakresie 

gospodarki wodno-ściekowej, bezpośrednio po objęciu funkcji Wójta przez Panią Justynę 

Dąbrowską ujawnił się duży problem z oczyszczalnią ścieków w Łęknie, sytuacja wyglądała na 

to, że właściwie należałoby z dnia na dzień zaprzestać przyjmowania ścieków dowożonych, w 

innym przypadku groziło to trwałym i nieodwracalnym uszkodzeniem oczyszczalni, Pani Wójt 

potrafiła z dnia na dzień rozwiązać problem uzyskując możliwość dowozu ścieków do 

oczyszczalni w Środzie, w Śremie, dzięki temu nie ma obecnie problemu z wywozem szamb, 

nie trzeba zapisywać się na terminy, a odbiór nieczystości następuje na bieżąco, oczywiście 

wszystkie te zadania nie byłyby możliwe bez dobrej współpracy z Gminami sąsiednimi, zadaje 

to kłam twierdzeniom, że takiej współpracy nie ma, w Zakładzie Gospodarki Komunalnej 

wprowadzono także szereg działań, które miały na celu ograniczenie kosztów 

funkcjonowania spółki, dokonano chociażby zmian sposobu obsługi Hali widowiskowo-

sportowej poprzez przesunięcie działu finansowego do budynku Hali, co umożliwiło redukcję 

część etatu, etatów, które jako element wynagradzania zawierały na przykład tak zwaną 

kilometrówkę, zlikwidowano również etat, na którym pracownik miał realne obciążenie 

czasem pracy w wymiarze około 40 minut dziennie, a pobierał sowite wynagrodzenie, 

zlikwidowano patologiczne praktyki polegające na nieustannych remontach maszyn 

należących do spółki, remontów które koszty niejednokrotnie przekraczały wartość nowej 

maszyny, w spółce wdrażany jest system pozyskiwania energii elektrycznej ze źródeł 

odnawialnych, pierwsza taka instalacja powstała na oczyszczalni ścieków w Łęknie, Szanowni 

Państwo, to tylko wybrane działania Pani Wójt Justyny Dąbrowskiej na rzecz Gminy i jej 

mieszkańców, działania które jak wskazano przynosiły wymierne ekonomiczne efekty, w tym 

miejscu należy zaznaczyć, że Pani Wójt swoją funkcję sprawuje od dwóch lat, że pełni ją bez 

pomocy zastępcy, co daje też wymierne korzyści finansowe sięgające kilkuset tysięcy zł, że 

Pani Sekretarz pracuje też na etacie Kierownika Spraw Obywatelskich, że wszystkie środki 

zewnętrzne pozyskane dzięki opracowywaniu projektów przez pracowników Urzędu przy 
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wielokrotnym osobistym współudziale Pani Wójt, że Pani Wójt za swoją pracę pobiera 

najniższe wynagrodzenie spośród wszystkich Wójtów Powiatu Średzkiego, że jest to najniższe 

wynagrodzenie przewidziane ustawą, i że o to najniższe wynagrodzenie Pani Wójt 

wnioskowała osobiście, Szanowni Państwo, Mieszkańcy Gminy Zaniemyśl, przedstawiłam w 

swoim wystąpieniu tylko niektóre elementy działalności Pani Wójt Justyny Dąbrowskiej, 

działalności którą oceniam jednoznacznie pozytywnie będąc pod wrażeniem tego czego 

dokonała w tak krótkim dwuletnim okresie swojej działalności, w czasie bardzo trudnym dla 

finansów Gminy, w czasie pandemii, wojny na Ukrainie, szalejącej inflacji i znaczącego 

spadku dochodów Gminy płynących z podatków PIT i CIT, Szanowni Państwo, oceniajmy po 

czynach, faktach, po tym co i jak zostało zrobione, a nie po tym co ktoś mówi, po 

politycznych atakach, insynuacjach i kłamstwach, również tych, którzy wcześniej nie dali 

sobie z szeregiem spraw rady, patrzymy na fakty i myślmy samodzielnie, bądźmy obiektywni, 

rzetelni w ocenie czego Państwu i sobie życzę, a teraz jeszcze w paru słowach odniosę się 

jako uzupełnienie do tej mojej wypowiedzi, moim zdaniem Raport oceniam pozytywnie, jest 

bardzo dużo informacji w niej zawartych dla mieszkańców, tym bardziej, że jest to coś 

nowego, pamiętam słowa wypowiedziane byłej Pani Sekretarz, już obecnie która nie 

urzęduje w naszym tym, że weszło to coś nowego, że uczymy się, że bierzemy wzór od tego, 

myślę, że z każdym rokiem ten Raport będzie bardziej wyczerpujący, cenne są wszystkie 

wskazówki, które mieszkańcy czy Radni, czy ktokolwiek wniesie do tego, na pewno będą 

zauważone i uwzględnione ale nie przekreślajmy, że wszystko zostało źle zrobione, po prostu 

doceniam pracę Pani Wójt, Pani Mecenas, pracowników komórek organizacyjnych, 

kierowników, normalnych pracowników, nas Radnych, którzy podejmowaliśmy decyzje i 

współdziałaliśmy z Panią Wójt, także Sołtysów i bardzo dziękuję za wypowiedź  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo i teraz proszę Radny Tomasz Grabowski  

 

Radny Tomasz Grabowski 

bardzo dziękuję, Panie Przewodniczący, Szanowni Koleżeństwo Radni, Pani Wójt, zebrani 

Mieszkańcy tutaj i przed kamerami, ciśnie mi się jedno takie fajne stwierdzenie 'Bareja 

wiecznie żywy', chciałoby się zaśpiewać 'łubu dubu' i tak dalej, tak dalej, ale nie po to się 

spotkaliśmy, przeczytałem, taki jestem typ, że czytam wszystkie Raporty, czytam wszystkie 

umowy, jest to nie popularne, nie wszyscy się zapoznają, natomiast ja przejrzałem, Raport 

jest przygotowany za 2002 rok, dotyczy działalności Wójta Gminy Zaniemyśl, dla mnie bardzo 

mało szczegółowy, wypunktowałem kilka rzeczy zaledwie tylko, które rzuciły mi się w oczy i 

pozwolicie Państwo, że powiem po kolei, w organizacji Urzędu Gminy mamy punkt piąty, 

nawiązano współpracę z podmiotem odpowiedzialnym za audyt wewnętrzny i kontrolę 

wewnętrzną do czerwca 2021 nie były prowadzone, nie mamy informacji, ani z kim została 

podpisana umowa, ani kiedy została podpisana umowa, jakie są wyniki tego audytu, myślę, 

że jest to ważne, chociażby pod kątem tego, że są w tej chwili też jakby skargi na urzędników, 

chociażby nie dotrzymujących procedury odpowiedzi, punkt szósty, zainicjowano wdrożenie 

systemu zarządzania bezpieczeństwem informacją, co to znaczy zainicjowano i na jakim 

etapie te prace są, tutaj też żadnej informacji bliższej nie ma, stworzone Biuro Obsługi 

Klientów na parterze, usprawniono dostęp, biuro faktycznie ładne, wyremontowane, 
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natomiast ja bardziej w drugą stronę słyszę, że to biuro tak naprawdę nie spełnia swoich 

wymogów ponieważ, po pierwsze, jest w tej chwili cały czas jeszcze wejście po schodach, to 

jest jakby jedna rzecz, jest informacja, że zmieniono organizację biura i wyposażenie, na 

przykład odpowiedniej wysokości lady, słuchajcie, Państwo, nie wiem kto ostatnio był, 

natomiast jako stojący facet mam ladę na wysokości klatki piersiowej, tak, nie wyobrażam 

sobie, że przyszedł ktoś kto jest na wózku albo został wzniesiony na wózku, bo tak się zdarza 

i będzie, nie wiem, wyciągał rękę i kładł cośkolwiek na górze, na górze, na ladzie, to jest jakby 

jedna rzecz, z takiego też własnego doświadczenia bywam w Urzędzie i w związku z tym, że 

pełnię funkcję Radnego i też załatwiam różne sprawy w Urzędzie, ta sala, która w tej chwili 

jest przy BOK-u nie spełnia żadnych podstawowych wymogów RODO, urzędnicy siadają przy 

stoliku, tak, stoją petenci i rozmawiają na tematy działek, spadków, tematy tak naprawdę, 

które nie powinny wyjść poza zamknięty pokój, to jest jakby jedna rzecz, druga rzecz jest 

taka, oczywiście biuro jest zasadne, moim zdaniem oczywiście pod kątem przyjmowania 

dokumentów, natomiast jeżeli jakiekolwiek dokumenty klienci chcą, czy potrzebują uzyskać 

to zdarza się, że urzędnicy biegają po piętrach, po kolejne segregatory, żeby wyjaśnić z 

klientem sprawę, i żeby ją do końca załatwić, następne, następne takie moje spostrzeżenie, 

mamy informacje to już zostało też podniesione wcześniej, o podmiotach gospodarczych, 

cytuję dokładnie, na przestrzeni lat zaobserwowano wzrost liczby nie rolniczych 

przedmiotów, podmiotów gospodarczych i w 2022 roku było to 506 podmiotów, nie mam 

odniesienia ile było wcześniej, w 2021, 2020, nie mam informacji i ci przedsiębiorcy przynieśli 

pieniędzy dla Gminy, ile jest z podatku CIT, ile jest podatku od nieruchomości, i ile jest od 

środków transportu, taka informacja byłaby pożądana żebyśmy wiedzieli czy przyrost tej 

liczby działalności wpływa też na przyrost budżetu Gminy, następny punkt, najważniejsze 

wydatki inwestycyjne, tak jak też wcześniej było powiedziane wszystkie są najważniejsze, bo 

każdy tak naprawdę myśli też o swoim kawałku terenu, czyli jeżeli ktoś mieszka na ulicy 

Sosnowej to myśli o Sosnowej, my myślimy też o całej Gminie, mamy wypunktowanych tak 

naprawdę 19 takich kluczowych inwestycji, z czego wyliczyłem, że pięć zostało zrealizowane, 

słuchajcie Państwo to jest 24% i przypomnę taką sytuację, bo też mówi się o tym, że zostały 

poczynione oszczędności w sytuacji Morelowej i Wiśniowej, została zrealizowana oczywiście 

w całości, ale dopiero za drugim przetargiem, Gmina straciła dodatkowe 7000 zł, to nie dużo, 

nie mało, ale dodatkowe 7000, gdzieś tam musieliśmy dołożyć, utwardzenie dróg, Jaszkowo, 

Śnieciska, Luboniec, nie wiem, nie policzyłem, nie przygotowałem się ile tych dróg łącznie 

gminnych mamy, jakie są długości, ale słuchajcie utwardziliśmy dokładnie 390 metrów przez 

cały 22 rok, mieszkańcy, którzy mieszkają przy takiej drogach wiedzą jak one wyglądają, 

wiedzą, że to jest dla nich też duży kłopot, instalacja gazowa budynek Poznańska 28, dobrze, 

że ruszyliśmy ten temat, natomiast ten temat wałkujemy już od iluś lat, dosyć długo ten 

budynek stał pusty, zaniedbany, gdyby to było zrobione też wcześniej, ja już nie mówię, że za 

tej władzy, tylko nawet wcześniej zrobione, to tam by już mieszkali ludzie i on by przynosił 

tak naprawdę korzyści dla tych mieszkańców, dobra, rewitalizacja Placu Berwińskiego, 

mieliśmy ostatnio spotkanie, koncepcja została przedstawiona i koncepcja według, nie wiem, 

czy Pani Wójt czy Pani Projektant spotkała się z ogromnym zainteresowaniem, ale wręcz 

negatywnym, słuchajcie Państwo, nie wiem kto z Państwa był tutaj na tych konsultacjach, na 

tych rozmowach, ja słyszałem same sprzeciwy, więc też warto podnieść ten temat i rozważyć 

zmiany, o Ogrodowej było mówione, mamy faktycznie wypracowane już tej chwili jakieś 
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pomysły jak to rozwiązać i będziemy to też jako Komisja przedstawiali Państwu, mamy 

informację, że w 22 roku Gmina wprowadziła, gmina w osobie Pani Wójt, prowadziła 

mediacje z Powiatem Średzkim i ze spółkami powiatowymi w sprawie odszkodowania za 

zniszczenie Domku Szwajcarskiego, temat też się ciągnie, Dworek coraz bardziej niszczeje, 

informacje są tylko, że są prowadzone mediacje, wycofaliśmy się ze sprawy sądowej, 

zawiesiliśmy tak naprawdę to postępowanie, nie mamy żadnego, zawiesiliśmy, zawiesiliśmy, 

no to zawiesiliśmy takie postępowanie, na dzień dzisiejszy nie wiemy na jakim etapie to 

wszystko jest, żadnych pieniędzy nie pozyskaliśmy, a domek niszczeje, co do miejscowych 

planów też już padła informacja, słuchajcie Państwo, mamy w tej chwili zaledwie 4% terenu 

Gminy objętym miejscowym planem, to jest praktycznie tyle co nic, myślimy o tym, żeby się 

Gmina, że Gmina powinna się rozwijać, że Gmina tak naprawdę powinna dodatkowe 

inwestycje poczynić, natomiast jeżeli nie będziemy miejscowych planów mieli to żaden 

porządny inwestor, żaden, tak naprawdę, przedsiębiorca nie będzie się starał, zresztą 

przykłady już mamy w tej chwili w Jeziorach, o to żeby tutaj u nas zostawiać pieniądze i tak 

na koniec ja wiem, że Raport jest też takim listem pochwalnym, co zresztą przed chwilą było 

słychać, jest takie powiedzenie, jak nas nie chwalą to chwalmy się sami, natomiast uważam, 

że to co koleżanka zaznaczyła, jednak czyny będą świadczyły o tym i efekty tych prac, które 

podjęliśmy wcześniej, bardzo dziękuję  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo, bardzo proszę Pani Wójt  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

ja chciałabym się tylko odnieść do kilku kwestii, nie wiem na którego z pracowników są skargi 

na niedotrzymanie terminów, bo póki co żadna taka skarga nie wpłynęła, więc chyba 

troszeczkę jest mówienie, przesadą mówienie, o tym że są skargi na pracowników, którzy nie 

dotrzymali terminu, skoro takowe nie wpływają, jeżeli chodzi o ladę, to jakby Pan zauważył 

to lada jest dwudzielna, jest wysoka taka, żeby petent mógł sobie spokojnie usiąść i przede 

wszystkim nie widział tego co się dzieje z drugiej strony w komputerze pracownika, ale z 

boku jest niska lada specjalnie dla osób niepełnosprawnych i teraz tak sala obok, która jest 

przygotowana, ona była przygotowana troszeczkę w późniejszym terminie, to jest sala 

właśnie do takiego intymnego spotkania z petentem, z mieszkańcem, tam jest, tam jest 

wstawiony komputer do, którego każdy z pracowników może się zalogować i w swoich 

dokumentach, które ma na komputerze może z nich korzystać, więc jest to spełnienie 

właśnie tego, tego tej przesłanki RODO, jeżeli pracownicy są, pracownicy są poinformowani o 

tym, że w zwykłych prostych sprawach mogą sobie rozmawiać przy stoliku, ale tam gdzie są 

dane newralgiczne mają przychodzić do, do tego pomieszczenia, jeżeli tak nie robią to na 

pewno będzie z nimi rozmowa, bo po to było to robione, przenoszone, zabudowywane 

drzwi, żeby właśnie ten wymóg dotrzymać, utwardzenie, tak jak powiedziałam na początku, 

utwardzenie dróg, chciałabym, żeby tych dróg było utwardzanych więcej, niestety finanse są 

takie jakie są, w budżecie mamy zaplanowane tyle, ile mamy zaplanowane, po tegorocznych 

utwardzeniach, które robimy wiemy, że profilowanie dróg tak naprawdę pomaga na miesiąc, 

półtora i że może czasem lepiej zrobić, utwardzić za te pieniądze jakiś odcinek czy dwie, czy 

trzy ulice niż po prostu profilować, profilować tylko w tym momencie gdzie jest to 
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niezbędne, tak jak na przykład było to na ulicy Ogrodowej, gdzie tutaj na narożniku mieliśmy, 

mieliśmy po prostu kolejne jezioro i teraz zostało, zostało to tak naprawione, że na pewno 

będzie nam długo służyło, ulica Poznańska 28, faktycznie mam nadzieję, że w tym roku 

przynajmniej jedno mieszkanie zostanie oddane do użytku, trwają rozeznanie cenowe jeżeli 

chodzi o podłączenie tutaj i wykonanie instalacji gazowej i mam nadzieję, że do końca roku 

jeden obiekt zostanie wynajęty, zresztą do tego dążymy, jeżeli chodzi o Plac Berwińskiego, 

jednym się podoba, drugim się nie podoba, wiadomo, że jest na debaty nie przychodzą 

osoby, którym się coś podoba, tylko to są osoby, które zawsze mają coś przeciwko, czy 

mówią, czy chcą zaakcentować swoją, swoje zdanie, osoby którym się podoba po prostu 

siedzą cicho i są zadowolone, że to zostało zrobione, jeżeli chodzi faktycznie o tą debatę w 

sprawie Placu Berwińskiego były w większości osoby, którym się ten Plac nie podobał, czy 

miały do niego jakieś wątpliwości, ale na stronie facebook-owej Gminy Zaniemyśl jeżeli 

popatrzymy na nią jest 124 polubienia do tego jeszcze w komentarzach są polubienia, są też 

negatywy, tak, że ja wiem z gustami się nie dyskutuje, była to wizja, wizja Pani Architekt, 

myślę, że no, myślę, mam nadzieję, że jeszcze o niej porozmawiamy, zresztą już 

rozmawiałyśmy i przynajmniej część tych uwag, które Państwo wnosiliście zostanie 

uwzględnione  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo, teraz proszę Radny Marek Stroiwąs  

 

Radny Marek Stroiwąs 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Pani Wójt, zebrani goście, podsumowując miniony 

2022 roku musimy zwrócić uwagę na jeden kluczowy fakt, otóż w sytuacji gdy zmagaliśmy się 

z negatywnymi skutkami, praktycznie na każdym kroku, naszego życia, epidemii COVID-owej, 

dnia 24 lutego 2022 roku znaleźliśmy się w nowej rzeczywistości, Ukraina nasz wschodni 

sąsiad w wyniku najazdu wojsk Federacji Rosyjskiej znalazł się w stanie otwartej wojny, 

jednym z jej skutków była olbrzymia fala uchodźców wojennych, która dotarła do Polski zza 

ukraińskiej granicy, wszyscy pamiętamy, że liczni uchodźcy wojenni z Ukrainy dotarli także do 

naszej Gminy, jednym zdaniem możemy podsumowując, że Wójt Gminy i społeczeństwo 

Gminy, wszyscy zdaliśmy egzamin z ludzkiej przyzwoitości, stan wojny oraz skutki epidemii 

odcisnęły się na naszej rzeczywistości, niepewność sytuacji ekonomicznej, wysoka inflacja 

wymagały w zarządzaniu Gminy dużej elastyczności w działaniu i decyzjach Wójta Gminy, 

stąd między innymi konieczność korekty budżetu, odsyłając do Raportu o stanie Gminy, gdzie 

opisane są poszczególne konkretne działania możemy stwierdzić, że udało się Wójtowi 

Gminy mimo obiektywnych przeszkód utrzymać tempo szybkiego rozwoju naszej 

społeczności gminnej, prognozując rozwój samorządu gminnego należy zauważyć, że coraz 

większe ilości środków finansowych trafiają bezpośrednio do obywateli, jest to wynik polityki 

podatkowej oraz świadczeń pieniężnych trafiających do obywateli, efekty tego widzimy 

obserwując coraz ładniejsze, nowocześniejsze nasze domy, rolą samorządu jest prowadzenie 

inwestycji infrastrukturalnych, aby zapewnić mieszkańcom dostęp do udogodnień 

cywilizacyjnych, drugim zadaniem jest tworzenie warunków do możliwości aktywnego życia 

zarówno sportowego jak i kulturalnego, w moim przekonaniu udaje się osiągnąć obydwa te 

cele, oczywiście możemy dyskutować o szczegółach, ale chyba wszyscy się zgodzimy , że 
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żyjemy w coraz piękniejszej rzeczywistości, że nasza Gmina jest atrakcyjnym miejscem do 

życia, o czym świadczą coraz to nowe budujące się domy, możemy też być dumni, bo fakt ten 

osiągnęliśmy dobrymi działaniami Wójta Gminy i naszym własnym wysiłkiem, dziękuję 

bardzo  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo, czy jeszcze ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos, bardzo proszę Pani 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz  

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz 

dziękuję, ja krótko i pozwolę sobie odnieść się do wcześniejszych wypowiedzi, mam nadzieję, 

że prawo riposty przysługuje nie tylko Pani Wójt, ja przede wszystkim chciałam podziękować 

dwom Paniom z grona mieszkańców, spoza grona Rady, które pofatygowały się, spełniły 

warunki formalne i zgłosiły się do debaty, dziękuję, że pochyliły się nad tym Raportem i w 

swoich komentarzach wskazały nam co jest ważne dla mieszkańców, że nie jest tak jak było 

powiedziane podczas prezentacji Raportu, że mieszkańcy oceniają Wójta przede wszystkim, 

o ile nie wyłącznie, przez pryzmat tych wydatków czy przedsięwziąć majątkowych ale, że też 

mają dla mieszkańców tak znaczenie takie rzeczy jak transparentność działań, skuteczność 

działania i organu, Urzędu, no i praworządność, że tak mi głupio, bo na poprzedniej sesji 

przywoływałam Konstytucję, teraz praworządność, mam wrażenie, że my do jakiegoś 

abecadła musimy wracać, no ale tak to wybrzmiało, tak, że bardzo dziękuję za to inne 

spojrzenie, mówię inne ponieważ ja już sama za bardzo nie chcę komentować tego Raportu 

ponieważ mam wrażenie, że moje spojrzenie jest prostu zmącone przez te uchwały, które 

podejmujemy, patrzę na to przez, przez pryzmat budżetu, zresztą tak samo to było 

zaprezentowane przez Panią Wójt, że właściwie wszystko było z perspektywy budżetu 

oceniane, więc bardzo dziękuję, Joli dziękuję za suplement do Raportu, że powiedziała nam 

wiele rzeczy, których w tym Raporcie nie było, no i mam nadzieję, że mieszkańcy będą dalej 

brać udział w debacie pomimo tutaj pewnych przeszkód, które się stawia, bo ustawodawca 

wcale w ten sposób nie skonstruował debaty, że każdy może się wypowiedzieć tylko raz, to 

jest zasady Pan Przewodniczący jakieś zrobił, taki mix trochę tego co jest w artykule 28aa 

ustawy i trochę w naszym Statucie, ale nawet w Statucie jest o tym, że Przewodniczący 

udziela głosu, ale niekoniecznie tylko raz tak, że mam nadzieję, że jeszcze ktoś się odważy, 

chociaż faktycznie no przekaz jest taki, że nie koniecznie chcą nas mieszkańców słuchać, 

dziękuję  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo, proszę jeszcze Radna Jolanta Jóźwiak  

 

Radna Jolanta Jóźwiak 

Panie Przewodniczący, Państwo Radni, Pani Wójt, jeszcze w uzupełnieniu do mojej 

wypowiedzi, odczytanego pisma, chciałam się tutaj jeszcze odnieść do wypowiedzi Radnego 

Pana Tomasza Grabowskiego, podkreślił, że inwestycja drogi była tylko na 390 m, położenia, 

natomiast ja bym chciała bardzo wypromować tutaj kwotę na jaką żeśmy poczynili 

inwestycje, czyli z tego co Pani Wójt przedstawiała była to kwota 18 milionów w 83,3% 
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sfinansowana nie z naszego budżetu tylko z pozyskanych środków, jest to wielkie, jest to 

wielkie, wielki sukces, wielkie po prostu, no można powiedzieć uznanie dla pracowników, 

którzy wystąpili o pozyskanie tych środków, że nie było tam wadliwych jakiś usterek, że 

zostały te, te wnioski nie odrzucone tylko przyznane, że tylko z budżetu Gminy ponieśliśmy 3 

miliony, które może dzisiaj wskazują też na ten deficyt budżetowy, ale chyba nie żałujemy 

tych inwestycji, które zostały na taką kwotę poczynione i życzyłabym, żeby w następnych 

latach te inwestycje sięgały jeszcze wyższych parametrów, i żeby mogły być zrealizowane, 

jest to wielki sukces, niech wszyscy Państwo mieszkańcy naszej Gminy wiedzą co tu się 

zadziało, to jest krótki okres czasu dla Pani Wójt jako włodarza tej Gminy, naprawdę to jest 

sukces można powiedzieć, dziękuję bardzo  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo i ad vocem Tomasz Grabowski  

 

Radny Tomasz Grabowski 

bardzo dziękuję, Pani Radna to 390 m to chodziło tylko i wyłącznie o utwardzenie dróg 

gminnych, nie chodziło o całe inwestycje, nie mówimy o wartościach tylko mówimy, że tych 

dróg gminnych mamy trochę więcej, tak, a tylko 390, to były cztery inwestycje te 390 m, a 

wiemy gdzie mieszkańcy mieszkają, wiemy jakie mają trudności z dojazdem, to tylko o to 

chodziło  

 

Radna Jolanta Jóźwiak 

Panie Radny, ale chodzi mi o to, że wszystkich inwestycji nie możemy prowadzić na raz, nie 

da się tak, nie da się, jak zajmiemy i podejmiemy taką ważną inwestycje dla Gminy to 

wiadomo, że inne inwestycje mniejsze, które nie są, moim zdaniem, nie są nieważne, to są 

tak samo ważne, ale wybiera się to co bardzo wartościowe, co konieczne i co trzeba teraz i 

już  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dobrze, teraz ja jeszcze chciałem, chwileczkę, bo tak proszę Pani Wójt  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

zapomnieliśmy dodać ulicy Pogodnej ale ona była zrobiona z recyklingu, z płyt, które 

pozyskaliśmy po rozbiórce ulicy Morelowej i Wiśniowej, jeszcze w tym roku została z tych 

płyt dokończona, jeszcze do końca Pogodna i kawałek ulicy Makowej i Bratkowej  

 

Radna Kamila Kołacka 

W 2023 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

te odcinki dróg, tak, te odcinki dróg, które są czasem utwardzone to po prostu są z funduszu 

sołeckiego utwardzone i na tyle starcza fundusz, 120 m czy 150 i więcej się nie da, w tym 

roku więcej, dobrze Drodzy Państwo, nie ma więcej głosów w dyskusji, nie widzę, ja jeszcze 

chciałem tu do Pani Radnej Małgorzaty Fertała się odnieść, bo zostałem wywołany też w 
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trakcie debaty na temat tych protokołów z sesji, mówiła Pani, że pół roku, potem człowiek 

zapomina co było na sesji i tak dalej, mamy nagrania z sesji, wszystkie są dostępne w 

Internecie, można sobie włączyć, odtworzyć, jest ta przewaga, że można tego słuchać, nawet 

nie trzeba oglądać, więc jakby co to zawsze można zajrzeć do archiwum, powiedziałem, że 

protokoły z sesji będą jak będą gotowe przedstawimy, a na tą chwilę można w każdej chwili 

sobie zajrzeć do Internetu i obejrzeć  

 

3) głosowanie uchwały 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Drodzy Państwo, przejdziemy teraz do, w takim razie do punktu, podpunktu trzeciego, 

głosowanie uchwały i przedstawię teraz Państwu projekt uchwały, projekt uchwały w 

sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Zaniemyśl wotum zaufania, na podstawie przepisów 

ustawy o samorządzie gminnym Rada Gminy Zaniemyśl uchwala co następuje, paragraf 

pierwszy, Rada Gminy Zaniemyśl po rozpatrzeniu i zakończeniu debaty nad Raportem o 

stanie Gminy Zaniemyśl za rok 2022 udziela Wójtowi Gminy Zaniemyśl wotum zaufania, 

paragraf 2, uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i uzasadnienie w sprawie udzielenia 

Wójtowi Gminy Zaniemyśl wotum zaufania, na podstawie przepisów o samorządzie gminnym 

do wyłącznej właściwości rady gminy należy rozpatrywanie Raportu o stanie Gminy oraz 

podejmowanie uchwały w sprawie udzielenia lub nieudzielenia wotum zaufania z tego 

tytułu, szczegółowe uregulowanie dotyczące procedury udzielenia wójtowi wotum zaufania 

ustawodawca zawarł w artykule 28aa wskazanej ustawy, zgodnie z brzmieniem tego 

przepisu, punkt pierwszy, wójt co roku do 31 maja przedstawia Radzie Gminy Raport o stanie 

Gminy, punkt drugi, Raport obejmuje podsumowanie działalności wójta w roku poprzednim, 

w szczególności realizację polityk, programów i strategii, uchwał rady gminy i budżetu 

obywatelskiego, punkt trzeci, rada gminy może określić w drodze uchwały szczegółowe 

wymogi dotyczące raportu, punkt czwarty, rada gminy rozpatruje raport, o którym mowa w 

ustępie pierwszym podczas sesji, na której podejmowana jest uchwała rady gminy w sprawie 

udzielenia lub nieudzielenia absolutorium wójtowi, raport rozpatrywany jest w pierwszej 

kolejności, nad przedstawionym raportem o stanie gminy przeprowadza się debatę, po 

zakończeniu debaty nad raportem o stanie gminy rada gminy przeprowadza głosowanie nad 

udzieleniem wójtowi wotum zaufania, Wójt Gminy Zaniemyśl przedłożyła Radzie Gminy 

Zaniemyśl Raport o stanie Gminy za 2022 rok do 31 maja 2023 roku, czy są pytania do 

przedstawionego projektu, nie widzę, czy ktoś z państwa Radnych nie zapoznał się z 

przedstawionym projektem uchwały, nie widzę w takim razie poproszę o podłączenie 

głosowania, Radna Katarzyna wyszła i teraz nie mamy wyniku  

 

Głosowano w sprawie: 

udzielenia Wójtowi Gminy Zaniemyśl wotum zaufania 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 
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Bartosz Biskup, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Paweł Kurpik, Marek Stroiwąs, Ewa 

Wiatr-Gawlak 

PRZECIW (2) 

Kamila Kołacka, Michał Maliński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Alina Frąckowiak, Tomasz Grabowski, Zbigniew Łyszczarz, Michał Marciniak, Ewaryst 

Pankowski 

NIEOBECNI (2) 

Katarzyna Gomułkiewicz, Bartłomiej Mieloch 

 

stwierdzam, że Rada Gminy Zaniemyśl nie udzieliła Wójtowi Gminy Zaniemyśl wotum 

zaufania, bezwzględna większość składu Rady, czyli ośmiu  

 

Uchwała nr LVII/426/2023 stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

bardzo proszę Pani Wójt 

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

chciałam bardzo podziękować Radnym, którzy jednak głosowali, tak, znaczy nie 

spodziewałam się innego wyniku patrząc już po głosowaniach Państwa, więc nie jest to dla 

mnie, nie jest to dla mnie jakimś zaskoczeniem, myślę, że wybory, mamy już oddech 

wyborów na karku, ale dziękuję za konstruktywną, konstruktywne rozmowy i myślę, że one 

też dużo wniosą i do mojej pracy, i do pracy Urzędu Gminy  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję, przejdziemy teraz w naszych uchwałach do podpunktu drugiego, w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Gminy Zaniemyśl za 2022, proszę Panią Skarbnik Panią Agnieszkę Scheffler o przedstawienie 

sprawozdań  

 

2) projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Zaniemyśl za 2022 rok:  

1) rozpatrzenie sprawozdań, finansowego za 2022 rok oraz z wykonania budżetu Gminy 

Zaniemyśl za 2022 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego 

 

Skarbnik Gminy, Agnieszka Scheffler 

tą uchwałą Państwo będziecie zatwierdzać zarówno sprawozdanie z wykonania budżetu jak i 

sprawozdania finansowe, zacznę właśnie od tych sprawozdań finansowych, może kilka słów 

wstępu, jeśli chodzi o sprawozdanie finansowe jednostki samorządu terytorialnego na to 

sprawozdanie składają się następnie elementy - bilans z wykonania budżetu następnie łączny 

bilans jednostek budżetowych, łączny rachunek zysków i strat jednostek budżetowych, 

łączne zestawienie zmian w funduszu jednostek budżetowych oraz łączna informacja 
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dodatkowa, co to znaczy łączna, łączna to znaczy są to podsumowania kwot poszczególnych 

sprawozdań naszych jednostek budżetowych wraz z dokonaniem odpowiednich łączeń i tutaj 

przypomnę, że temu sumowaniu podlegają tak jak mówię tylko jednostki budżetowe, nie 

nasze osoby prawne czyli Biblioteka i GOK, jeśli jednostki budżetowe to też gwoli 

przypomnienia oczywiście Urząd, Szkoły, Przedszkole, OPS, CUW i od roku 2022 ponownie 

Schronisko Młodzieżowe, zacznę od przybliżenia bilansu z wykonania budżetu, tak jak 

mówiłam na wspólnej komisji jest to takie jakby najbardziej czytelne sprawozdanie jakby dla 

Państwa i ujęte są tutaj globalne kwoty związane z wykonaniem budżetu, jeśli o chodzi o 

stronę aktywów to możecie Państwo zapoznać się, poznać wysokość środków pieniężnych na 

rachunku bankowym na dzień 31 grudnia 2022 roku, wszystkie te sprawozdania właśnie 

sporządzone są na ten dzień, jeśli chodzi o środki finansowe, na wspomniany przed chwilką 

dzień, to jest kwota 7133118 zł 44 gr, jeśli chodzi o najważniejsze informacje po stronie 

pasywów to oczywiście zobowiązania, zobowiązania finansowe, które dzielimy na krótko i 

długoterminowe, tu też przypomnę krótkoterminowe, to te które będziemy regulować w 

trakcie najbliższych 12 miesięcy, długoterminowe to są te od 13 miesiąca w górę, jeśli chodzi 

o wysokość zobowiązań krótkoterminowych jest to kwota 329 698 zł i 22 gr, jeśli chodzi o 

długoterminowe jest to kwota 978983 zł i 81 gr i te zobowiązania jakby najwyższe i 

najważniejsze dla nas dotyczą dwóch pożyczek zaciągniętych w Wojewódzkim Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, o której będę jeszcze mówiła przedstawiając 

Państwu sprawozdanie z wykonania budżetu, kolejne dane, które można wyczytać z tego 

sprawozdania to wynik z wykonania tegorocznego budżetu jest to deficyt w wysokości 85292 

zł i 39 gr, również w tym sprawozdaniu zawarta jest kwota skumulowanego wyniku budżetu 

czyli jest to wynik zakończenia, zakończenia deficytem lub nadwyżką realizacji budżetu w 

poprzednich latach, jest to kwota 4751764 zł i 27 gr i oczywiście przedstawiam Państwu dane 

za rok 2022, bo no te dane będziecie Państwo zatwierdzać ale oczywiście w tych 

sprawozdaniach są dane zawarte za rok poprzedni, jeśli chodzi o sprawozdanie, łączny bilans 

jednostek budżetowych to po stronie aktywów możecie Państwo zapoznać się z wysokością 

środków trwałych, jest to kwota 52281052 zł i 93 gr, kolejna istotna informacja to jest 

wartość długoterminowych aktywów finansowych w przypadku naszej Gminy to są udziały 

dwóch, w dwóch spółkach, w spółce Wielkopolskie Centrum Recyklingu sp. z o.o. w Jarocinie 

oraz Zakład Gospodarki Komunalnej spółka z o.o. w Zaniemyślu, wartość tych udziałów to 

jest kwota 18720335 zł i 73 gr, po stronie aktywów oczywiście znajdują się również wysokość 

należności czyli środków należnych do budżetu naszej Gminy jest to ogółem kwota 1721682 

zł i 86 gr i krótkoterminowe aktywa finansowe czyli środki pieniężne na dzień 31 grudnia na 

rachunkach bankowych naszych jednostek jest ogółem kwota 484406,46 zł z czego 3906 zł są 

to środki pieniężne w drodze, po stronie pasywów mamy wartość funduszu czyli jakby 

wartość środków, które nam finansowały nasz, nasz majątek jest to kwota 61392892 zł i 91 

gr, jest tutaj również wartość wyniku finansowego, wartość wyniku finansowego jest, jest 

dodatni jest o 9504866 zł i 20 gr jednakże na tą wartość składają się dwie pozycje i zysk netto 

oraz strata netto, tak jak co roku Państwa informowałam, że zysk netto generalnie osiąga 

tylko i wyłącznie Urząd Gminy ze względu na to, że w księgach rachunkowych Urzędu 

rejestrowane, ewidencjonowane są wszystkie dochody, które wpływają bezpośrednio 

właśnie na rachunek Gminy związane z realizacją zadań przez wszystkie jednostki czyli 

wszystkie dotacje, środki zewnętrzne księgowane są w Urzędzie Gminy i w tym roku, w tym 
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roku mam na myśli rok 2022, na zakończenie tego roku tak jak Państwa informowałam 

również na komisji zysk również osiągnęło nasze, nasze Schronisko, już Państwu przybliżę tą 

kwotę, jest to kwota 225183 zł i 17 gr, czyli ogółem zysk tak jak mówiłam to jest kwota 

31871754 zł i 80 gr natomiast strata to jest 22366888 zł i 60 grosze, jeśli chodzi o 

zobowiązania, one również są odpowiedzialne zobowiązania długo i krótkoterminowe, 

zasada jest taka sama jak przy zobowiązaniach, o których mówiłam przy okazji bilansu z 

wykonania budżetu, chciałam tu tylko zaznaczyć, aha, ogółem te zobowiązania, 

zobowiązania długoterminowe to jest kwota 199936 zł i 23 gr, natomiast zobowiązania, 

zobowiązania krótkoterminowe to kwota 2614407,45 zł i tu w tej kwocie zarówno 

zobowiązań krótko i długoterminowych ujęta jest wartość właśnie tych rat, które jeszcze 

regulujemy w stosunku do Powiatu za zakup kompleksu pałacowego oraz wszelkie 

zobowiązania, które nie zostały zapłacone jeszcze do końca roku czyli rachunki za energię, za 

wywóz śmieci z terenów czy z posesji naszych mieszkańców i jeszcze pozostałe, pozostałe 

usługi, gdzie te faktury dotyczyły roku 2022 ale płatność odbywa się w roku 2023, po stronie 

pasywów również widzimy fundusze specjalne jest to kwota 196231,80 zł w przypadku 

samorządów te fundusze specjalne to jest Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych, ja tylko 

dodam, że wszystkie wartości, które, o których mówiłam omawiając ten bilans, łączny bilans 

jednostek budżetowych są wartościami czyli są pomniejszone o wartość odpisów 

aktualizacyjnych, kolejne sprawozdanie to jest właśnie rachunek zysków i strat w tym 

sprawozdaniu możecie Państwo zapoznać się z osiągniętymi przychodami naszych jednostek 

podlegających właśnie temu sprawozdaniu oraz kosztów to co być może Państwo najbardziej 

interesuje to, to koszty działalności operacyjnej w podziale na poszczególne pozycje, ogólne 

koszty działalności operacyjnej to jest kwota 36 milionów 271 tys. 820 zł i 49 gr i w tej pozycji 

mieszczą się koszty związane ze zużyciem materiałów i energii, z zakupem usług obcych, z 

opłaconymi podatkami, opłatami, koszty wynagrodzeń, ubezpieczenie społeczne i inne 

świadczenia dla pracowników czyli przede wszystkim chodzi tutaj właśnie o świadczenia 

wobec ZUS i podatku dochodowego od naliczonych wynagrodzeń i tutaj dodam tylko 

analizując sprawozdania naszych jednostek wszystkie jednostki odnotowały wzrost tych 

kosztów działalności operacyjnej spadek jedynie dotyczy Ośrodka Pomocy Społecznej jest to 

związane z pozycją między innymi z pozycją, w której zawarte są, zawarta jest wartość 

wypłacanych świadczeń przez Ośrodek Pomocy Społecznej ona się zmniejszyła w stosunku 

do roku 2021 no być może jest to też spowodowane tym, że świadczenie 500 plus jaki wiemy 

wypłaca już ZUS a nie Ośrodki Pomocy Społecznej i tak jak mówiłam omawiając łączny bilans 

jednostek budżetowych zysk, ogólny zysk jest to kwota 9504866 zł i 20 gr, kolejne 

sprawozdanie jest to łączne zestawienie zmian w funduszu jednostki, w tym sprawozdaniu 

tak jak w każdym z tych co omawiałam występują pewne wspólne pozycje, które występują 

w każdym z tych sprawozdań i tak jak mówiłam Państwu na Komisji uważam, że te 

sprawozdania jak najbardziej czytane jakby wspólnie, bo te wartości powinny być jednakowe 

w tych sprawozdaniach a wracając już do sprawozdania zestawienie zmian w funduszu tutaj 

Państwo możecie zapoznać się z wysokością zysku bilansowego za rok ubiegły i stratą za rok 

ubiegły, jeśli chodzi zysk bilansowy za rok ubiegły jest to kwota 30476534 zł 79 groszy, jeśli 

chodzi o wysokość strat za rok ubiegły jest to kwota 21469161 zł i 78 gr, w sprawozdaniu tym 

widzimy również wartość zrealizowanych wydatków jest to kwota 46350114 zł 83 gr i 

zrealizowane dochody budżetowe jest to wartość 46431733 zł i 9 gr i na końcu tego 
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sprawozdania jest wartość funduszu, fundusz wynosi 70897759 zł i 11 gr, jest oczywiście 

kwota zgodna z pozycją, pierwszą pozycją po stronie pasywów w bilansie i ostatnie 

sprawozdanie łączna informacja dodatkowa ja jej tutaj nie będę omawiać powiem tylko, że 

są tam zawarte pewne informacje w uzupełnieniu do kwot i treści zawartych w tych 

sprawozdaniach, o których, które przed chwilką Państwu przybliżyłam, tą uchwałą będziecie 

Państwo również zatwierdzać sprawozdanie z wykonania budżetu no nieuniknione było 

pewne, poruszanie w raporcie czy w wystąpieniu Pani Wójt kwot wynikających z tego 

budżetu bez tego sprawozdania część rzeczy oczywiście jest opisana szerzej w sprawozdaniu 

z wykonania budżetu stąd też tych informacji nie zawierał, nie zawierał sam Raport, jeśli 

chodzi o wykonanie dochodów naszej Gminy te dochody zostały wykonane w wysokości 

46353862 zł i 44 gr czyli patrząc na tą kwotę w stosunku do planu jest to kwota 

wskaźnikowa, procentowo można określić, że wykonaliśmy 90,37% planowanych, 

planowanych dochodów, jeśli chodzi o wydatki, wydatki zostały wykonane w wartości 

46439154 zł i 83 gr co stanowi 83,71 planu wydatków na dzień 31 grudnia 2022 roku, w 

związku z kwotami, które przed chwilką Państwu przytoczyłam wykonanie budżetu zamknęło 

się deficytem w kwocie 85292 zł i 39 gr, chciałabym teraz pokrótce omówić realizację 

zarówno i dochodów jak i wydatków, ja tu może się skupię na takich ważniejszych pozycjach, 

jeśli chodzi o realizację dochodów bieżących zostały one wykonane w kwocie 44108962 zł i 8 

gr natomiast dochody majątkowe w wysokości 2244900 zł i 36 gr , na wysokość 

zrealizowanych dochodów składa się jakby realizacja planowanych dochodów czy też 

dochodów wykonanych bez planu, bo tak też może się wydarzyć, realizacja tego przez 

wszystkie nasze jednostki i tak Szkoła Podstawowa w Zaniemyślu wykazała dochody w 

kwocie 284822 zł i 73 gr, jeśli chodzi o Szkołę Podstawową w Śnieciskach jest to kwota 70372 

zł i 28 gr, Przedszkole Samorządowe kwota dochodu w wysokości 206392 zł i 31 gr, dochody 

wykonane w Urzędzie Gminy kwota 45296754 zł i 35 gr tu przypominam tak jak omawiam 

sprawozdanie finansowe większość dochodów wpływa właśnie na rachunek Urzędu Gminy i 

tam są te środki ewidencjonowane, dochody wykonane przez Schronisko Młodzieżowe 

kwota 482728,73 zł, dochody wykonane przez Ośrodek Pomocy Społecznej kwota 12711 zł i 

59 gr, Centrum Usług Wspólnych kwota wykonanych dochodów 80 zł i 45 gr, oprócz 

standardowych dochodów, które pojawiają nam się co roku dotyczą one oczywiście 

podatków, opłat lokalnych czy dotacji, które wpływają nam na realizację na dofinansowanie 

naszych zadań własnych bądź też na realizację zadań zleconych do budżetu, w 2022 roku 

wpłynęły nam środki z dotacji w ramach programów finansowanych z udziałem w środków 

europejskich, była to ogółem kwota 789005 zł i 82 gr, ja nie będę odczytywała dokładnie 

kwot, które wpłynęły na, dotyczące konkretnego Programu, ale przytoczę ogółem po prostu 

ich nazwy i tutaj też wspominała o tym Pani Wójt w Raporcie, sfinansowanie przyznanego 

grantu w projekcie Wsparcie dzieci z rodzin pegeerowskich w rozwoju cyfrowym granty 

PPGR, współfinansowanego przez Unię Europejską w ramach Europejskiego Funduszu 

Rozwoju Regionalnego Program operacyjny Polska Cyfrowa na lata 2014-2022, środki na 

realizację grantu w projekcie Cyfrowa Gmina współfinansowanego przez Unię Europejską w 

ramach Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego Program operacyjny Polska Cyfrowa 

na lata 2014-2022, środki na finansowanie zadania Dostępny samorząd grant realizowany 

przez Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w ramach działania 2.18 

Programu operacyjnego Wiedza, Edukacja, Rozwój 2014-2020, wpływają nam również jakby 
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inne pozostałe dochody również o charakterze, o charakterze celowym, z którymi poniekąd 

spotykaliśmy się już w poprzednim roku budżetowym, poprzedni mam na myśli rok 2021 i 

mówię tutaj o środkach z funduszu przeciwdziałania COVID-19 co prawda w roku 2022 to już 

była bardzo mała cząstka i generalnie są to środki, które Gmina pozyskała na realizację 

Korpusu Wspieraj Seniora, pozostałe środki związane są z funduszem pomocowym, ja tylko 

przypomnę, bo był to, jest to nadal fundusz utworzony przez budżet państwa, z tego 

funduszu są uruchamiane środki związane właśnie z zabezpieczeniem jak gdyby pobytu 

uchodźcom z Ukrainy, do naszego budżetu wpływały środki na edukację dzieci z Ukrainy, na 

zapewnienie posiłku dla tych dzieci, na realizację świadczeń rodzinnych dla obywateli 

Ukrainy na wypłatę jednorazowego świadczenia pieniężnego w wysokości 300 zł na osobę, 

na realizację świadczeń pieniężnych z artykułu 13 o pomocy obywatelom Ukrainy oraz 

nadanie numeru PESEL i na wykonanie nieodpłatnej fotografii, chciałabym tutaj też nawiązać 

do dochodów, które wpływały nam z tytułu udziału CIT i PIT, jeśli chodzi o wpływy udziału z 

CIT czyli z podatku dochodowego od osób prawnych tu niestety wpływ tych środków w 

stosunku do roku 2021 możemy powiedzieć, że spadną o połowę to znaczy spadł o kwotę 

212829 zł 43 gr, a wpływ to było 236801,38 zł myślę, że wpływ na zmniejszenie dochodów, 

które Gmina otrzymała, nasza Gmina ale myślę, że to, że ten spadek był odczuwalny być 

może również w innych samorządach jest związane z, związane jest to z pokłosiem wyniku 

pandemii, wiemy że wiele firm jakby miały problemy finansowe, wiele firm się zamykało, na 

to wszystko nałożyły nam się zmiany w systemie podatkowym, między innymi wprowadzone 

przez Polski Ład, jeśli chodzi o wpływy z udziału w PIT, to tak jak Pani Wójt wcześniej już 

Państwa informowała, generalnie wpływy z udziału PIT, które wpłynęły do naszej Gminy w 

2022 roku zmniejszyły się o wartość 1766046 zł, myślę, że to zmniejszenie wpływów to jest 

też pokłosie pewnych zmian, które były wprowadzane, rozmawialiśmy też o tym na wspólnej 

Komisji, chodzi o, i to nie są jakby decyzje podejmowane, chodzi tutaj o zmianę polityki 

fiskalnej ale to nie tylko podejmowane te w roku 2022 ale te w latach wcześniejszych, które 

niestety odczuwamy w kolejnych latach mówię tutaj o obniżeniu podatku dochodowego z 17 

na 12% o tym, że nie pobiera się podatku dochodowego od osób do ukończenia 26 roku życia 

no i oczywiście te wszystkie zmiany, które nas jakby wszystkich jako podatników dotknęły 

mówię tutaj o tak zwanym Polskim Ładzie, powiem jeszcze tak, że głos samorządu jakby 

został usłyszany przez nasze państwo, które zdecydowało się uruchomić dodatkowe środki, 

żeby samorządom zrównoważyć ten brak dochodu w PIT i tutaj kwota jaką nasz samorząd 

otrzymał jest to kwota 2888418 zł i 57 gr no i te środki ucieszyły nas tak jak każdy samorząd, 

pozwoliły nam pokryć rosnące wydatki bieżące, jeśli chodzi o samą strukturę dochodów 

bieżących to dochody z tytułu dotacji innych dochodów celowych ogółem patrząc na całą 

wartość dochodów to jest kwota 33,47%, subwencja ogólna jest to kwota 19,92%, udziały w 

PIT i CIT 24,41%, wpływy innych podatków i opłat 18,61% i pozostałe dochody 3,59%, jeśli 

chodzi o samą subwencję oświatową to już Pani Wójt też informowała, ja bardziej omawiając 

stronę wydatkową też jeszcze do tego tematu, do tego tematu powrócę, jeśli chodzi o 

dochody majątkowe to już o kwocie wykonanej, kwotę wykonaną Państwu wspominałam 

jest to kwota 2244900 zł i 36 gr, tu powiem, że o tej największej, o największej wartości czyli 

o środkach jakie Gmina pozyskała z Programu Polski Ład, na realizację budowy ulicy 

Wiśniowej, Morelowej w Łęknie, była to kwota 1869600 zł stanowiła ona 87,38% całych 

pozyskanych dochodów majątkowych w poprzednim roku, jeśli chodzi o stronę wydatkową 
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wydatki bieżące wykonaliśmy w kwocie 40482900 zł i 35 gr, natomiast wydatki majątkowe 

zrealizowane były wartości 5956254 zł i 48 gr, wydatki bieżące w stosunku do roku 2021 

wzrosły o kwotę 4932978,73 zł a dochody w analogicznym okresie wzrosły o kwotę 3417423 

zł 62 gr, te kwoty również Pani Wójt przytaczała, jeśli chodzi jak się rozkładała realizacja czy 

podział tych wydatków na nasze jednostki budżetowe zgodnie ze złożonymi przez nie 

sprawozdaniami, Szkoła Podstawowa w Zaniemyślu poniosła w zeszłym roku wydatki w 

wysokości 6596598 zł i 82 gr a Szkoła w Śnieciskach jest to kwota 1751311 zł i 5 gr, 

Przedszkole Samorządowe kwota 1540141 zł i 32 gr, Urząd Gminy wykonał wydatki w 

wysokości 23217961 zł i 63 gr, Schronisko Młodzieżowe wydatki w kwocie 254151,91 zł i 

Ośrodek Pomocy Społecznej w Zaniemyślu jest to kwota 12325203,85 zł, Centrum Usług 

Wspólnych w Zaniemyślu wykonał wydatki w wysokości 664746 zł i 25 gr, teraz pozwolę 

sobie poruszyć wysokość niektórych jakby wydatków, być może będę się powtarzała, bo o 

tym wspominała już Pani Wójt a ja powiem może tak ogółem, jeśli chodzi o same dotacje 

wypłacane z budżetu naszej Gminy to w poprzednim roku w roku 2022 wypłaciliśmy je w 

kwocie 6529993 zł i 91 gr, wzrosły one w stosunku do roku 2021 o kwotę 802659,91 zł, ja się 

skupię tutaj na dwóch rodzajach dotacji, które udzielamy o najwyższych wysokościach, jest 

to dotacja, dotacje oświatowe oraz dotacje transportowe, jeśli chodzi o dotacje oświatowe 

to wypłaciliśmy je ogółem w kwocie 4295383 zł 65 gr, ja tu nie będę powtarzała a Pani Wójt 

omawiając Raport wspominała o tym czym ta wysokość tych dotacji była uwarunkowana, ja 

tylko powiem jeszcze, że, powtórzę o ile te dotacje wzrosły w stosunku do roku 2021 kwotę 

632936 zł i 10 gr, dodam tylko, że patrząc przez pryzmat subwencji oświatowej, która co do 

zasady, nie przytoczę teraz tutaj Państwu roku ale to było dawno temu kiedy Państwo 

scedowało na samorządy właśnie prowadzenie oświaty co do zasady subwencja oświatowa 

miała pokrywać wszelkie koszty z tym związane, od dawien dawna czyli znaczy od wielu lat 

wiemy, że niestety tak się nie dzieje, nie omija to również naszego samorządu i tylko 

powiem, że jeśli chodzi o, już nawet nie mówię o całych kosztach oświaty ale patrząc na całą 

wysokość tych dotacji oświatowych to wysokość dotacji to jest 56,66% subwencji oświatowej 

jaką Gmina otrzymała w roku 2022 czyli zaledwie połowa subwencji oświatowej zostaje nam 

na pozostałe wydatki, omawiając dalej pozycje wydatków do wydatków oświatowych jeszcze 

powrócę i niestety w związku z tym, że te subwencje oświatowe nam rosną z roku na rok ten 

procent, ta kwota dotacji, która nam jakby pochłania część tej subwencji oświatowej z 

każdym rokiem wzrasta natomiast wzrost subwencji oświatowej myślę, że każdy samorząd to 

powie, że ma wiele, wiele do życzenia, jeśli chodzi o dotacje transportowe, w roku 2022 

dotacje oświatowe udzieliliśmy w kwocie 990139 zł i 28 gr i tutaj dotacje, udzielenie tych 

dotacji również z roku na rok nam wzrasta, jeśli chodzi o wzrost w stosunku do roku 2021 to 

jest kwota 162910 zł i 71 gr, tutaj pozwoliłam sobie też na taką analizę, generalnie jeśli 

chodzi o transport publiczny darmowy on został wprowadzony jeśli się nie mylę maj, 

kwiecień 2016 roku, jeśli chodzi o trasę Środa-Zaniemyśl-Środa, a od roku 2020 na trasie 

Śrem-Zaniemyśl-Śrem i powiem Państwu tak, w roku 2016 kwota dotacji transportowych to 

była wartość 218769 zł i 43 gr, w chwili obecnej to jest też wartość, o której czytałam prawie 

1 milion złotych i teraz jak to się, jak ta kwota właśnie miliona złotych dzieli się na te trasy 

jeśli chodzi o rok 2022, jeśli chodzi o trasę Poznań-Zaniemyśl-Poznań jest kwota 457433 zł i 

21 gr, tu oczywiście muszę dodać, że nie są to pełne koszty związane z jakby, z realizacją tego 

zadania na tej trasie, bo tak Państwo bardzo dobrze wiecie bilety, jazda do Poznania jest, że 
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tak powiem biletowana czyli przewoźnik otrzymuje dochody z tego tytułu i część wydatków 

pokrywana jest z dochodów w związku z powyższym Gmina reguluje te 457000, jeśli chodzi o 

darmowy transport Środa-Zaniemyśl-Środa w roku 2022 na ten cel wydaliśmy kwotę 458802 

zł i darmowy transport Śrem-Zaniemyśl-Śrem jest to kwota 73904 zł i 7 gr, nie wiem w tym 

roku 2016 jak został wprowadzony ten darmowy transport w naszym budżecie pojawiła się 

dotacja z Powiatu Średzkiego ona właśnie w tamtych czasach była nam udzielana mniej 

więcej w wysokości 23% a w tej chwili jest to kwota niecałe 16%, jeśli mówimy o kosztach 

energii, wody i gazu, tutaj te wartości Pani Wójt również przytaczała, więc wykonanie w roku 

2022 była to kwota 983346 zł i 2 grosze, czyli wzrost było niecałe 270 000, mniej więcej to 

jest 37 %, ja już nie będę odnosiła się do lat poprzednich, bo tak naprawdę koszty związane z 

tą energią, wody i gazu one jakby rok, do roku rosną a natomiast no ten największy wzrost 

oczywiście dotknął nasz samorząd i właściwie także większość innych podmiotów w roku 

2022, jeśli chodzi o realizację funduszu sołeckiego to w roku 2022 wykonaliśmy go w 

wartości 431319 zł 76 gr, tak jak Państwo również o tym dobrze wiecie część tych wydatków 

z funduszu sołeckiego jest nam zwracana przez budżet państwa, są na to stosowne przepisy, 

wzory, wskaźniki, gdzie są te kwoty przeliczane i chciałabym tylko jakby Państwo 

powiadomić o tym, że niestety obserwujemy tendencję spadkową, nie mogę powiedzieć, że 

jest to zależność wprost, wprost czy dosłownie odwrotnie proporcjonalna ale zasada jest 

taka, że rok, co roku wydatki związane z funduszem sołeckim są zwiększane ale to jest 

zwiększenie jakby systemowe natomiast ten zwrot środków, który również no jest 

systemowy z roku na rok jest coraz mniejszy czyli wzrost wydatków funduszu sołeckiego nam 

wzrasta natomiast wartość dofinansowania otrzymanego z budżetu państwa maleje i tak 

tylko powiem, że w roku 2018 to było 28,56% a środki, które otrzymamy w 2023 roku zwrot 

za rok właśnie 2022 to już tylko będzie 23,53%, jeśli chodzi o wydatki związane z gospodarką 

odpadami tutaj wykonanie wydatków ogółem 2788585 zł 74 gr, zrealizowane dochody 

2342949 zł 36 gr, też tutaj nie powiem nic nowego Państwo o tym wiecie, że no od kilku lat, 

bodajże od roku 2018 albo 17 jeśli się nie mylę dokładane są środki własne jakby Gminy do 

tej gospodarki, bo zgodnie z ustawą ta gospodarka powinna się samofinansować, w roku 

2022 środki z Gminy, środki własne z Gminy to jest kwota 445636 zł 38 gr, jeśli Państwo 

pozwolicie przybliżę w stosunku do lat poprzednich, rok 2021 - 289418 zł 87 gr, w roku 2020 

- 78146 zł i 93 gr, w roku 2019 - 248702 zł i 53 gr, jeśli chodzi o fundusz, o wydatki związane z 

oświatą to wydatki te wyniosły 14980257 zł i 50 gr, wzrosły one w stosunku do roku 

poprzedniego o kwotę 2105292 zł i 40 gr, jeśli chodzi o całkowite wydatki wraz z wydatkami 

majątkowymi na oświatę to jest kwota 15023747 zł i 30 gr, tak jak wspominając pokrótce 

Państwu omawiając dotacje oświatowe nawiązałam do tematu subwencji oświatowej i 

właściwie naszych życzeń gdzie wysokość tej subwencji powinna nam finansować wydatki 

związane z oświatą to, no to wiecie Państwo o tym, że ta subwencja ich nie zapewnia, 

przybliżę kwotę za rok 2022 wpłynęło nam subwencji oświatowej 7518332 zł natomiast 

przed chwilką przytoczyłam wartość wydatków 15023747,30 zł czyli tą różnicę w kwocie 

całkowitej 6616787 zł 50 gr w 2022 roku samorząd nasz jakby dołożył na oświatę ja już tutaj 

nieraz Państwu o tym mówiłam, że nie możemy wymagać jakby od oświaty osiągania nie 

wiadomo jakich dochodów, bo taki nie jest cel oświaty jednakże mówię te środki 

otrzymywane z państwa no już za chwilkę właściwie nawet w połowie nie będą finansowały 

nam wydatków potrzebnych na funkcjonowanie, na funkcjonowanie oświaty, jeśli chodzi o 
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wydatki majątkowe ja tutaj nie będę omawiała, że tak powiem co się w środku zadziało, ja 

tylko pozwolę sobie odczytać te największe wartościowo inwestycje, o których też już 

wspominała Pani Wójt, budowa ulicy Morelowej i Wiśniowej w Łęknie - wykonanie w kwocie 

1975000 zł, przebudowa ulicy Kórnickiej w Śnieciskach kwota 773679 zł i 13 gr, ta inwestycja 

była w części dofinansowana środkami z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych, zakup 

kompleksu pałacowego w Łęknie kwota 220000 zł, wniesienie wkładu do spółki Zakład 

Gospodarki Komunalnej spółka z o.o. w Zaniemyślu kwotę 856000 zł, zagospodarowanie 

przestrzeni publicznej poprzez rewitalizację miejsca do kąpieli nad jeziorem Raczyńskim 

kwota 618508 zł i 47 gr, adaptacja istniejącego budynku usługowego na świetlicę wiejską w 

Czarnotkach kwota 656832 zł i 25 gr i ta inwestycja również została dofinansowana środkami 

pochodzącymi z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych, realizacja dochodów i wydatków 

w kwotach, o których przed chwilką mówiłam skutkowała tym, że budżet Gminy Zaniemyśl, 

realizacją jego budżetu zamknęła się deficytem w wysokości 85292 zł i 39 gr i deficyt ten 

został sfinansowany niewykorzystanych w latach poprzednich, właściwie w roku 2021, 

środków na rachunku bieżącym budżetu wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków 

finansowanych na podstawie szczególnych zasad między innymi tutaj właśnie odczytując 

Państwu tą nazwę chodzi tutaj między innymi na przykład środki z Rządowego Funduszu 

Inwestycji Lokalnych, jeśli chodzi o wysokość naszego długu publicznego to jest kwota na 31 

grudnia 1717020 zł i 13 gr, na tą kwotę składają się dwie pożyczki w Wojewódzkim Funduszu 

Ochrony Środowiska w Poznaniu, pożyczka na przywrócenie pierwotnego stanu wód w 

jeziorze Raczyńskich w miejscowości Zaniemyśl jest to kwota 38820 zł i 15 gr tu tylko jakby 

przypomnę Państwo Radni to wiecie, że w roku 2023 była podjęta uchwała gdzie część tej 

pożyczki została umorzona przez Wojewódzki Fundusz i kolejna pożyczka, ta druga, na 

dofinansowanie budowy sieci kanalizacji sanitarnej etap pierwszy i drugi oraz przebudowa 

sieci wodociągowej w miejscowości Śnieciska, kwota 222220 zł i ja przepraszam, bo te 

wartości, które przed chwilką odczytałam to nie są wartości tych pożyczek pozostały do 

spłaty tylko wartości kwot, które spłaciliśmy w roku 2002 natomiast wartość pożyczek 

właśnie na koniec grudnia 2022 roku jeśli chodzi o jezioro Raczyńskie jest to kwota 95880,09 

zł a pożyczka ta druga na budowę sieci kanalizacji sanitarnej jest ta kwota 1201203 zł 81 gr 

czyli obecnie spłacamy tylko tą jedną pożyczkę no i wspomnieć tutaj trzeba o tym ponieważ 

zakup na raty od Powiatu Średzkiego kompleksu pałacowego to była też ta wartość, która 

wchodziła nam w kwotę długu naszego samorządu, na koniec grudnia jest to kwota 419936 

zł i 23 gr, pozostało nam do spłaty jeszcze dwie raty, już podsumowując, powiem tak, 

właściwie przez większość roku 2022 wszyscy w mediach słyszeliśmy i o skutkach COVID-u w 

gospodarce i na nieszczęście wojnie w Ukrainie, czy o samej inflacji, która powodowała to, że 

z każdym miesiącem nam rosły koszty i właściwie z tą inflacją borykamy się do dzisiaj, 

przedstawiono nam w mediach jak to rosną koszty życia codziennego czyli wydatki na 

jedzenie, odzież, wielu z nas zrezygnowało z przyjemności typu nie wiem wyjazd na wakacje, 

wyjście do kina czy do restauracji a z jednej strony ze względu na oszczędności z drugiej 

strony po prostu na brak funduszy, dlaczego o tym mówię, bo chcę Państwu przybliżyć i 

zobrazować, że taka sama sytuacja dokładnie dotyczy samorządów, inflacja nas nie ominęła, 

musimy sobie również się z nią borykać, jednostki samorządu terytorialnego są to takie 

jednostki, które nie mogą zamknąć swojej działalności na miesiąc czy dwa, aby wprowadzić 

oszczędności, a muszą funkcjonować szkoły czy nasze inne jednostki, muszą być odbierane 
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śmieci z posesji naszych mieszkańców więc tutaj takiej możliwości nie ma natomiast no 

staraliśmy się podjąć jakby inne działania, aby tutaj może nie, że wspomóc nasz budżet ale 

no musieliśmy też ograniczyć wydatki, żeby no móc jakoś funkcjonować w tym okresie 

dlatego też między innymi podejmowane były działania na przykład o tym, że było wyłączone 

oświetlenie nocą na niektórych ulicach, ale takie rzeczy jakby w każdych samorządach, 

wymuszało na nas jakby to życie, posiadamy również wypracowane środki finansowe, o 

których mówiłam Państwu przedstawiając bilans z wykonania budżetu, jedni z Państwa 

stwierdzą, że jest to kwota za duża, za wysoka, jedni stwierdzą, że jest to kwota za niska, 

jednakże wartość ta stanowi dla naszej Gminy pewien wentyl bezpieczeństwa na kolejne 

lata, właściwie na ten rok jednak no mamy tą świadomość, że rosnące wydatki uszczuplają 

nam ten wentyl bezpieczeństwa i z każdym rokiem on się mniejszy i niestety mniejszy się 

stawał będzie, podsumowując już, mam świadomość, że każdy z Państwa będzie jak 

najbardziej może mieć odmienną ocenę realizacji budżetu za rok 2022, jednakże zarówno 

pracownicy Urzędu Gminy jak i wszystkich naszych jednostek czyli Szkół, Przedszkoli, OPS-u, 

CUW-u a także naszych jednostek jeśli chodzi o instytucje kultury czyli Biblioteka i Gminny 

Ośrodek Kultury dołożyli wszelkich starań by realizacja była jak najbardziej efektywna na tyle 

na ile pozwalały nam sytuacja w tamtym, w tamtym czasie, wiemy i pamiętamy o tym 

również, że można wiele zmienić nawet gdy nam w danym momencie wydaje się to 

niemożliwe ale trzeba szukać nowych rozwiązań i z takim założeniem weszliśmy w realizację 

roku 2023 wiedząc o tym i widząc, że realizacja budżetu na rok 2023 nie jest wcale łatwiejsza 

od realizacji budżetu na rok 2022, dziękuję bardzo  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

bardzo dziękuję, teraz przejdziemy do podpunktu drugiego, przedstawienia opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy 

Zaniemyśl za 2022 rok wraz z informacją o stanie mienia i objaśnieniami 

 

2) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu z 

wykonania budżetu Gminy Zaniemyśl za 2022 rok wraz z informacją o stanie mienia i 

objaśnieniami 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

uchwała nr SO11/0954/254/2023 składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Poznaniu z dnia 28 kwietnia 2023 roku w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z 

wykonania budżetu gminy Zaniemyśl za 2022 wraz z informacją o stanie mienia i 

objaśnieniami, skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w wyznaczonej 

zarządzeniem nr 6/2023 Prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 1 lutego 

2023 roku w osobach Przewodnicząca Małgorzata Okrent, Członkowie Małgorzata Lisowska, 

Michał Suchanek, działając na podstawie ustawy o regionalnych izbach obrachunkowych i 

ustawy o finansach publicznych wyraża o przedłożonym przez Wójta Gminy Zaniemyśl 

sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2022 rok wraz z informacją stanie mienia, 

objaśnieniami opinie pozytywną, uzasadnienie, przedmiotem badania stanowiącym 

podstawę do wykonania niniejszej opinii było sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy 

Zaniemyśl za 2022 rok przedłożony tutejszej Izbie w systemie E-nadzór w dniu 3 kwietnia 
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2023 roku za pośrednictwem ePUAP w dniu 31 marca 2023 wraz z informacją o stanie mienia 

komunalnego i objaśnieniami, w dniu 19 kwietnia 2023 roku przesłano zarządzenie nr 612 

Wójta Gminy Zaniemyśl z dnia 18 kwietnia w sprawie zmiany zarządzenia nr 606 Wójta 

Gminy Zaniemyśl z dnia 31 marca 2023 roku w sprawie przedstawienia sprawozdania 

rocznego z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego, skład orzekający 

zapoznał się także z uchwałą budżetową na 2022 rok, uchwałą w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej oraz przekładanymi Izbie sprawozdaniami za okres od 1 stycznia 2022 

do 31 grudnia 2022 ponadto do sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2022 

dołączono sprawozdanie roczne z wykonania planu finansowego za 2022 rok Biblioteki 

Publicznej w Zaniemyślu oraz Gminnego Ośrodka Kultury w Zaniemyślu, zgodnie z artykułem 

267 ustęp 1 punkt 2 ustawy o finansach publicznych sprawozdanie roczne z wykonania 

planów finansowych instytucji kultury zarząd jednostki samorządu terytorialnego 

przedstawia tylko organowi stanowiącemu, to mieliśmy opinie i teraz przyjedziemy do 

podpunktu trzeciego tych sprawozdań dyskusja nad sprawozdaniami  

 

Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 

protokołu 

 

3) dyskusja nad sprawozdaniami 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w dyskusji, bardzo proszę na Katarzyna 

Gomułkiewicz  

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz 

ja tylko chciałam podziękować Pani Skarbnik za przygotowanie tego sprawozdania, ja 

przyznaję się, że lubię czytać to sprawozdanie w odróżnieniu od bilansu i tych różnych 

statystycznych sprawozdań, którego w ogóle nie rozumiem tu przynajmniej mam kompletną 

informację co się dzieje, ja to czytałam dość dawno, bo to w sumie na koniec marca jest nam 

przekazywane i tylko zapamiętałam, że takim największym chyba nie wiem, nie chcę mówić, 

że rozczarowaniem, bo to jest coś co jest zupełnie niezależne tutaj od nas w gminie ale 

węgiel był taką sytuacją właśnie, jak czytałam, że miało być wielkie plany, wielkie przychody z 

tego węgla czy też związane z kosztami a nic z tego nie wyszło zresztą, znaczy że nic, mała 

była realizacja co z resztą widzimy węgiel leży jeszcze na to nie mamy żadnego wpływu, bo to 

było polecenie ze strony rządu, żeby węgiel sprzedawać natomiast co do całej reszty to 

bardzo dziękuję jest to dla mnie rzetelna informacja, kompetentna i daje wyobrażenie o tym 

co się dzieje w Gminie, dziękuję  

 

Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler 

dziękuję bardzo  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo i teraz proszę jeżeli nie ma więcej głosów w dyskusji przejdziemy do 
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podpunktu czwartego głosowanie uchwały i bardzo proszę Panią Agnieszkę o przedstawienie 

projektu uchwały  

 

4) głosowanie uchwały 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały, nie widzę, czy ktoś z Państwa Radnych 

nie zapoznał się przedstawionym projektem uchwały, też nie widzę, w takim razie 

przystąpimy do głosowania  

 

Głosowano w sprawie: 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Gminy Zaniemyśl za 2022 rok 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Ewaryst 

Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Michał Maliński, Michał Marciniak 

NIEOBECNI (1) 

Bartłomiej Mieloch 

 

stwierdzam, że uchwała została podjęta, dziękuję bardzo  

Uchwała nr LVII/427/2023 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu 

 

Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler 

dziękuję 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

a my przejdziemy do podpunktu trzeciego naszych uchwał czyli do kolejnej uchwały w 

sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Zaniemyśl za wykonanie budżetu gminy 

Zaniemyśl za 2022 rok 

 

3) w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Zaniemyśl za wykonanie budżetu 

Gminy Zaniemyśl za 2022 rok: 

 

1) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zaniemyśl w sprawie udzielenia 

absolutorium dla Wójta Gminy Zaniemyśl 
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Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

poproszę Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Pana Bartosza Biskupa o odczytanie 

projektu, odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny Bartosz Biskup 

dziękuję bardzo, w oparciu o obowiązujące przepisy prawa Komisja Rewizyjna Rady Gminy 

Zaniemyśl pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu i wnioskuje o udzielenie Wójtowi Gminy 

Zaniemyśl przez Radę Gminy Zaniemyśl absolutorium z wykonania budżetu za rok 2022, 

wniosek Komisji Rewizyjnej został przyjęty w głosowaniu jawnym następującym stosunkiem 

głosów, za udzieleniem absolutorium dwóch Radnych, przeciwko udzieleniu absolutorium 

głosów nie było, wstrzymujących się 4, dziękuję bardzo  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

bardzo dziękuję, to był podpunkt pierwszy teraz podpunkt drugi przedstawienie opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Zaniemyśl w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Zaniemyśl z tytułu wykonania 

budżetu Gminy Zaniemyśl za 2022 rok 

 

2) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Zaniemyśl w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy 

Zaniemyśl z tytułu wykonania budżetu Gminy Zaniemyśl za 2022 rok 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

uchwała nr SO/11/0955/263/2023 składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Poznaniu z dnia 16 czerwca 2023 roku w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Zaniemyśl w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy 

Zaniemyśl z tytułu wykonania budżetu Gminy za 2022 rok, skład orzekający Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu wyznaczony zarządzeniem nr 6/2023 Prezesa Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 1 lutego 2023 roku ze zmianami w osobach 

Przewodnicząca Małgorzata Okrent, Członkowie Małgorzata Lisowska i Katarzyna 

Kosmowska, działając na podstawie ustawy o regionalnych izbach obrachunkowych i ustawy 

o samorządzie gminnym wyraża o przedłożonym tutejszej Izbie 13 czerwca 2023 drogą 

elektroniczną w systemie E-nadzór wniosku w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta 

Gminy Zaniemyśl wraz z opinią Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w sprawie wykonania budżetu 

Gminy Zaniemyśl za 2022 rok następującą opinię, Komisja nie wniosła zastrzeżeń do sposobu 

wykonania budżetu Gminy w podsumowaniu zawarto następujący zapis, Komisji Rewizyjna 

Rady Gminy Zaniemyśl pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu i wnioskuje o udzielenie 

Wójtowi Gminy Zaniemyśl przez Radę Gminy Zaniemyśl absolutorium z wykonania budżetu 

za 2022 rok, Komisja Rewizyjna Rady Gminy Zaniemyśl działa w składzie 6 osobowym, 

wniosek o udzielenie absolutorium Komisja przyjęła w głosowaniu jawnym stosunkiem 

głosów 2 'za', nikt nie był przeciw, 4 osoby wstrzymały się od głosu, podpisy pod wnioskiem 

złożyli wszyscy członkowie Komisji obecni na posiedzeniu, na którym sformułowano wniosek, 

mając powyższe na uwadze skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 
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wyraża opinię, że wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy Zaniemyśl z wykonania budżetu za 2022 rok został uzasadniony ale 

nienależycie, Przewodnicząca składu orzekającego Małgorzata Okrent, teraz przejdziemy do 

podpunktu trzeciego dyskusja, bardzo proszę czy ktoś na Radnych chce zająć głos w tej 

sprawie, bardzo proszę Katarzyna Gomułkiewicz  

 

Opinia regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu stanowi załącznik nr 6 do niniejszego 

protokołu 

 

3) dyskusja 

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz 

patrząc na tą opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej chciałabym zapytać czy może Komisja 

Rewizyjna chciałby nam coś więcej powiedzieć i zarówno jeśli chodzi o uzasadnienie jak i sam 

budżet, no bo z opinii wynika, że tak, że wąsko rozpatrzyli więc nie wiem czy mamy ją 

traktować pomocniczo, czy nie, czy będzie wskazanie dlaczego dwóch było za, dlaczego 

czterech było, czterech się wstrzymało, to nawet RIO zauważyło, że brak uzasadnienia to 

może dowiemy się teraz  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

bardzo proszę, czy Radny Przewodniczący chce odpowiedzieć  

 

Radny Bartosz Biskup 

nie chciałem odnosić się do opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej ponieważ nie uważam 

abyśmy w tym roku pracując nad opinią jako Komisja pracowali mniej sumiennie jak i mniej 

starannie niż w latach ubiegłych, jak zwykle frekwencja na spotkaniach była bliska 100%, 

najczęściej 100%, zapoznawaliśmy się z tymi dokumentami, które zostały nam przedstawione 

tutaj zarówno przez Panią Skarbnik jak i pracowników merytorycznych, co do wyników 

głosowania no to myślę Pani Radna, że tutaj specjalnego zaskoczenia nie powinno być 

ponieważ głosowanie dzisiaj nad wotum zaufania w pełni odzwierciedla jakby to dlaczego w 

ten sposób zostało to ujęte, nigdy te nasze spotkania nie były prowadzone w trybie 

jednoosobowym, nigdy decyzje nie były podejmowane wyłącznie przez Przewodniczącego 

Komisji, co jeszcze mogę więcej powiedzieć, ja uważam, że przepracowaliśmy w tej kadencji 

każdą z opinii w sposób sumienny, też z ciekawości sobie sprawdzałem inne samorządy i 

opinia o jakby wniosku Komisji no nie była tak surowa, że tak to ujmę, przy bardzo zbliżonych 

tematach objętych kontrolą, ja z tego miejsca również jako, że ostatni raz w tej kadencji 

pracowaliśmy na tą opinią chciałbym podziękować Paniom i Panom Radnym członkom 

Komisji za współpracę, ona nie jest łatwa, bo to jest wiele spotkań, wiele dokumentów do 

przeanalizowania i chylę czoła również przed Panią Skarbnik, a także przed nieocenioną 

Panią Basią, która zawsze służyła nam pomocą, nigdy jej nie odmówiła i zawsze mogliśmy na 

nią liczyć tak, że bardzo dziękuję  
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Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo, czy jeszcze ktoś z Państwa Radnych, nie widzę, w takim razie przejdziemy do 

podpunktu czwartego 

 

4) głosowanie uchwały 

projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Zaniemyśl za 

wykonanie budżetu Gminy Zaniemyśl za 2022 rok, na podstawie przepisów o samorządzie 

gminnym i o finansach publicznych Rada Gminy Zaniemyśl uchwala co następuje, paragraf 

pierwszy, udziela się Wójtowi Gminy Zaniemyśl absolutorium z tytułu wykonania budżetu 

Gminy Zaniemyśl za 2022 rok, paragraf drugi, uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia, 

uzasadnienie w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Zaniemyśl za wykonanie 

budżetu Gminy Zaniemyśl za 2022 rok, zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym do 

wyłącznej właściwości rady gminy należy uchwalenie budżetu gminy, rozpatrywanie 

sprawozdania z wykonania budżetu oraz podejmowanie uchwały w sprawie udzielenia 

absolutorium wójtowi z tego tytułu, po zapoznaniu się przez Radę Gminy Zaniemyśl ze 

sprawozdaniem Wójta z wykonania budżetu Gminy Zaniemyśl za 2022 rok ze sprawozdaniem 

finansowym Gminy Zaniemyśl za 2022 rok, opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Zaniemyśl za 2022 rok, informacją o 

stanie mienia komunalnego Gminy Zaniemyśl, ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Zaniemyśl, z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji 

Rewizyjnej na wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zaniemyśl udziela się Wójtowi Gminy 

Zaniemyśl absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Zaniemyśl za 2022 rok, czy są 

pytania do przedstawionego projektu, nie widzę, czy ktoś z Państwa Radnych nie zapoznał 

się z przedstawionym projektem uchwały, nie widzę, poproszę o podłączenie głosowania 

 

Głosowano w sprawie: 

udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Zaniemyśl za wykonanie budżetu Gminy Zaniemyśl 

za 2022 rok  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Jerzy Grześkowiak, Jolanta 

Jóźwiak, Paweł Kurpik, Zbigniew Łyszczarz, Michał Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek 

Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Tomasz Grabowski, Kamila Kołacka, Michał Maliński 

NIEOBECNI (1) 

Bartłomiej Mieloch 

 

stwierdzam, że Rada Gminy Zaniemyśl udzieliła absolutorium Wójtowi Gminy Zaniemyśl za 

wykonanie budżetu za 2022 rok, dziękuję, gratuluję Pani Wójt  
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Uchwała nr LVII/428/2023 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu 

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

ja również dziękuję Państwu Radnym  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

teraz Drodzy Państwo przejdziemy do, w naszych uchwałach do czwartego podpunktu w 

sprawie rozpatrzenia skargi K.K. z dnia 27 marca 2023 roku na działanie Wójta Gminy 

Zaniemyśl 

 

4) w sprawie rozpatrzenia skargi K. K. z dnia 27 marca 2023 r. na działanie Wójta Gminy 

Zaniemyśl 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

zanim przystąpimy do głosowania, procedowania poprosił bym Panią Mecenas o odczytanie 

analizy prawnej, bardzo proszę Pani Mecenas  

 

Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska 

Panie Przewodniczący, więc tak, najpierw powiem może czego ta analiza dotyczy, bo nie 

wiem czy Państwo Radni wszyscy wiedzą, dotyczy ona, znaczy wiąże się z zapytaniem, które 

Pani Radna Kamila Kołacka zadała na poprzedniej sesji odnośnie jej interesu prawnego w 

rozpatrzeniu skargi i tego czy rzeczywiście objęta jest dyspozycją artykułu 25a ustawy o 

samorządzie gminnym i powinna się z głosowania nad rozpatrzeniem tej skargi wyłączyć, 

tutaj no, żeby dać zadość jakby tym wszystkim wątpliwościom i tak dalej rzeczywiście bardzo 

mocno wgłębiłam się w temat, sporządziłam analizę, która w miarę jak sporządzałam tą 

analizę no to dawała mi przekonanie co do tego, że niestety będzie Pani Radna objęta tą 

dyspozycją art. 25a natomiast no wiadomo, że czy weźmie Pani Radna udział w głosowaniu, 

czy nie to już jest jakby wolna wola tego głosu nikt nie zabierze, natomiast na pewno pochyli 

się nad tym później Wojewoda jeżeli by to był głos ważący w głosowaniu, bo tutaj spotkałam 

się z rozstrzygnięciami w tym zakresie i właśnie tak przedmiotem analizy niniejszej opinii 

prawnej jest odpowiedź na pytanie czy Pani Radna Kamila Kołacka ma interes prawny w 

sprawie rozpatrzenia przez Radę Gminy Zaniemyśl złożonej przez nią skargi z dnia 27 marca 

2023 roku oraz czy w związku z tym zastosowanie znajduje artykuł 25a ustawy o samorządzie 

gminnym ustanawiającym zakaz zgodnie, z którym radny nie może brać udziału w 

głosowaniu w radzie ani w komisji jeżeli dotyczy ono jego interesu prawnego, już może 

pominę stan faktyczny, bo stan faktyczny jest znany i dotyczy on złożonej przez Panią Radną 

skargi w dniu 27 marca 2023 roku na nienależyte wykonywanie zadania publicznego 

niezgodnie z prawem i tak dalej dotyczące Pani Wójt, skargę wszyscy Państwo Radni z tego 

co Pan Przewodniczący informował dostali więc Państwo czytaliście ją i teraz tak jako 

podstawy prawne tej opinii przyjęłam zapisy Konstytucji ustawy Kodeks postępowania 

administracyjnego, Kodeksu cywilnego, ustawy o dostępie do informacji publicznej, a także 

ustawy o samorządzie gminnym, i zgodnie z artykułem 25a ustawy o samorządzie gminnym 

radny nie może brać udziału w głosowaniu w radzie ani w komisji jeżeli dotyczy ono jego 



str. 71 

 

interesu prawnego, z powołaniem na orzecznictwo w piśmiennictwie znajdujemy ocenę, że 

cytuję, słusznie wskazał WSA w uzasadnieniu zaskarżonego wyroku, że ustawodawca w 

przepisie tym zawarł instytucję wyłączania radnego od udziału w głosowaniu, radny nie może 

więc brać udziału w głosowaniu w sprawie, które dotyczą jego osoby z uwagi na to, że na 

mocy artykułu 25a ustawy podlega wyłączeniu, w wyroku z 9 kwietnia 2013 roku Naczelny 

Sąd Administracyjny podkreślał, że przepis 25a został wprowadzony w celu antykorupcyjnym 

zapobiegającym w sytuacji kiedy mandat radnego może być wykorzystywany do prywatnych 

celów, niekoniecznie majątkowych, pojęcie interesu prawnego w doktrynie i orzecznictwie 

doczekało się wielu opracowań, terminologia jest więc wszechstronnie rozważana, 

upraszczając problematykę trzeba przyjąć, że pod tym pojęciem rozumie się osobisty, 

konkretny i aktualny prawnie chroniony interes, który może być realizowany na podstawie 

określonego przepisu bezpośrednio wiążący się z indywidualnie i prawnie chronioną sytuacją 

strony, istnieje on więc wówczas gdy istnieje związek o charakterze materialno-prawnym 

między obowiązującą normą prawa administracyjnego a sytuacją prawną konkretnego 

podmiotu prawa polegającą na tym, że akt stosowania tej normy może mieć wpływ na 

sytuację tego podmiotu na gruncie administracyjno-prawnym i tu jest odwołanie do wyroku 

WSA w Lublinie z 15 marca 2012 roku i cytowane tam orzecznictwo, zasadą zatem pozostaje, 

że udział radnego w tego typu uchwałach to jest dotyczących jego interesu prawnego jest 

wyłączony i narusza prawo, w komentarzu do wymienionego przepisu czytamy, brak jest w 

orzecznictwie jednolitego stanowiska co do tego czy interes prawny w rozumieniu artykułu 

25a ustawy może mieć źródło tylko w przepisie prawa materialnego czy również w 

przepisach prawa procesowego oraz ustrojowego, za tym drugim szerokim ujęciem 

opowiedział się Naczelny Sąd Administracyjny w wyroku 20 września 2012 roku oraz wyroku 

z 29 grudnia 2015 roku, nie ma znaczenia czy interes prawny radnego jest z zakresu prawa 

cywilnego, administracyjnego, karnego, gospodarczego czy prawa pracy, albowiem każdy z 

nich uruchamia zakaz z artykułu 25a ustawy o samorządzie gminnym, należy więc 

wnioskować, że już samo uprawnienie do złożenia skargi przez skarżącą powoduje, że ma 

ona interes prawny w rozpoznaniu sprawy znajdujący swoje źródło w artykule 63 Konstytucji 

a następnie w procedurze skargowej określonej w kpa, od artykułu 227 do 240, przyjmuje 

się, że skarga nie wyklucza możliwości dochodzenia roszczeń odszkodowawczych w 

przypadku uwzględnienia skargi na bezczynność i zaniechanie działania oraz inne przypadki 

naruszenia prawa przez organy administracji publicznej i tutaj odwołanie jest też do 

publikacji Safiana - Odpowiedzialność odszkodowawcza, strona 76-77, w przypadku skargi 

Pani Radnej interesu prawnego należy dopatrywać się również w artykule 23 i 24 Kodeksu 

cywilnego ze względu na ochronę dóbr osobistych, które objęte są ochroną prawną, ten 

czyje dobro osobiste zostaje zagrożone cudzym działaniem może żądać zaniechania tego 

działania chyba, że nie jest ono bezprawne, w razie dokonanego naruszenia może on także 

żądać, żeby osoba, która dopuściła się naruszenia dopełniła czynności potrzebnych do 

usunięcia jego skutków w szczególności ażeby złożyła oświadczenie odpowiedniej treści i w 

odpowiedniej formie, na zasadach przewidzianych w kodeksie może ona również żądać 

zadośćuczynienia pieniężnego lub zapłaty odpowiedniej sumy pieniężnej na wskazany cel 

społeczny, z tym, że procedurą właściwą do dochodzenia ochrony dóbr osobistych jest 

procedura cywilna wykluczająca w tym zakresie procedurę skarbową gdyż zgodnie z 

artykułem 2, paragraf 1 Kodeksu postępowania cywilnego do rozpoznawania spraw 
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cywilnych powołane są sądy powszechne o ile sprawy te nie należą do właściwości sądów 

szczególnych oraz sąd najwyższy, tak więc w tym zakresie Rada Gminy nie jest organem 

właściwym, interesu prawnego można dopatrywać się również w prawie do uzyskania 

informacji publicznej na podstawie artykułu drugiego ustawy o dostępie do informacji 

publicznej, powyższe oznacza, że niewątpliwie w analizowanym przypadku znajduje 

zastosowanie artykuł 25a ustawy o samorządzie gminnym i skarżąca nie może brać udział w 

głosowaniu w przedmiocie złożonej skargi zarówno w głosowaniu przez Radę jak również 

przez Komisję Skarg Wniosków i Petycji, należy mieć również na uwadze, że złożona przez 

Panią Radną skarga ma charakter bardzo osobisty i nie dotyczy ogólnie pojętego interesu 

publicznego ale interesu skarżącej, pojęciem interesu skarżącego posługuje się również kpa 

w artykule 227 określającym przedmiot skargi, podobny problem był rozpatrywany przez 

Wojewodę Małopolskiego, który 21 lipca 2015 roku wydał rozstrzygnięcie nadzorcze, na sesji 

w czerwcu 2015 roku Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działalność Wójta złożoną przez Przewodniczącego Rady, w ocenie organu nadzoru w 

omawianej sprawie doszło do naruszenia artykuł 25a usg w przytoczonym przykładzie jak 

czytamy w podsumowaniu Przewodniczący Rady Gminy powinien wyłączyć się od 

głosowania w sprawie rozpatrywanej skargi na działalność Wójta, wynika to z faktu 

posiadania interesu prawnego przez Przewodniczącego Rady Gminy w rozpatrzeniu sprawy, 

miało to również istotne znaczenie z tego względu, że głos Przewodniczącego przesądził w 

omawianej sprawie o przyjęciu uchwały dlatego też omawiane naruszenie miało istotny 

wpływ na zapadły w sprawie wyniku głosowania, w ocenie Wojewody chociaż kryterium 

rozróżnienia między interesem faktycznym a prawnym nie pozwala z łatwością dokonać 

dychotomicznego podziału interesu to jednak Przewodniczący Rady Gminy posiadał interes 

prawny w omawianej sprawie, Przewodniczący był jednocześnie skarżącym miał interes w 

uznaniu skargi Wójta za uzasadnioną, w piśmiennictwie czytamy, zawsze gdy zaistnieje 

obiektywnie uzasadniona wątpliwość czy Radny z uwagi na przedmiot głosowania będzie 

podejmował decyzję wyłącznie dla dobra publicznego nie może on brać udziału w 

głosowaniu, zatem jeśli w wyniku analizy wskazanej sytuacji zachodzą przesłanki, że Radny 

mógłby podejmować decyzje w sprawie, w której ma interes bądź w takiej, w której zachodzi 

podejrzenie, że Radny nie będzie działał wyłącznie dla dobra wspólnoty powinien on 

wyłączyć się z głosowania w sprawie i tu jest tutaj też przywołane takie orzecznictwo 

praktyczne Agata Sobolewska - Wyłączanie Radnego z głosowania, Legalis, w tezie wyroku 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Olsztynie z dnia 26 kwietnia 2016 roku czytamy, 

w dyspozycji przepisu art. 25a ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym 

wynika, że Radny nie może brać udziału w głosowaniu w Radzie ani w Komisji jeżeli dotyczy 

jego interesu prawnego, wyłączenie Radnego jest możliwe w przypadku spełnienia 

ustawowej przesłanki interesu prawnego, interes prawny zaś to interes wypływający z 

przepisów ustrojowych, przepisów prawa materialnego i przepisów prawa procesowego, 

każdy z tych przepisów może kształtować uprawnienia i obowiązki jednostki, nie można 

zatem zawęzić interesu prawnego jednostki wyłącznie do przepisów prawa materialnego, 

interes prawny może zatem wypływać też z przepisów prawa ustrojowego, do których należą 

przepisy ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym, szeroko w tej materii 

wypowiedział się Naczelny Sąd Administracyjny w uzasadnieniu wyroku z 30 czerwca 2022 

roku, w którym wyjaśnia, pod pojęciem interesu prawnego należy rozumieć osobisty, 
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konkretny, aktualny prawnie chroniony interes, który może być realizowany na podstawie 

określonego przepisu, bezpośrednio wiążący się z indywidualnie i prawnie chronioną 

sytuacją strony, interes prawny jest chroniony przepisami prawa ustrojowego, materialnego 

i procesowego, gdyż każdy z tych przepisów może kształtować uprawnienia i obowiązki 

jednostki, interes prawny Radnego, o którym mowa w artykule 21 ustęp 7 ustawy o 

samorządzie powiatowym, bo taki jest akurat cytowany w tym orzeczeniu, obejmuje więc 

również sferę, w której Radny wykonuje swoje funkcje publicznoprawne, dla osób 

wykonujących funkcje publiczne nie tylko znaczenie prawne ma interes majątkowy ale 

również wynikający z regulacji prawnej interes prawny rzetelnego sprawowania rządu 

publicznego, nie ma zatem podstaw do ograniczenia zakresu pojęcia interesu prawnego 

wyłącznie do spraw związanych z uprawnieniami lub obowiązkami materialnoprawnymi, 

interes prawny to interes w regulacji ustrojowej sprawowania rzetelnego urzędu, negatywna 

ocena sprawowanego i rzetelnego sprawowania urzędu podważa wiarygodność a tym 

samym wpływa na uprawnienia ustrojowe jednostki, podzielić należy stanowisko wyrażone 

na tle analogicznej sytuacji przewidzianej w artykule 25a ustawy o samorządzie gminnym, że 

nieważność uchwały przy podjęciu, której brał udział Radny wyłączony z głosowania z uwagi 

na posiadanie interesu prawnego zachodzi niezależnie od wyników głosowania oraz 

okoliczności czy udział Radnego miał czy też nie miał wpływu na ostateczny wynik i podjęcie 

uchwały, okoliczności powyższe nie podlegają bowiem w tej sprawie ocenie, powołany 

przepis posługuje się bowiem kategorycznym stwierdzeniem co do uzasadnienia 

obiektywnego rozumienia ujętego tam interesu prawnego, w podsumowaniu należy 

stwierdzić, że we wskazanej sprawie kiedy przedmiotem rozpatrzenia przez Radę Gminy jest 

skarga złożona osobiście przez Panią Radną jest ona zainteresowana w uznaniu jej za 

zasadną artykuł 227 kpa, a nadto w swojej treści dotyczy ona naruszenia dóbr osobistych, 

artykuł 23 i 24 KC i uprawnień związanych z wykonywaniem mandatu radnego art. 24 ustawy 

o samorządzie gminnym, jej uprawnień związanych z dostępem do informacji publicznej 

artykuł 2 ustawy o dostępie do informacji publicznej, a także praw czy obowiązków 

związanych z wykonywaną funkcją Sołtysa nie budzi wątpliwości, że powinna się ona 

wyłączyć z głosowań, zastosowanie więc znajduje artykuł 25a ustawy o samorządzie 

gminnym  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

bardzo dziękuję, czy są pytania może, nie widzę, w takim razie odczytam projekt uchwały, 

proszę, był czytany, to w takim razie jak zapytam tylko czy ktoś z Państwa Radnych nie 

zapoznał się z przedstawionym projektem uchwały, no przejdziemy do głosowania jak nie 

ma, nie ma pytań, dobrze to są pytania teraz do projektu uchwały, proszę Radna Katarzyna 

Gomułkiewicz  

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz 

tak się umówiliśmy, tak się umówiliśmy, że zostaną przedstawione, dwie opinie członków 

Komisji Skarg Wniosków i Petycji, którzy uznali skargę za bezzasadną i ich, tych którzy uznali, 

że należy skargę uwzględnić, ja domyślam się, że opinia kolegów to jest zawarta w 

uzasadnieniu do projektu uchwały, bardzo gratuluję przygotowania takiego uzasadnienia, 

poruszyli Panowie w tym uzasadnieniu kwestie, o których w ogóle nie rozmawialiśmy na 



str. 74 

 

Komisjach, między innymi stwierdziliście, że skarżąca, że wniosek skarżącej dotyczył dostępu 

do informacji publicznej, ja o tym nie mam w swojej opinii, bo ta opinia była przygotowana 

na poniedziałkową sesję kiedy jeszcze właśnie tego zwrotu akcji nie znałam, natomiast 

podczas posiedzeń Komisji Skarg Wniosków i Petycji podejmowaliśmy różne osoby, które 

udzielały nam wyjaśnień, między innymi była Pani Wójt, która mówiła, że tej prośby 

skarżącej z 8 lutego w tym trybie nie rozpatrywano i faktycznie w piśmie z 8 lutego skarżąca 

nie powołuje się na przepisy o dostępie do informacji publicznej dlatego my też nie 

potraktowaliśmy tej skargi, inaczej odczytaliśmy zarzut zawarty w skardze, tu w uzasadnieniu 

do tego projektu uchwały pojawia się takie sformułowanie, że z tego względu, że zarzuty są 

ogólne i osobiste to właśnie z tego powodu nie można ich uznać za zasadne, różne mieliśmy 

skargi już w tej kadencji, one były pisane w bardzo różny sposób, na szczęście ustawodawca 

nie wskazuje w jaki sposób mają być pisane skargi, wystarczy, że obywatel, mieszkaniec 

wyrazi swój wyraz niezadowolenia i po to właśnie były posiedzenia Komisji Skarg Wniosków i 

Petycji, aby te zarzuty często wyłuskać z tych pism takie jakie otrzymywaliśmy, były też a 

może nawet bardziej osobiste skargi, z których staraliśmy się właśnie w jakiś sposób dotrzeć 

do sedna sprawy czyli do tego zarzutu tak, że to, że pojawiają się tutaj argumenty osobiste 

no nie może przekreślać, nie może przekreślać to z góry całej skargi, naszym zadaniem jest 

dotrzeć do istoty problemu, więc teraz już przeczytam to co przygotowałam zaraz po 

ostatnim posiedzeniu Komisji Skarg Wniosków i Petycji, jest to wspólna opinia Radnego 

Grabowskiego i moja czyli tych członków Komisji Skarg Wniosków i Petycji, którzy po 

przeprowadzonym postępowaniu wyjaśniającym stwierdzili, że skarga z 27 marca na 

działanie Wójt Gminy Zaniemyśl może być uznana za zasadną, w dniu 27 marca 2023 roku do 

Rady Gminy Zaniemyśl wpłynęła skarga złożona przez osobę fizyczną na działanie Wójt 

Gminy Zaniemyśl, Komisja Skarg Wniosków i Petycji po zapoznaniu się z treścią skargi oraz 

wysłuchaniu wyjaśnień skarżącej, osoby której zlecono wykonanie prac polegających na 

opiece nad świetlicą w miejscowości Lubonieczek, Pani podinspektor do spraw kadr i płac z 

Urzędu Gminy Zaniemyśl, Pani pracownicy Referatu Inwestycji i Gospodarki Komunalnej 

Urzędu Gminy Zaniemyśl i koniec, końców Wójt Gminy Zaniemyśl, nie wypracowała 

jednolitego stanowiska co do sposobu załatwienia skargi, poniżej przedstawiono argumenty 

przemawiające za uznaniem skargi za zasadną, w skardze podniesiono dwa zarzuty, jeden, 

niewłaściwego sposobu przekazania administrowania świetlicą wiejską w Lubonieczku, dwa, 

nieprzestrzegania przepisów dotyczących udostępnienia jawnych informacji dotyczących 

działania Gminy w szczególności nie udzielenia odpowiedzi na zadane pytania i prośby o 

udostępnienie dokumentów, odnośnie punktu pierwszego, zgodnie z obowiązującym 

Regulaminem określającym zasady i tryb korzystania ze świetlic wiejskich oraz ich 

wyposażenia na terenie Gminy Zaniemyśl, to jest załącznik do uchwały z 2016 roku i dalej 

będę się posługiwać, krótką nazwą Regulamin, administratorem świetlic wiejskich jest Gmina 

Zaniemyśl, natomiast osobą zarządzającą świetlicą jest gospodarz świetlicy, czyli Sołtys wraz 

z członkami Rady Sołeckiej, do obowiązków gospodarza świetlicy należy w szczególności 

sprawowanie nadzoru nad mieniem i działalnością świetlicy, utrzymanie stałego kontaktu z 

Urzędem Gminy, dbanie o czystość świetlicy i wyposażenie, dbanie o ład i porządek terenu 

przyległego do świetlicy, udostępnianie świetlicy zgodnie z zapotrzebowaniem, zgłaszanie 

administratorowi świetlicy usterek, a także szkód wyrządzonych przez korzystających oraz 

prowadzenie rejestru działalności świetlicy, w tym udostępnianie jej, do stycznia 2023 roku 
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powyższe czynności w świetlicy wiejskiej w Lubonieczku wykonywała skarżąca jako Sołtys 

Sołectwa Lubonieczek, czyli gospodarz świetlicy, w dniu 19 stycznia 2023 roku Wójt Gminy 

Zaniemyśl zawarła umowę zlecenia prac polegających na opiece nad świetlicą w 

miejscowości Lubonieczek, mogę czytać z kim?, zawarła taką umowę ze zleceniobiorcą, 

zawarcie takiej umowy nie pozbawia statusu gospodarza świetlicy ponieważ wynika on 

bezpośrednio z przywołanego Regulaminu, ze względu na zakres obowiązków gospodarza 

świetlicy dla ich prawidłowego wykonywania niezbędna jest wiedza o tym komu zostały 

zlecone przez administratora świetlicy prace polegające na opiece nad świetlicą, dlatego w 

przypadku zawarcia takiej umowy informacja o tym fakcie powinna zostać przekazana 

gospodarzowi, wobec niespójnych wyjaśnień udzielonych Komisji Skarg Wniosków i Petycji 

przez skarżącą, Wójta oraz Panią, której powierzono opiekę nad świetlicą nie udało się 

jednoznacznie ustalić w jaki sposób, kiedy i przez kogo informacja o zleceniu opieki nad 

świetlicą dotarła do skarżącej czyli Sołtysa, czyli gospodarza świetlicy, na pewno nie zostało 

to dokonane na piśmie, a tymczasem zgodnie z odpowiednimi przepisami kpa sprawy należy 

prowadzić i załatwiać na piśmie utrwalone w postaci papierowej lub elektronicznej, co 

prawda kpa dopuszcza załatwianie spraw ustnie lub telefonicznie ale trzeba w takim 

przypadku zostawić adnotacje utrwalone w aktach sprawy, w przedmiotowej sprawie Komisji 

Skarg Wniosków i Petycji nie zostały przedstawione żadne trwałe ślady przekazania 

Sołtysowi, gospodarzowi świetlicy informacji o zleceniu prac polegających na opiece nad 

świetlicą, ustna forma przekazania informacji w nie udokumentowanych terminie i 

okolicznościach stała się źródłem nieporozumień, przyczyną sytuacji konfliktowej, a przede 

wszystkim jest wyrazem braku profesjonalizmu urzędniczego, ponadto wobec podpisania 

umowy zlecenia na prace polegające na opiece nad świetlicą w Lubonieczku w dniu 19 

stycznia i w konsekwencji z prawdopodobną, o czym będzie dalej, zmianą osoby materialnie 

odpowiedzialnej za powierzony majątek Gminy zarządzenie przez Wójta Gminy Zaniemyśl 

inwentaryzacji w świetlicy wiejskiej w Lubonieczku w dniu 22 lutego i wyznaczenia terminu 

na jej przeprowadzenie do końca lutego 2023 roku było w naszej ocenie czynnością mocno 

spóźnioną, ewentualnie przekazanie kluczy do świetlicy tak zwanemu opiekunowi nastąpiło 

przedwcześnie czyli z dniem podpisania umowy, a przed inwenturą, bez ustalenia stanu 

składników majątkowych składających się na świetlicę i jej wyposażenie, notabene jest to 

niezgodne z zapisem Regulaminu zgodnie, z którym to gospodarz świetlicy dysponuje 

kluczami do świetlicy, osobiście udostępnia świetlicę użytkownikom oraz odbiera i zamyka 

świetlicę po zakończeniu zorganizowanych przedsięwziąć a zapasowy komplet kluczy posiada 

administrator świetlic czyli Gmina, odnośnie drugiego zarzutu, skarżąca w dniu 8 lutego 

zwróciła się z wnioskiem do Wójta Gminy Zaniemyśl z prośbą o udzielenie wyjaśnień i 

udostępnienie wyszczególnionych dokumentów dotyczących świetlicy wiejskiej w 

Lubonieczku oraz funduszu sołeckiego Sołectwa Lubonieczek, odpowiedź została udzielona 

pismem datowanym na 15 marca, jednak udostępnionym skarżącym później, po złożeniu 

rozpatrywanej skargi, no i teraz zgodnie z przepisami kpa ponownie organy administracji 

publicznej obowiązane są załatwiać sprawy bez zbędnej zwłoki, zwłoki przepraszam, 

załatwienie sprawy wymagającej postępowania wyjaśniającego powinno nastąpić nie później 

niż w ciągu miesiąca, a sprawy szczególnie skomplikowanej nie później niż w ciągu dwóch 

miesięcy, o każdym przypadku niezałatwienia sprawy w terminie organ jest obowiązany 

zawiadomić strony podając przyczyny zwłoki i wskazując termin załatwienia sprawy i 
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pouczając o prawie do wniesienia ponaglenia, i ten sam obowiązek ciąży na organie również 

w przypadku gdy przyczyny są niezależne od organu, w przedmiotowej sprawie ani Wójt, ani 

udzielająca wyjaśnień pracownica Referatu Inwestycji i Gospodarki Komunalnej Urzędu 

Gminy Zaniemyśl nie wskazały jakich ustaleń należało dokonać w ramach postępowania 

wyjaśniającego, ewentualnie na czym miałoby polegać szczególne skomplikowanie 

przedmiotowej sprawy, usprawiedliwiające tak długie przygotowywanie odpowiedzi, w 

okresie pomiędzy złożeniem prośby przez skarżącą a otrzymaniem przez nią odpowiedzi nie 

zostały wystosowane do skarżącej żadne zawiadomienie o przyczynach zwłoki, udzielona 

ostatecznie odpowiedź była nie kompletna, nie dołączono do niej załączników, które według 

treści pisma z odpowiedzią miały być do niego załączone, nie wiem czy to dobrze napisałam, 

było pismo na końcu była lista załączników, tak to zostało podpisane i przekazane skarżącej, 

natomiast tych załączników fizycznie nie było, w szczególności jako załącznik wskazano 

protokół z zebrania Wójta Gminy Zaniemyśl z Sołtysami, opiekunami świetlic oraz członkami 

Rad Sołeckich w dniu 18 stycznia, który jak zostało to później ustalone w toku prac Komisji 

Skarg Wniosków i Petycji nigdy nie został sporządzony, jak wskazuje orzecznictwo organ 

administracji publicznej powinien prowadzić postępowanie w sposób sprawny, bez 

nieuzasadnionego wstrzymywania i przewlekania czynności tak by zakończenie 

postępowania nastąpiło w najkrótszym możliwym terminie, a terminy podane wyżej i te 

które wyżej czytałam należy rozumieć jako wskazówkę by terminy załatwienia sprawy, 

przepraszam, by traktować je jako maksymalne, przy czym nie ulega wątpliwości, że nawet w 

sprawach o skomplikowanym charakterze organ winien działać wnikliwie i szybko, ponieważ 

prośba skarżącej dotyczyła jedynie udzielenia informacji w formie wyjaśnień wskazanych 

stanów faktycznych i udostępnienia konkretnego dokumentów nie znajduje 

usprawiedliwienia fakt udzielenia odpowiedzi po upływie ponad półtora miesiąca, 

reasumując powyższa skarga oraz przeprowadzone przez Komisję Skarg Wniosków i Petycji 

postępowanie wyjaśniające wskazują na konieczność usprawnienia pracy Urzędu Gminy 

Zaniemyśl oraz profesjonalizację pracy urzędników a także wypracowania transparentnych 

procedur i standardów załatwiania spraw, to zwłaszcza ponieważ jak pierwszy raz się 

spotkaliśmy w gronie Komisji Skarg Wniosków i Petycji nad tą skargą to moje oczekiwanie 

było takie, ustalmy jak to powinno się odbywać, jak normalnie są przekazywane świetlice i 

wtedy będziemy wiedzieli czy w tej sprawie doszło do jakichś uchybień albo odchyleń od 

normy, nie udało się tej normy ustalić, ponieważ kierownikiem Urzędu Gminy Zaniemyśl jest 

Wójt Gminy Zaniemyśl w naszej ocenie skarga zasługuje na uwzględnienie, Komisja zgodnie 

nie odniosła się do argumentów naruszenia dóbr osobistych, w szczególności dobrego 

imienia skarżącej oraz narażenie jej na utratę zaufania społecznego ponieważ w tych 

sprawach właściwe do orzekania są sądy powszechne, dalej mam jeszcze kilka uwag, które 

chcielibyśmy przekazać Radzie ale to już może je przeczytam w wolnych głosach i wnioskach, 

żeby nie mącić, dziękuję  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tej sprawie, jeżeli nie ma 

głosu to zapytam czy ktoś z Państwa Radnych nie zapoznał się z przedstawionym projektem 

uchwały, bardzo proszę, Radna Jolanta Jóźwiak  
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Radna Jolanta Jóźwiak 

bo nie rozumiem teraz, bo mamy projekt uchwały podany, że mamy głosować, nad tą 

treścią, że skarga jest niezasadna, tu koleżanka Katarzyna odczytała projekt  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

koleżanka Katarzyna, to nie jest projekt, to jest jej opinia  

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz 

nasza opinia  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

tak  

 

Radna Jolanta Jóźwiak 

czyli to nie jest projekt, czyli pozostaje tylko ten projekt  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

tak oczywiście  

 

Radna Jolanta Jóźwiak 

dobrze dziękuję  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

proszę Pani Wójt  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Szanowni Państwo, awantura czy skarga, która została przez Panią Radną złożona jak dla 

mnie no nie powinna mieć w ogóle miejsca dlatego, że pewne rzeczy, które są, no właśnie, 

które są w Gminie Zaniemyśl od wielu lat wypracowane i ustandaryzowane po prostu 

zwyczajowo powinny być respektowane, każda świetlica w Gminie Zaniemyśl, która jest 

wynajmowana ma opiekuna świetlicy, ma opiekuna świetlicy, z którym zawiera się umowę 

zlecenie, opiekun świetlicy ma obowiązek tą świetlicą się zajmować, między innymi 

informowania Wójta o nieodpłatnych czy płatnych najmach, zostawiania umów, spisywania 

umów, otwierania, przekazywania kluczy i wszystkich związanych z tym czynności, to nie jest 

tak, że osoba czy tutaj, czy Sołtys jest właścicielem tej świetlicy i może mówić to są moje 

klucze, moja świetlica i moje imprezy, jak to też miało miejsce niestety na zebraniu z Radą 

Sołecką, z Radą Sołecką Sołectwa Lubonieczek, to akurat przypisany jest Wójtowi, bo to Wójt 

jest odpowiedzialny za majątek, za majątek Gminny i jeżeli stwierdzi, że taka sytuacja, która 

jest nieprawidłowa albo nie działa to w sposób odpowiedni a poza tym chcąc 

ustandaryzować wszystko to co się dzieje w Gminie, dokona takich zmian, one są jak 

najbardziej wskazane i tutaj nie miało miejsca nigdy w życiu, nie miało miejsca jakieś 

nieprawidłowe przekazanie informacji ponieważ ta informacja była przekazana na zebraniu 

Wójta z Sołtysami, członkami, opiekunami i członkami Koła Gospodyń Wiejskich, Pani Radna 
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została poinformowana na następny dzień przez pracownika Urzędu Gminy, nie można też 

powiedzieć, że nie wiedziała, że coś takiego ma miejsce ponieważ sama do mnie osobiście na 

następny dzień się zwracała i że nie zostało to sformalizowane w formie, w formie pisemnej 

przepraszam bardzo, 99,9% kontaktów z Sołtysami odbywa się osobiście bądź telefonicznie, 

druga rzecz jest taka, że Pani Radna nigdy nie miała podpisanej umowy w związku z tym 

niczego jej nie trzeba było wymawiać i nie trzeba było, nie trzeba było pisemnie oświadczać, 

następna rzecz jest taka, że Pani Radna  

 

Radna Kamila Kołacka 

Pani Wójt to nie jest przedmiot skargi, proszę odnosić się, co Pani opowiada za bzdury  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

to jest przedmiot skargi  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

proszę nie przerywać  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

właśnie o tym mówię, że to jest, że to jest właśnie przedmiot skargi, przedmiot skargi, który, 

który wyniknął z nieprawidłowości czy chęci uregulowania działań świetlicy w Lubonieczku, 

to Wójt odpowiada za majątek Gminy, a tu jeszcze wspomogę się spotkaniem z Radą, z 

Komisją Oświaty i Kultury, która jasno stwierdziła, że jednak nieprawidłowości w 

gospodarowaniu tą świetlicą występują dlatego, że niestety nie zostały ujawniane wynajmy 

nieodpłatne, tak jak to ma miejsce na przykład w świetlicy w Zwoli, Szanowni Państwo, to nie 

jest tak, że gospodarz i Rada Sołecka się tym zajmuje, w Gminie Zaniemyśl odpowiada za to 

opiekun, z którym się podpisuje umowę, z Radną tutaj takiej umowy nie można podpisać, być 

może to też wynika z tego, że pewne standardy jeżeli chodzi o gospodarowanie tym mieniem 

tutaj nie zostały zachowane, czyli dbałość o przekazywanie kluczy, dbałość o no mienie, czyli 

po prostu tą świetlicę, klucze zostały, otwieranie tej świetlicy, bo to opiekun, który posiada 

klucze wynajmując musi otworzyć tą świetlicę, musi ją zdać i musi ją ponownie odebrać i 

zamknąć, tego niestety tutaj zabrakło i proszę Państwa to jest mój obowiązek, żeby takie 

rzeczy po prostu zrobić, czyli doprowadzić do jak najlepszego gospodarowania mieniem 

naszej Gminy, nie może być tak, że ktoś sobie zawłaszcza i mówi, no traktuje wręcz jakby to 

była jego własność, następną rzeczą jest taką, że to Pani Radna wskazywała już od samego 

początku akurat tą Panią jako opiekuna, opiekuna świetlicy, dodatkowo ta Pani jest również, 

jest również członkiem Koła Gospodyń Wiejskich, jest też członkiem Rady Sołeckiej, czyli jak 

gdyby jest też również gospodarzem, bo to nie jest powiedziane, że Sołtys, Sołtys wraz z 

Radą Solecką, informacja była jawna, informacja była przekazana i naprawdę działania tutaj, 

które tutaj są naprawdę no nie, nie powinny tak wyglądać ze strony Pani Sołtys i ta histeria, 

która nastąpiła jest dla mnie niepotrzebna, bo to jest naprawdę niepotrzebna rzecz  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo  
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Radna Kamila Kołacka 

jedno zdanie, jestem zażenowana Pani wypowiedzią, Pani Wójt, jestem zażenowana, 

naprawdę zabrakło mi słów, ponieważ jestem wyłączona z głosowania to pozwolicie 

Państwo, że opuszczę salę  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

bardzo proszę Radna Katarzyna Gomułkiewicz  

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz 

bardzo dziękuję, Pani Wójt nam powtórzyła mniej więcej to samo co mówiła nam na Komisji 

Skarg Wniosków i Petycji, ale tak jak to w tej opinii zapisałam zeznania poszczególnych osób, 

czy tam wyjaśnienia, przepraszam, nie tego typu postępowanie, wyjaśnienia poszczególnych 

osób, no były różne, były no nie zgadzały się tak, że dziękuję, że Pani Wójt to powtórzyła, 

natomiast no nie możemy tylko i wyłącznie na tym polegać, natomiast ja przeczytam jednak 

to co chciałam zostawić na później, bo to się wiąże z tym co teraz Pani Sołtys tutaj mówi, 

generalnie, właśnie druga rzecz, którą na którą poświęciliśmy dużo czasu na pierwszym 

posiedzeniu Komisji Skarg Wniosków i Petycji, to pierwsze, to było próba ustalenia 

standardów, a druga, rozstrzygnięcie kim jest gospodarz, kim jest opiekun i teraz tak, 

niezależnie od powyższego Rada Gminy Zaniemyśl, teraz to jest uwaga do Rady, powinna 

rozważyć aktualizacje zasad korzystania ze świetlic wiejskich zawartych w Regulaminie ze 

względu na zbieżność kompetencji gospodarza świetlicy w rozumieniu tego Regulaminu i 

osoby, której Wójt zleca wykonywanie prac polegających na opiece nad świetlicą, wobec 

właśnie praktyki takiej, że te zlecenia są przyjmowane przez osoby inne niż Sołtys czyli 

gospodarz świetlicy, jak już wcześniej mówiłam zgodnie z Regulaminem do obowiązków 

gospodarza świetlicy należy sprawowanie nadzoru nad mieniem i działalnością świetlicy, 

utrzymywanie stałego kontaktu z Urzędem Gminy, dbanie o czystość świetlicy i wyposażenie, 

dbanie o ład i porządek, udostępnianie świetlicy zgodnie z zapotrzebowaniem, zgłaszanie 

administratorowi świetlicy usterek i szkód, prowadzenie rejestru działalności świetlicy, a 

teraz zgodnie z załącznikiem do umowy zlecenia jaki Wójt podpisuje z osobami, które 

przyjmują na siebie obowiązki z zakresu czynności tej opieki nad świetlicę ten załącznik 

nazywa się - zakres czynności do wykonania w ramach umowy zlecenia świetlice wiejskie, 

przedmiotem umowy są czynności związane z przekazaniem i odebraniem pomieszczeń 

świetlicy osobom wynajmującym, przeliczenie i sprawdzenie wyposażenia, zabezpieczenie 

drzwi wejściowych, okien, kontrola przekazywanego i odebranego wyposażenia, przeliczanie 

i sprawdzenie sprawności kompletności, gaszenie świateł, wyłączenia innych odbiorników 

energii, które nie muszą być włączone, drobne prace porządkowe w świetlicy i wokół, 

zgłoszenie zauważonych uszkodzeń, zniszczeń itp. Kierownikowi Referatu Inwestycji i 

Gospodarki Komunalnej Urzędu Gminy Zaniemyśl, generalnie to jest to samo czy gospodarz, 

czy opiekun mają robić to samo, jeżeli to są dwie różne osoby no to jak najbardziej może 

dochodzić do jakichś nieporozumień, ponadto należałoby w tym Regulaminie jednoznacznie 

ustalić i powiązać z uporządkowanymi kompetencjami zakres odpowiedzialności materialnej 

gospodarza świetlicy i opiekuna za powierzone mienie oczywiście o ile dalej będą 

funkcjonować te dwie osoby, w końcu doprecyzowania wymagał by tryb nieodpłatnego 
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korzystania ze świetlicy ponieważ większość zapisów Regulaminu odnosi się wyłącznie do 

najmu bez wyjaśnienia czy w przypadku nieodpłatnego udostępniania stosuje się je 

odpowiednio czy nie, a nieodpłatny najem tak jak tutaj słyszymy to nam kodeks cywilny 

spadł z sufitu, bo najem zawsze wiąże się z pobieraniem czynszu  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

ja tylko przypomnę Państwu, że gospodarzem świetlicy należy przez to rozumieć Sołtysa 

Sołectwa oraz członków Rady Sołeckiej, to jest czasami pięć osób, czasami trzy osoby, 

czasami cztery, w zależności i jeżeli chodzi, jeżeli chodzi o wynajem świetlic to przy 

każdorazowym przekazaniu świetlicy wiejskiej odpłatnie lub nieodpłatnie gospodarz świetlicy 

oraz osoba na rzecz, której następuje przekazanie sprawdzają stan pomieszczeń, urządzeń 

oraz wyposażenia, spisują stan liczników wody, energii elektrycznej, gazu, z przekazania i 

odbioru spisują protokół zgodnie z załącznikiem nr 2 do Regulaminu, Szanowni Państwo, 

jeszcze jest jedna taka rzecz, że Koła Gospodyń Wiejskich, OSP czy Stowarzyszenia, które 

działają na terenie danego Sołectwa to jest wartość dodana do każdej świetlicy wiejskiej, to 

oni są animatorami życia kulturalnego, społecznego w tej miejscowości, takim przykładem 

jest na przykład świetlica wiejska w Lubonieczku, jeżeli w ubiegłym roku, nie wiem, było 9 czy 

12 wynajmów świetlicy wiejskiej w Lubonieczku, a do tego ponad 80 czy prawie 90 najmu czy 

wynajmów przez Koło Gospodyń Wiejskich to logicznym jest, że to właśnie to Koło jest, czy 

inna jednostka, która tak prężnie działa jest jak najbardziej uprawniona, wspieranie realizacji 

zadań statutowych organizacji działających na terenie Gminy takich jak Koła Gospodyń 

Wiejskich, Lokalne Zespoły Sportowe, Stowarzyszenia, Ochotnicze Straże Pożarne to 

podstawowe cele działania świetlic wiejskich i nie może być Szanowni Państwo tak, że tej 

działalności się, tą działalność się utrudnia i moje działania miały na celu usprawnienie tej 

pracy, oczyszczenie atmosfery i prawidłowe działanie świetlicy  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo, w takim razie, że nie ma więcej zgłoszeń do dyskusji to przystąpimy do 

głosowania projektu uchwały, bardzo proszę o podłączenie głosowania 
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Kamila Kołacka, Bartłomiej Mieloch 

 
stwierdzam, że uchwała nie została podjęta, co dalej Pani Mecenas robimy  
 

Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska 

z tego co wiem Pani Kasia Gomułkiewicz ma, Pani Radna Kasia Gomułkiewicz ma 

przygotowany swój projekt uchwały o zasadności skargi i w części tak, bo w części Rada nie 

jest właściwa no i jeżeli tutaj też jakoś Rada nie dojdzie do porozumienia to chyba jedynym 

rozwiązaniem będzie wydłużenie terminu na rozpoznanie skargi, tak żeby rzeczywiście no 

trzeba dojść do istoty tych kwestii dlatego, że no sama Komisja i wszyscy mają po prostu cały 

czas wątpliwości i niewykluczone, że będzie trzeba zastosować po prostu rozporządzenie w 

kwestii rozpatrywania skarg i wniosków, i zobowiązać skarżącą do doprecyzowania 

przedmiotu skargi  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

bardzo proszę Radna Katarzyna Gomułkiewicz  

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz 

no tak, nacisnęłam wniosek formalny, bo będę czytać ten projekt uchwały, chociaż to nie 

jest, nie wiem, dlaczego Pani mówi, że to jest mój projekt uchwały, tak jak mówiłam w 

poniedziałek, nie wiem kto w takiej sytuacji powinien przygotowywać projekty uchwał dla 

Rady, no ale na wszelki wypadek chcąc właśnie wyjść z pata przygotowałam, uchwała z 29 

czerwca 2023 w sprawie rozpatrzenia skargi z 27 marca na działanie Wójta Gminy Zaniemyśl, 

na podstawie odpowiednich przepisów Rada Gminy ustala co następuje, uznaje się za 

zasadną skargę K.K. z 27 marca 2023 roku na działanie Wójta Gminy Zaniemyśl w części 

dotyczącej przekazania administrowania świetlicą wiejską w Lubonieczku oraz 

nieprzestrzegania przepisów dotyczących udostępnienia jawnych informacji dotyczących 

działania Gminy, Rada Gminy Zaniemyśl uznaje za organ nie właściwy do rozpatrzenia skargi 

na działalność Wójta Gminy Zaniemyśl w przedmiocie naruszenia dóbr osobistych skarżącej i 

wskazuje, że organem właściwym do rozpoznania roszczeń w tym zakresie jest sąd 

powszechny, wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Gminy Zaniemyśl, 

uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia, uzasadnienie do uchwały w sprawie rozpatrzenia 

skargi, zgodnie z artykułem 18b ustawy o samorządzie gminnym Rada Gminy rozpatruje 

skargi na działanie Wójta i gminnych jednostek organizacyjnych, w tym celu powołuje się 

Komisję Skarg Wniosków i Petycji, w dniu 27 marca 2023 do Rady Gminy Zaniemyśl wpłynęła 

skarga na działanie Wójta Gminy Zaniemyśl, w dniu 24 kwietnia 2023 roku Rada Gminy 

Zaniemyśl podjęła uchwałę w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi do 30 

czerwca, Komisja Skarg Wniosków i Petycji po przeprowadzonym postępowaniu 

wyjaśniającym nie wypracowała jednolitego stanowiska co do sposobu załatwienia skargi 

niemniej jednak po wysłuchaniu przedstawionych na LVII (57) sesji Rady Gminy Zaniemyśl 

argumentów za i przeciw Rada Gminy podjęła decyzję o uznaniu skargi za zasadą w części, w 

której jest organem właściwym do jej rozpatrzenia i dalej jest fragment, który był podobny 

jak w tamtej uchwale dotyczącej, znaczy wykazujący, że w zakresie ochrony dóbr osobistych 

właściwe są sądy powszechne, powinnam przeczytać, czy już go znamy, w części skargi 

skarżąca podniosła, że wskazane przez nią działania Wójta Gminy Zaniemyśl godzą w jej 
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dobra osobiste, naruszają jej dobre imię oraz narażają na utratę zaufania publicznego, w 

istocie więc skarga jest w tej części dotyczy naruszenia dóbr osobistych skarżącej, które 

chronione są na gruncie prawa cywilnego o czym stanowi art. 23 Kodeksu cywilnego, w 

artykule 24 ustanowione zostały środki ochrony dóbr osobistych i ten czyje dobro osobiste 

zostaje zagrożone cudzym działaniem może żądać zaniechania tego działania chyba, że nie 

jest ono bezprawne, w razie dokonanego naruszenia może on także żądać, ażeby osoba, 

która dopuściła się naruszenia dopełniła czynności potrzebnych do usunięcia jego skutków w 

szczególności, ażeby złożyła oświadczenie odpowiedniej treści  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Kasiu troszeczkę bliżej mikrofonu, zdecydowanie bliżej  

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz 

na zasadach przewidzianych w kodeksie może on również żądać zadośćuczynienia 

pieniężnego lub zapłaty odpowiedniej sumy pieniężnej na wskazany cel społeczny, jeżeli 

wskutek naruszenia dobra osobistego została wyrządzona szkoda majątkowa poszkodowany 

może żądać jej naprawienia na zasadach ogólnych, istotne jest to, że w przypadku spraw 

cywilnych zgodnie z artykułem drugim Kodeksu postępowania cywilnego powołane do ich 

rozpoznania są sądy powszechne o ile sprawy te nie należą do właściwości sądów 

szczególnych oraz sąd najwyższy, tak więc Rada Gminy Zaniemyśl nie jest organem 

właściwym do rozpoznania skargi w tym zakresie, czyli w zakresie naruszenia dóbr osobistych 

powtarzam jeżeli było za cicho, prześlę to do Pani Barbary, nie wiem 5 minut może przerwy  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dobrze ogłaszam 5 minut przerwy  

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz 

to jest w ramach tego samego punktu porządku obrad  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

ale musimy wyjść z tego, musimy, był jeden i nadal będzie jeden, tak, musimy wyjść z tego 

pata, po prostu, nowy punkt, tak, nie następnej sesji nie będzie, ale wniosek o przedłużenie, 

ale przepraszam, wniosek o przedłużenie też został odrzucony więc  

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz 

Pani Mecenas na samym początku rozmawiałyśmy, czy to się da zrobić, dwa odmienne 

projekty głosować w ramach jednego punktu porządku obrad i dlatego miał on się nazywać 

w sprawie rozpatrzenia skargi i tak się nazywa, i było ustalone, że w razie czego można 

głosować kolejne projekty  

 

Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska 

ale trzeba ten projekt wprowadzić, tak, bo tamten był, tamten był odczytany i konkretnie 

tamten był wprowadzony do porządku obrad, a ten nie był  
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Radny Bartosz Biskup 

przecież nie możemy usunąć projektu, który został przed chwilą przegłosowany i 

potraktować go jakby go nie było  

 

Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska 

bo można te dwa projekty rozpatrzyć w jednym punkcie ale trzeba projekt wprowadzić do, 

pod obrady  

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz 

nie została podjęta właśnie, Jola nie mamy uchwały  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

pięć minut przerwy 

 

5 – cio minutowa przerwa 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Drodzy Państwo, teraz mamy projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 27 marca 

2023 roku na działanie Wójta Gminy Zaniemyśl i tutaj na podstawie przepisów o samorządzie 

gminnym i Kodeksu postępowania administracyjnego Rada Gminy Zaniemyśl uchwala co 

następuje, paragraf 1, uznaje się za zasadną skargę K.K. z 27 marca 2023 roku na działanie 

Wójta Gminy Zaniemyśl w części dotyczącej przekazania administrowania świetlicą wiejską w 

Lubonieczku i nieprzestrzegania przepisów dotyczących udostępnienia jawnych informacji 

dotyczących działania Gminy w szczególności nie udzielenia odpowiedzi na zadane pytania i 

prośby o udostępnienie dokumentów, paragraf drugi, Rada Gminy Zaniemyśl uznaje się za 

organ niewłaściwy do rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Zaniemyśl w 

przedmiocie naruszenia dóbr osobistych skarżącej i wskazuje, że organem właściwym do 

rozpoznania roszczeń w tym zakresie jest sąd powszechny, paragraf trzeci, wykonanie 

uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Gminy Zaniemyśl, paragraf cztery, uchwała 

wchodzi w życie z dniem podjęcia, tutaj uzasadnienie to żeśmy słyszeli, bo Radna Katarzyna 

Gomułkiewicz nam odczytała, więc czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały  

 

Radna Jolanta Jóźwiak 

czy prawidłowe jest postępowanie zmienianie porządku obrad w tym miejscu i w tym 

momencie, bo dla mnie  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

myśmy na razie porządku obrad nie zmienili, tak Pani Mecenas  

 

Radna Jolanta Jóźwiak 

zmieniliśmy  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 
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dołożyliśmy po prostu zamiast uchwały, projektu uchwały, który nie przeszedł mamy kolejny 

projekt uchwały  

 

Radna Jolanta Jóźwiak 

ale czy to jest zgodne z prawem ja chcę uzyskać odpowiedź 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Pani Mecenas mówi, że tak, tak powiedziała mi, że to jest zgodne z prawem, czy są pytania 

jeszcze do tego projektu, jeżeli nie ma więcej pytań to przejdziemy do głosowania, bardzo 

proszę o podłączenie głosowania, tych Radnych, którzy tutaj nie ma, czyli Michała 

Marciniaka, Radna Katarzyna nie opowiedziała się, Aliny Frąckowiak nie ma i Kamili nie ma, 

nie będzie już, Michała Marciniaka i Aliny Frąckowiak nie będzie już, poszli, i Kamila nie 

uczestniczy w głosowaniu, przegrzane są na razie nasze ten, na razie nic nie wyszło jeszcze, 

nie mam wyniku, jest 
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czyli, że uchwała też nie została podjęta  

 

Radny Bartosz Biskup 

czy mamy jeszcze jakieś uchwały w zanadrzu, czy co w tej sytuacji  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

nie mamy, nie wiem co w tej sytuacji, bo to jest pierwsza taka sytuacja, możemy trzecią 

sytuację wziąć, o przedłużenie i to jest jedyna nasze opcja, żebyśmy dzisiaj stąd wyszli, koło 

ratunkowe, gdzieś mieliśmy ten projekt uchwały, tak, był na Komisji wspólnej zdaje się, to 

tak zwana reasumpcja, czyli dzisiaj nam został ostatni projekt, no przegrzewa się wszystko 

dzisiaj, bo zbyt długo tu już jesteśmy  

 

Radny Bartosz Biskup 

całe szczęście, że nie spotkaliśmy się o 16:00  
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Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

no właśnie, dlatego podjąłem decyzję że o 9:00 się spotkamy, drodzy Państwo w tym 

projekcie, który był o przedłużenie rozpatrzenia tej skargi to była data 30 września, jest 

kolejna sesja, możemy spróbować ponownie, bo musimy jakoś z tego pata wybrnąć  

 

Radny Tomasz Grabowski 

Szanowni Państwo, to ja mam pytanie, jedno zasadnicze, wraca do Komisji czy wraca na 

obrady Rady, Komisja swoje stanowisko wypracowała jakie wypracowała, jest nas w tej 

chwili czwórka, myślę, że zdania żadnego nie zmienimy, więc w tej chwili możemy założyć, że 

tylko i wyłącznie pod obrady Rady powinno to podejść, nie do Komisji wrócić  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

nie do Komisji, dzisiaj teraz wraca, zaraz będziemy głosować to  

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz 

jeżeli to jest ta sama uchwała co w poniedziałek to w uzasadnieniu było odesłanie do Komisji 

Skarg Wniosków i Petycji, Komisja przedstawiła opinie nawet dwie  

 

Radny Tomasz Grabowski 

i tutaj się nic nie zmieni, tak, jedna i druga strona tak naprawdę przedstawia swoje racje, tak, 

więc zostały wypracowane takie, a nie inne wnioski, więc jedyne co nam zostaje w tej chwili 

to liczyć na to, że faktycznie na Radzie podejmiemy ten temat, jeszcze raz zostanie dogłębnie 

omówiony i to Rada podejmie decyzję, którą uchwałę tak naprawdę przyjmiemy, na Komisji 

wspólnej a później na sesji  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dobrze, Drodzy Państwo, mamy ten projekt, możemy tak, dobrze, więc projekt uchwały w 

sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi, na podstawie przepisów o samorządzie 

gminnym i Kodeksu postępowania administracyjnego Rada Gminy Zaniemyśl uchwala co 

następuje, paragraf pierwszy, związku ze skargą K.K. z dnia 27 marca 2023 roku na działanie 

Wójta Gminy Zaniemyśl zachodzi konieczność przedłużenia terminu rozpatrzenia w celu 

uzupełnienia postępowania wyjaśniającego prowadzonego przez Komisję Skarg Wniosków i 

Petycji Rady Gminy Zaniemyśl i wypracowania opinii, punkt drugi, wskazuje się nowy termin 

rozpatrzenia skargi do dnia 30 września 2023 roku, paragraf drugi, zobowiązuje się 

Przewodniczącego Rady Gminy Zaniemyśl do zawiadomienia skarżącego o przedłużeniu 

terminu i wyznaczeniu nowego terminu załatwienia skargi, a także do pouczenia o prawie do 

wniesienia ponaglenia, paragraf trzeci, uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i w 

uzasadnieniu mamy, że do Rady Gminy Zaniemyśl wpłynęła skarga 27 marca 2023 roku na 

działanie Wójta Gminy Zaniemyśl, organ właściwy do załatwienia skargi powinien załatwić 

skargę bez zbędnej zwłoki nie później niż w ciągu miesiąca, w razie nie załatwienia skargi w 

terminie określonym w tym przepisie, w tym przepisie stosuje się przepisy artykuł 36,38 kpa 

w myśl art. 36 paragraf 1 kpa, o każdym przypadku niezałatwienia sprawy w terminie organ 

administracji publicznej jest zobowiązany zawiadomić strony podając przyczyny zwłoki, 
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wskazując nowy termin załatwienia sprawy oraz pouczając o prawie do wniesienia 

ponaglenia, z uwagi na konieczność uzupełnienia postępowania wyjaśniającego w sprawie 

przedmiotowej skargi, a następnie przedłożenia przez Komisję Skarg Wniosków i Petycji 

Radzie Gminy stanowiska, a następnie opracowania projektu uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi zasadnym jest podjęcie przez Radę Gminy Zaniemyśl uchwały w sprawie 

przedłużenia terminu do jej rozpatrzenia, wobec powyższego podjęcie niniejszej uchwały 

uznaje się za zasadne, czyli jest uzasadniony, czy są pytania, nie widzę, czy ktoś z Państwa 

Radnych nie zapoznał się z przedstawionym projektem uchwały, na razie nie mam dyskusji, 

też mi się przegrzał tablet  

 

radny Tomasz Grabowski 

to ja powiem, że tam jestem ja, faktycznie jeżeli Panie Przewodniczący  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

bardzo proszę, Radny Tomasz Grabowski  

 

radny Tomasz Grabowski 

to jest to co przed chwilą właśnie powiedziałem, tak, w uzasadnieniu mamy informację, że z 

uwagi na konieczność uzupełnienia postępowania wyjaśniającego w sprawie przedmiotowej 

skargi, a następnie przedłożenia przez Komisję Skarg Wniosków i Petycji Radzie stanowiska 

nowego, nie będzie nowego stanowiska, w związku z czym  

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz 

nawet jest w uchwale, w pierwszym paragrafie jest tak napisane  

 

radny Tomasz Grabowski 

uchwała ma być przedstawiona na Komisji wspólnej, a później na sesji, już nie do Komisji, nie 

wraca do Komisji, bo Komisja wypracowała już wnioski  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

może Komisja coś jeszcze nowego, znajdzie, nie wiem, no to jeszcze tu posiedzimy, no 

Panowie Radni i Państwo Radni podejmiemy tą uchwałę po prostu, Radna Katarzyna 

Gomułkiewicz, proszę  

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz 

ja proponuję, żeby paragraf pierwszy tej uchwały brzmiał, paragraf pierwszy, ustęp pierwszy, 

w związku ze skargą z dnia 27 marca zachodzi konieczność przedłużenia terminu rozpatrzenia 

skargi w celu wypracowania stanowiska, może być uzupełnienia postępowania 

wyjaśniającego, jeżeli ktoś z Państwa chce coś wyjaśniać, natomiast nie koniecznie należy 

wskazywać, że prowadzonego przez Komisję Skarg Wniosków i Petycji, bo tak jak już 

mówiłam w poniedziałek zadaliśmy wszystkie pytania, które przyszły nam do głowy, jeżeli 

Państwo mają inne pytania spoza Komisji to jak najbardziej możecie je zadawać, więc może i 

faktycznie w celu uzupełnienia postępowania wyjaśniającego i wypracowania opinii, bez 

wskazywania na Komisję Skarg Wniosków i Petycji  
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Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

możemy to zmienić, już się pisze, Drodzy Państwo to jeszcze chwileczkę potrwa, ja w 

międzyczasie chciałem zaprosić wszystkich mieszkańców, Państwa Radnych na rajd 

rowerowy, który jest organizowany 8 lipca, będzie rozpoczęcie rajdu w świetlicy wiejskiej w 

Lubonieczku właśnie, organizowany pod patronatem Koła Gospodyń Wiejskich, bardzo 

serdecznie zapraszamy na, to już jest trzeci rajd, dwa poprzednie bardzo fajnie się udały, 

myślę, że trzeci tak samo, jednym razem była świetlica na Zwoli, czyli Koło Gospodyń 

Wiejskich w Zwoli, a pierwszy był na Orliku, nie byłem obecny wtedy, więc bardzo proszę 

Pani Wójt  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Koło Gospodyń Wiejskich otrzymało dotację 3000 zł na organizację tego przedsięwzięcia w 

ramach tutaj współpracy z organizacjami pozarządowymi  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Drodzy Państwo mamy projekt uchwały w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi, 

teraz odczytam go po zmianach, na podstawie przepisów o samorządzie gminnym ustawy o 

samorządzie gminnym i Kodeksu postępowania administracyjnego Rada Gminy Zaniemyśl 

uchwala co następuje, paragraf pierwszy, punkt pierwszy, w związku ze skargą K.K. z dnia 27 

marca 2023 roku na działanie Wójta Gminy Zaniemyśl zachodzi konieczność przedłużenia 

terminu rozpatrzenia skargi w celu uzupełnienia postępowania wyjaśniającego i 

wypracowania stanowiska, punkt drugi, wskazuje się nowy termin rozpatrzenia skargi do 

dnia 30 września 2023 roku, paragraf drugi, zobowiązuje się Przewodniczącego Rady Gminy 

Zaniemyśl do zawiadomienia skarżącego o przedłużeniu terminu i wyznaczeniu nowego 

terminu załatwienia skargi, a także do pouczenia o prawie do wniesienia ponaglenia, 

paragraf trzeci, uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i uzasadnienie do przedmiotowej 

uchwały, w dniu 27 marca 2023 roku do Rady Gminy Zaniemyśl wpłynęła skarga K.K. na 

działanie Wójta Gminy Zaniemyśl, zgodnie z artykułem 237 paragraf 1 kpa organ właściwy do 

załatwienia skargi powinien załatwić skargę bez większej, bez zbędnej zwłoki nie później 

jednak niż w ciągu miesiąca, w razie nie załatwienia skargi w terminie określonym w tym 

przepisie stosuje się przepisy artykuł 36, 38 kpa w myśl artykułu 36 paragraf 1 kpa o każdym 

przypadku niezałatwienia sprawy w terminie organ administracji publicznej jest zobowiązany 

zawiadomić strony podając przyczyny zwłoki i wskazując nowy termin załatwienia sprawy 

oraz pouczając o prawie do wniesienia ponaglenia, z uwagi na konieczność uzupełnienia 

postępowania wyjaśniającego w sprawie przedmiotowej skargi zachodzi konieczność 

przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi w celu uzupełnienia postępowania wyjaśniającego i 

wypracowania stanowiska, wobec powyższego podjęcie niniejszej uchwały jest uzasadnione, 

czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały, nie widzę, czy ktoś z Państwa Radnych 

nie zapoznał się z przedstawionym projektem uchwały, nie widzę, w takim razie proszę o 

podłączenie głosowania 
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Głosowano w sprawie: 

przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi K. K. z dnia 27 marca 2023 r. na działanie Wójta 
Gminy Zaniemyśl 

 

ZA: 9, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Bartosz Biskup, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Zbigniew Łyszczarz, 

Michał Maliński, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

PRZECIW (1) 

Paweł Kurpik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Katarzyna Gomułkiewicz 

NIEOBECNI (4) 

Alina Frąckowiak, Kamila Kołacka, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch 

stwierdzam, że uchwała została podjęta o przedłużeniu terminu rozpatrzenia skargi, dziękuję 

Państwu Radnym, przechodzimy do punktu 8 sesji, wolne głosy i wnioski 

Uchwała nr LVII/429/2023 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu 

 

8. Wolne głosy i wnioski. 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

bardzo proszę Pan Kowarz, może tam Pan sobie usiąść, jest mikrofon, tylko włączyć go, tylko 

trochę bliżej, proszę bliżej  

 

Kowarz Andrzej 

chciałem najpierw pogratulować pracownikom Urzędu i Pani Wójt, że taki zespół został 

stworzony, bo 5 lat temu czy ile tyle samo pracowało pracowników, dzisiaj sobie dawają radę 

przy tak zwiększonej biurokracji, bo tu słyszałem taką krytykę do, to chyba bardzo niesłuszna 

krytyka w stosunku do Pani Wójt, pracowników i całego zespołu gminnego, to gratuluję i 

oddaję 'Cześć' pracownikom, a drugą sprawę mam jeszcze, Pani Małgosia bardzo 

skrytykowała Panią Wójt, ja rozumiem, że to jest takie spaczenie zawodowe, zawodowe 

nauczyciela, że nauczyciel zawsze ma tak do siebie, że krytykuje, czy szkoli ucznia i tak, takie 

odnieśliśmy wrażenie na publiczności, że Pani Wójt została dzisiaj skrytykowana i 

przeszkolona bardzo mocno, ja rozumiem, że to jest spaczenie zawodowe ale chciałbym 

zwrócić uwagę, że Pani Wójt jest dorosłą już dziewczynką nie musi być tak szkolona przez 

nauczyciela, nie, jak Pani Fertała tak zrobiła i jeszcze chciałbym powiedzieć, że kogokolwiek 

pracownika należy raz w miesiącu skrytykować troszkę a raz w tygodniu pochwalić, bo się 

gdy chwali to dużo lepiej pracuje taki pracownik i dużo atmosfera, dużo lepsza od samej 

krytyki tylko, to chyba słowa do Pani Małgosi, no to chyba wszystko na razie, dziękuję bardzo  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

bardzo dziękuję, jeszcze proszę Radna Małgorzata Fertała  
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Małgorzata Fertała 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, mój Szanowny przedmówco, może i to jest moje 

spaczenie zawodowe albo przyzwyczajenie zawodowe, ja się z tym zgadzam ale pozwolę 

sobie zauważyć, że Pani Wójt jest też nauczycielem i tego rodzaju dokumentów tak niskich 

jakościowo w ogóle nie powinna nie dopuścić do debaty, ja myślę zresztą, że na słowa krytyki 

tak dla równowagi wygłoszone były pieśni pochwalne w stylu propagandy sukcesu ale każdy 

ma swoje zdanie, ja szanuję Pana zdanie a od mojego nie odstępuję, Panie Przewodniczący 

chciałabym Panu zgłosić, że ja jestem osobą, która jest wykluczona cyfrowo, w miejscu, gdzie 

mieszkam nie ma sygnału, odpowiedniej siły sygnału teleinformatycznego i dlatego proszę 

Pana, proszę nie odsyłać mnie do nagrań sesji, natomiast będę się upierała co do tego, że 

powinny być protokoły napisane i powinny być napisane na bieżąco i z tego protokołu, który 

sobie przeczytałam z ubiegłorocznego absolutorium wynika mi jedno, że to wezwanie Pani, 

która zawierała głos w sesji rok temu, Pani Radna Jóźwiak to nie była Pani, która 

uczestniczyła w debacie, bo w debacie uczestniczyła tylko jedna osoba, natomiast głosy 

zabierało więcej, ja sobie przeczytałam w tej części ten, ten protokół ubiegłoroczny, sesji 

bym na pewno bym nie od słuchała, bo nie straciłabym na to kilku godzin, ale protokół sobie 

przeczytałam, dlatego też no jestem zniesmaczona tym, tym wezwaniem do przepraszania 

kogokolwiek za to, że wyraził swoje zdanie, wszystko na ten temat, natomiast ta Pani na 

pewno nie brała udziału w debacie, a to o czym Pani mówiła podczas dzisiejszej sesji to nie 

była dyskusja nad Raportem tylko informacje z dyskusji ubiegłorocznej i się dziwię, że Pan 

Przewodniczący, który tak bardzo mnie pilnował, żebym czasami się nie odwoływała za 

bardzo do przeszłości tylko skupiała na 2022 roku, Pan tego nie zauważył, dziękuję  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo, chciałem zauważyć, Pani sama zauważyła, że w pewnym momencie 

powinienem zwrócić uwagę, a nie zwróciłem, dobrze Radna Jolanta Jóźwiak  

 

Radna Jolanta Jóźwiak 

chciałam się tutaj odnieść do słów Pani Małgorzaty Fertały, Wie Pani co, przysłuchuję się tym 

Pani wypowiedziom przy, uczestnicząc na wspólnej komisji, na sesji, wie Pani co, nieraz dziwi 

mnie Pani postawa, bo łatwo jest krytykować, łatwo jest oczerniać, łatwo wylać czarę 

goryczy, tak jak ostatnio się stało, ale moim zdaniem Pani jako osoba będąca kiedyś 

nauczycielem w naszej Gminie, piastująca stanowisko Dyrektora Szkoły w Zaniemyślu, Pani 

Radna Powiatu, gdzie zaufaliśmy Pani, powierzyliśmy Pani, że została Pani wybrana przez 

mieszkańców i Pani uczestnicząc tu i wypowiadając się na temat tu i Pani Wójt, i 

pracowników Urzędu Gminy i to naprawdę się zastanawiam czy takie słowa powinny 

wypływać z Pani ust, kogo Pani reprezentuje, Pani powinno, to jest, to jest nasza Gmina, nie 

ma gorszego czegoś jak ktoś we własne środowisko, już nie powiem, nie dokończę, wie Pani 

co naprawdę różne sytuacje, różnych sytuacji doświadczyłam, w różnych posiedzeniach i w 

tych brałam ale naprawdę jest to dla mnie żenujące, wie Pani co, naprawdę prosiłabym się 

zastanowić, nieraz jak Pani wypowiada niektóre rzeczy to naprawdę wyważyłoby to, czy ja 

mogę to powiedzieć, czy nie, dziękuję bardzo  
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Małgorzata Fertała 

Panie Przewodniczący mogę ad vocem, bo ja nie chcę  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

ad vocem krótko, bo musimy kończyć,dobrze  

 

Małgorzata Fertała 

krótko, bo ja nie chcę pozostać milcząca wobec tego co mówi Pani Radna Jóźwiak, ja nie 

wiem kim Pani jest z zawodu ale i nie wiem czy Pani zawód, do Pani zawodu jest przypisane 

pouczanie, proszę Pani, moje reprezentactwo w Radzie jest spowodowane wyborami i 

reprezentuję tych, którzy na mnie głosowali, zawsze mieszkańców i kiedy Pani mówi to niech 

Pani wypowiada się w swoim imieniu, a nie w imieniu nie wiadomo kogo i niech Pani nie 

obraża osób, które głosowały na mnie, bo nie jest Pani do tego uprawniona, jak nie wie Pani 

kto na mnie głosował, mieszkańcy, przez 30 lat głosują na mnie mieszkańcy i cały problem 

polega na tym, że Pani nie uświadamia sobie na czym polegają demokratyczne reguły i nie 

byłoby tej sytuacji dzisiaj w kwestii skargi, w kwestii Raportu i tak dalej gdybyśmy wszyscy, 

wszyscy starali się pracować rzetelnie i dogłębnie rozpoznawać sprawy, ja nikogo nie 

obrażałam, stwierdzałam fakty, nie ma programów, nie ma planów, nie ma analizy, o czym tu 

dyskutować, no o czym, no tylko stwierdziłam fakt, a powinny być, więc niech mi Pani powie 

o co Pani chodzi, o tym, że coś mi nie pasuje to słuchajcie ludzi, bo ja powiem tak, że 

przysłuchując się Pani wypowiedzi i niestety wypowiedzi Pani Wójt to ja odnoszę wrażenie, 

że my wracamy do epoki niewolnictwa, proszę Pani, wolność słowa i wyrażenia swoich ocen i 

poglądów gwarantuje mi Konstytucja, ja nikogo nie obrażam, ja tylko  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

prosiłem krótko  

 

Małgorzata Fertała 

dlatego skończę i dlatego bardzo proszę, żeby Pani wypowiadała się merytorycznie, nie 

oceniała mnie, tylko dokumenty i żeby Pani nie brała i z pogardą, co jest bardzo takie 

charakterystyczne dla Pani, nie wypowiadała się Pani o tych co myślą inaczej i o tych 

mieszkańcach, którzy mnie  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

bardzo proszę, Radna Katarzyna Gomułkiewicz  

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz 

bardzo dziękuję, zmieniam temat, może to jest pytanie przedwczesne, ale po prostu nie 

wiem czy się spotkamy w lipcu, co prawda w poniedziałek była złożona skarga, ale ona nie 

została jeszcze przekazana tutaj do rozpatrzenia więc nie wiadomo jaki będzie jej los i może 

się zdarzyć, że spotkamy się dopiero po wakacjach, a do końca lipca, chociaż też może będzie 

przedłużony nabór VI edycji Polskiego Ładu dla gmin popegeerowskich, chciałam zapytać, 

czy, jakie pomysły są rozważane, jakie tam zadania zgłosić, to jest pierwsze pytanie, drugie, 
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poniekąd Pani Wójt już wspominała o piśmie jakie wystosowała do Powiatu, w którym 

zaszachowała Zarząd Powiatu chyba, żeby tak zmienił budżet jak to zostało zmienione na 

ostatniej sesji i tą uchwałą przyznał, znaczy Rada Powiatu, przepraszam, w zamian za 

zakończenie tych negocjacji i chciałam zapytać o coś więcej w kontekście nagłówka, który się 

pojawił w prasie lokalnej, czy na koniec kadencji uda się porozumieć w sprawie Domku 

Szwajcarskiego, to jakby Pani Wójt mogła nam odpowiedzieć na to pytanie, czy faktycznie i 

czy dopiero na koniec kadencji, czy może już, jeszcze też miałam, takie pytanie, to znaczy 

pytanie, prośbę może zastanawiałam się czy na te pytania, które tu padły w debacie ze 

strony Pani Moniki będzie jakaś odpowiedź, bo w sumie ciekawe były te pytania i może uda 

się konkretnie na wszystkie odpowiedzieć kiedyś w przyszłości pewnie Pani Monice, dziękuję  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

bardzo proszę  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

zaczynając od Polskiego Ładu to chcemy złożyć dwa wnioski, pierwszy na budowę świetlicy 

wiejskiej w Jeziorach Wielkich, drugi na budowę drogi w Polwicy, być może w Lubońcu razem 

to się uda połączyć  

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz 

jakby co to ja się od razu dzielę propozycjami, o świetlicy wiejskiej w Jeziorach Wielkich też 

myślałam, bo to faktycznie no już było wnioskowane i pewnie czekają na to, natomiast też 

rozmawialiśmy kiedyś na sesji, przepraszam na komisji wspólnej i to wydaje się, że jak 

najbardziej się wpisuje w ten jeden z 36 celów właśnie tej edycji, modernizacja kompleksowa 

infrastruktury oświetleniowej  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

też jest to możliwe aczkolwiek nie mamy projektu być może, myśleliśmy o tych dwóch 

dlatego, że ludzie czekają na te drogi i czekają od, od wielu, wielu lat, co jeszcze, jeżeli chodzi 

teraz o porozumienie mam nadzieję, że w tej chwili to już jesteśmy, przynajmniej jedna rzecz 

została spełniona przez Powiat i mam nadzieję, że to już jest tylko kwestia czasu aż 

wyjaśnimy i popiszemy ugodę i będziemy mogli dalej działać, a jeżeli chodzi o odpowiedzi to 

być może, nie wiem, zobaczymy, zobaczymy jeżeli z czasem damy radę, być może, być może 

tak, być może nie, wszystko zależy od czasu, możliwości i naprawdę mamy dużo pracy i 

bardzo, bardzo wiele, wiele zadań przed nami a tym bardziej są jeszcze wakacje  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo, czy jeszcze ktoś chciałbyś zabrać głos, nie widzę, w takim razie Drodzy 

Państwo życzę wszystkim miłych wakacji, wymarzonej pogody i do zobaczenia po wakacjach 
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9. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

w związku z wyczerpaniem porządku obrad zamykam LVII (57) sesję Rady Gminy Zaniemyśl, 

dziękuję Państwu za udział i do widzenia  

 

  

Przewodniczący Gmina Zaniemyśl 

/-/ Jerzy Grześkowiak 

  

 

Przygotował(a): Barbara Madajczak 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


